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Politika
Slovenija � Slovenci 
največji proticepilci 
in dvomljivci v EU

� Stran 4
Podeželje
Podravje � Virus 
ogroža pridelavo 
domačega 
paradižnika in 
paprike

� Stran 9
Ljudje in dogodki
Makole � Sredi 
Haloškega srca 
cvetijo rdeče vrtnice

� Stran 11
Črna kronika
Ptuj � Oba lokala na 
tržnici spet zaprta – 
ker ni elektrike

� Stran 12

SPOREDSPORED

Bruce Willis
Tega o seksi igralcu niste vedeli!

Zvezdana 
Mlakar
»To je 
zaušnica 
mojemu delu 
in vsem, ki 
verjamete v 
to oddajo«

19. AVGUST 2021 št. 33

TUJA ZGODBA

Od 20. 8.

do 26. 8.

2021

TV-spored

Serija Jezero: Za podlago sta 
bila Leninov park in Dolina rož

Aktualno
Ptuj � Za testiranje 
zaposlenih v domu 
340.000 evrov 
letno

� Stran 3

Foto: Črtomir Goznik

Haloze � Internet prihaja na podeželje, vendar ostaja veliko belih lis 

Tudi po letu 2023 veliko občanov brez optike
Država je v Halozah povozila samoorganizirane občine in izgradnjo širokopasovnega interneta prepustila trgu. Tržno 
nezanimive lokacije je pokrila z razpisom, ki niti približno ne dosega vseh hišnih številk. Med osmimi slovenskimi 
občinami, kjer bo pokritost najslabša, so kar štiri haloške: Zavrč, Cirkulane, Žetale in Podlehnik ter haloški del občine 
Videm. Več na straneh 6 in 7.

Ptuj �

Po večnih krožiščih 
v mestu 
kraljujejo 
še večni dixiji � Stran 3

Aktualno �

Agre ne bo nihče 
selil v Celje 
ali kamorkoli 
drugam � Stran  2

V središču
Ptuj � Festivali 
životarijo, ker 
je mesto brez 
festivalske strategije

� Strani 6 in 7

Ob sklenitvi naročniškega razmerja boste lahko 
vse poletne sobote  brezplačno uživali na morju!
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Več v notranjosti časopisa.

AKCIJA ZA NOVE NAROČNIKE 
ŠTAJERSKEGA TEDNIKA! Simonov zaliv

poli.sippp

POLI KIDS
• Več mesa

• Zmanjšana 

vsebnost soli
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Sveta Trojica � Obvoz zaradi urejanja promenade 

Obnova kapelice in vodnjaka
Zaradi izgradnje Trojiške promenade bo skoraj mesec in pol 
zaprta glavna vpadnica k Sveti Trojici.

Natančneje cesta, ki bo v celoti rekonstruirana z obnovo cestišča, 
izgradnjo pločnika, postavitvijo javne razsvetljave, novih komunalnih 
cevovodov in odvodnjavanja, bo zaprta na odseku od nekdanjega bife-

ja Žaba do kapelice na vrhu Troji-
škega brega oziroma do mesta, 
kjer je nekoč stala kmetijska 
zadruga. Hkrati bodo obnovili 
kapelico in vodnjak ter uredili 
križišče.

Do središča Svete Trojice ozi-
roma Trojiškega trga je urejen 
obvoz z dveh smeri: po tako 
imenovani Lenarški obvoznici 
skozi naselje Zg. Porčič in po 
občinski cesti skozi naselje Zgor-
nja Senarska. Izgradnja Trojiške 
promenade, ki vodi od novega 
naselja pri izvozu z avtoceste 
do kapelice tik pred Trojiškim 
trgom, je ocenjena na 309.000 
evrov, dela, ki jih izvaja gradbe-
ništvo Davorina Kralja, pa naj bi 
bila zaključena do konca sep-
tembra.

Foto: arhiv občine

Konec septembra bo križišče s kapelico 
na vrhu Trojiškega brega dobilo takšno 
podobo.

Ptuj � Seja sveta ptujske bolnišnice

Ponovno zapiranje dejavnosti 
povsem verjetno
Po dveh mesecih se je preko videokonferenčne povezave ses-
tal svet ptujske bolnišnice in razpravljal zgolj o eni točki: 
načrtu pripravljenosti Splošne bolnišnice Ptuj na epidemijo. 
Iz tega jasno izhaja, da obstaja velika verjetnost ponovnega 
zapiranja redne bolnišnične dejavnosti. Največji problem 
trenutno predstavlja pomanjkanje medicinskega kadra, 
tako zdravnikov kot medicinskih sester, usposobljenih za 
delo na intenzivni negi.

„Na novi val smo v bolnišnici dobro pripravljeni z vidika potrebne me-
dicinske opreme in osebne zaščitne opreme. Veliko tveganje pa je na 
področju kadrov, ki jih primanjkuje. Če ne bo razglašena epidemija oz. 
se krožeči specializanti ne bodo vrnili v bolnišnico, obvladovanje epi-
demije brez zapiranja redne bolnišnične dejavnosti, predvsem nenujnih 
operacij, ne bo mogoče. Poleg pomanjkanja zdravnikov, predvsem spe-
cialistov intenzivne in interne medicine, so težave tudi z zagotavljanjem 
zadostnega števila diplomiranih medicinskih sester s specialnimi znanji 
za delo v intenzivni terapiji,“ so po seji pojasnili v ptujski bolnišnici.

Foto: ČG 

Direktorica Anica Užmah pravi, da je načrt pripravljenosti na epidemi-
jo dobro zastavljen, se pa zavedajo, da bo odločilna kadrovska situacija: 
„Pri intenzivnem oddelku covida je problem v tem, da je treba vzpo-
redno imeti dve ekipi, bela ali čista intenzivna v bolnišnici mora vedno 
obstajati zaradi urgentnih stanj. Primanjkljaj je na področju zdravnikov, 
nekateri zdravniki imajo omejitve pri delu. Takih, ki lahko aktivno delajo 
pri obvladovanju covida, je pravzaprav le pet ali šest. K temu moramo 
prišteti še vsaj 30 medicinskih sester, kar je minimum za obvladovanje 
stanja. Pa še pri tem je prihajalo do izgorelosti zaposlenih. Pomagamo 
si s študenti, kolikor se le da.“

Ministrstvo za zdravje je pripravilo strategijo, po kateri bodo glede 
na skupno število hospitaliziranih covid bolnikov aktivirali bolnišnice. 
Vstop SB Ptuj v covid obvladovanje je načrtovan, ko bo preseženo 500 
hospitaliziranih covid bolnikov na nivoju države. „Vstopimo s 25 pos-
teljami na navadnem oddelku in štirimi posteljami na covid intenzivi. 
Seveda pa se lahko to prilagaja glede na situacijo v državi,“ je pojasnila 
Užmahova. 

Načrt pripravljenosti na novi val koronavirusa je bila edina točka 
dnevnega reda tokratne seje sveta zavoda SB Ptuj. 

Spomnimo, da je Sindikat kme-
tov Slovenije leta 2019, torej leto 
pred epidemijo, ki je nato povsem 
ustavila in eksistenčno ogrozila se-
jemsko dejavnost, zaradi nezado-
voljstva glede reševanja problema-
tike napadov zveri na rejne živali 
zagrozil s protesti pred odprtjem 
Agre. To se na koncu sicer ni zgo-
dilo, saj sta tedanji premier Marjan 
Šarec in kmetijska ministrica Ale-
ksandra Pivec pristala na pogovor 
s predstavniki sindikata, na kate-
rem jim je uspelo zbližati naspro-
tujoča si stališča v zvezi z namno-
ženimi medvedi in volkovi pri nas. 
Lanska Agra je, kot rečeno, v fi zični 
obliki odpadla, nadomestiti jo je 
skušala spletna. 

Vročina, maske in še 
razkuževanje

Zato so se letos v Pomurskem 
sejmu veselili vračanja v normalo 
in organizacije kmetijskega sejma, 
kot smo ga vajeni. Morda sicer 
še ne prav takšnega, kajti svojo 
udeležbo je napovedalo manj 
razstavljavcev, domnevno zaradi 
trenutne epidemiološke situacije. 
Za primerjavo povejmo, da je leta 
2019 na Agri sodelovalo 1.850 raz-
stavljavcev iz 32 držav, letos je na-
povedanih 1.100 iz 29 držav. Pred-
sednik uprave Pomurskega sejma 
Janez Erjavec je zagotovil, da bo 
dobro poskrbljeno za varnost tako 
obiskovalcev kot razstavljavcev, 
saj bodo lahko na sejemski prostor 
dostopali samo tisti, ki bodo izpol-
njevali PCT-pogoj, v sodelovanju z 
Zdravstvenim domom Gornja Rad-
gona pa se bodo lahko udeleženci 
sejma pred vstopom na sejmišče 
tudi brezplačno hitro testirali in 
tudi cepili.

Le teden pred odprtjem, ta bo 
namreč to soboto, 21. avgusta, 
pa je v javnost pricurljalo nezado-
voljstvo s pogoji na sejmu, ki ga 

je izrazilo Združenje uvoznikov 
in proizvajalcev kmetijske in goz-
darske tehnike Slovenije. Ti so 
namreč prepričani, da še ni pravi 
čas za sejme, zato se Agre večina 
članov, natančneje 25 od 28, ne bo 
udeležila. Predsednik združenja 
Branko Miler meni, da razstavljavci 
v maskah pri 30 stopinjah in več ne 
bodo zmogli ustrezno poskrbeti 
za stranke. Tudi mu ni jasno, kako 
jim bo uspelo razkužiti traktorje in 
druge stroje, v katere bodo sedli 
obiskovalci, in da bodo za izvedbo 
tega potrebovali več kadra.

Nikogar niso pozivali k 
bojkotu

Vodstvo Pomurskega sejma 
je posebej razburila vest, da naj 
bi člani združenja pozivali druge 
razstavljavce k bojkotu oziroma 
neudeležbi na sejmu, zaradi česar 
jim je Erjavec že zažugal s pravnimi 
ukrepi zaradi poslovne škode, ki 
podjetju nastaja zaradi tega. Toda 
Miler očitke kategorično zavrača: 
»Nikogar nismo k ničemur pozivali, 
na nikogar nismo vplivali. Tudi dva 
ali trije naši člani bodo tam, no-

benih pogojev nismo postavili ne 
njim ne komu drugemu. Udeležba 
je povsem prostovoljna odločitev 
vsakega posameznika.« 

V Pomurskem sejmu se s temi 
pojasnili niso zadovoljili, Erjavec 
celo meni, da pravi razlogi ne tičijo 
v epidemiji novega koronavirusa, 
ampak so v ozadju drugi interesi. 
»V skoraj šestih desetletjih smo do-
živeli marsikaj, a vedno iskali rešit-
ve za dobrobit slovenskega kme-
tijstva in podeželja. Agra namreč 
ni samo sejem kmetijske mehani-
zacije ali samo enega izmed števil-
nih področij kmetijstva, ampak je 
celovita predstavitev vsega tiste-
ga, kar lahko povežemo s kmetij-
stvom, živilstvom, gozdarstvom, 
izobraževanjem, politiko, stroko in 
tekmovanjem. Zato ne razumem 
združenja, ki zadnja leta poskuša 
vse, da bi porušilo koncept sejma. 
Sprejeli smo vašo odločitev, da ne 
sodelujete na Agri, nikakor pa ne 
razumemo, zakaj poskušate sto-
riti vse, da bi od udeležbe odvrnili 
tudi naše druge partnerje in raz-
stavljavce. Zakaj je potrebno vse 
to oglaševanje, pisanje dopisov in 
telefoniranje, in to le za to, da bi 
sporočili, da vas letos na sejmu ne 

bo in da dvomite o upravičenost 
iorganizacije sejma?« se sprašuje 
Erjavec.

Zagrozili s tožbo zaradi 
poslovne škode

Dodaja, da Agra enkrat na leto 
nudi priložnost promocije kmetij-
stva in vsega, kar je povezanega 
s podeželjem, v pismu, ki ga je 
naslovil na Združenje uvoznikov 
in proizvajalcev kmetijske in goz-
darske tehnike Slovenije, pa jim 
zagotavlja, da jim sejma nikdar ne 
bo uspelo preseliti kam drugam. 
»Če delate na tem, da bi zaradi 
lastnih ekonomskih ali kakršnihkoli 
drugih interesov sejem Agra pre-
selili v Celje ali kamorkoli drugam, 
potem vas moram razočarati, saj 
bo ta samo v Gornji Radgoni ali pa 
ga ne bo, in to nikjer v Sloveniji,« 
Erjavec nekoliko razkriva igrice, ki 
se očitno odvijajo v ozadju. Prepri-
čan je, da za novo Agro nihče v 
Sloveniji niti nima dovolj energije 
in sredstev.

»Letošnja Agra ne bo odraža-
la realnega stanja slovenskega 
kmetijstva in ponudbe, saj mnogi, 
ki so v preteklosti kovali dobičke 
na račun kmetijstva in tudi sejma, 
niso prisotni. Epidemija in z njo po-
vezani ukrepi so naredili svoje in 
najlažje bi bilo sejem odpovedati 
in čakati na boljše čase, a to bi bilo 
podobno, kot če bi kmet v nego-
tovosti za uspešno letino opustil 
sejanje in obdelavo njive. Na viruse 
se bo treba navaditi kot na klimat-
ske spremembe in digitalizacijo, in 
če se bo v prihodnje izkazalo, da 
sejma, kot je Agra, nihče ne potre-
buje, bo tudi Pomurski sejem spre-
jel ustrezno odločitev. Vsekakor 
pa bomo razmislili o svojih nasled-
njih korakih, saj nam je združenje 
povzročilo neizmerljivo škodo,« 
sklene Erjavec.

Gornja Radgona � Na letošnjem kmetijskem sejmu manj razstavljavcev kot običajno

Agre ne bo nihče selil v Celje ali 
kamorkoli drugam
Čeprav Pomurski sejem že skoraj šest desetletij organizira priljubljeni Mednarodni kmetijsko-živil-
ski sejem Agra, se v njegovem ozadju kljub množični udeležbi tako razstavljavcev kot obiskovalcev 
marsikaj dogaja.

Foto: Agra

Letošnja Agra ne bo odražala realnega stanja slovenskega kmetijstva in ponudbe, saj bo razstavljavcev, zlasti kmetijske mehanizacije, manj.

Foto: Agra

Janez Erjavec: »Ne razumem Zdru-
ženja uvoznikov in proizvajalcev 
kmetijske in gozdarske tehnike Slo-
venije, ki zadnja leta poskuša vse, 
da bi porušilo koncept sejma.« 

Foto: FB

Branko Miler: »V združenju si-
cer menimo, da še ni pravi čas za 
sejme, a k bojkotu nismo nikogar 
pozivali.«
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Najdaljši staž pa imata zagoto-
vo dixija na prostoru ob avtobus-
nem postajališču Ptuj, za kioskom 
za sladoled. Postavili so ju v času 
lanskega Kurentovanja, večina pa 
je bila prepričana, da ju bodo po 
pustovanju odstranili, kar se ni 
zgodilo. Postala sta javno strani-
šče v času, ko bi morala biti higie-
na zaradi covid krize stoodstotna. 
Če bi bila skrb za javno zdravje 
zgledna, ju zagotovo ne bi bilo, že 
zaradi tega, ker sta brez tekoče 
vode, roke naj bi si umivali po vsaki 
uporabi stranišča, prav tako brez 
razkužil, občasno pa tudi brez pa-
pirja, če pri tem zanemarimo samo 
čiščenje oz. higienski standard. Za-
nimivo pri tem pa je, da tisti, ki bi 
morali biti najbolj zavzeti, da bi bilo 
mesto zgledno urejeno oz. imelo 
zadostno število urejenih javnih 
sanitarij, ostajajo tiho.

Začenja se šolsko leto, 
avtobusna postaja pa 
brez sanitarij

Nepojmljivo dolgo pa se rešujejo 
javna stranišča na avtobusnem po-
stajališču Ptuj. Gre za skromno na-
ložbo v višini 50.000 evrov, za ka-
tero je MO Ptuj že pridobila grad-
beno dovoljenje, vse drugo pa je še 

vprašljivo; od tega, kdaj bo objekt 
postavljen, kdo ga bo vzdrževal, 
kdo upravljal itd. Novo šolsko leto 
pa je tik pred vrati. Nekaj sto potni-
kov, kolikor jih ima dnevno ptujsko 
avtobusno postajališče, bo tako 
še nekaj časa prisiljeno uporabljati 
dixije, ker tudi nima več gostilne, 
v kateri so vsaj gostje lokala lahko 
uporabljali urejeno stranišče. Jav-
na stranišča pa bi moralo imeti tudi 
spodnje grajsko parkirišče.

Po mestu krožišč, ki še vedno kli-
čejo po zgledni ureditvi, celo v ar-
hitekturni delavnici je mesto iskalo 
rešitve zanje, nato pa je vse potih-
nilo, se tako Ptuj ponaša še z eno 
»pridobitvijo«, to so »večni dixiji«. 
Od kod ta vzorec za reševanje 
javnih sanitarij, ki ga v preteklosti 
ni bilo oz. ni bila izkazana nobena 
potreba, za zdaj ostaja brez odgo-
vora. Verjetno pa ga ni mesta v Slo-
veniji, ki bi te probleme reševalo 

na takšen način, še najmanj pa je to 
kakovostna rešitev za mesto tisoč-
letij, zakladnico tisočletij, mesto 
dobrot, mesto odprtih vrat, mesto 
turizma, kulture in vinske trte, fe-
stivalsko mesto itd. Poimenovanja 
se kar vrstijo, nekatera so stara, 
druga malo manj stara, v nobenem 
primeru pa niso v sozvočju z neka-
terimi elementarnimi potrebami 
sodobnega človeka. 
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Ptuj � »Posebnosti« najstarejšega mesta

Po večnih krožiščih v mestu kraljujejo še večni dixiji
V zadnjem času se je število dixijev na Ptuju močno povečalo. Medtem ko smo jih včasih postavljali začasno, za dva dni v času Ptujske poletne noči, še za velike 
sejme jih včasih ni bilo, jih je sedaj možno videti na več mestnih lokacijah, kjer jih do letos ni bilo, in tam stojijo že nekaj mesecev: Ljudski vrt, Mestni park; 
celo za vrtičkarje ob Mlinski cesti so ga postavili. 

Cenejša rešitev, a dražja oskrba?!
V ptujskem domu bodo za zaposlene testiranje izvajali 

sami in tako prihranili precejšen znesek. Komplet za odvzem 
brisa so nabavili za 2,9 evra po kosu. „Vsekakor pa bomo, če 
bo šlo tako naprej, v rdečih številkah ob koncu leta, to se bo 
nedvomno poznalo tudi na poslovanju,“ še dodaja direktorica. 
Ker gre za materialni strošek, pa se bo ta najbrž prevalil na 
cene oskrbnin, ki jih plačujejo občine, stanovalci in svojci.

Pri stanovalcih je sicer statistično gledano stanje bistveno 
boljše kot pri zaposlenih, ni pa idealno, tudi v tem primeru 
si želijo še večjo odzivnost. Trenutno je od 730 stanovalcev 
precepljenih 83 % v vseh enotah Doma upokojencev Ptuj. 
Prebolevnikov nimajo več, ne med zaposlenimi ne med 
stanovalci, tako da so to končne številke „zaščitenih“.

Foto: Reuters/M24

Foto: Črtomir Goznik

Dixija sta postavljena tudi v Ljudskem vrtu.

Dixi v Mestnem parku da, sanitarije ne
Že pred leti je bilo ob svetovnem dnevu javnih stranišč za Ptuj 

ugotovljeno, da mu manjkajo vsaj tri do štiri javna stranišča. V 21. 
stoletju dixiji ne morejo biti rešitev za potrebe na tem področju, 
četudi so postavljeni kot začasna rešitev. Vsaka namenska oz. 
množična poraba javnega prostora bi morala razpolagati s sodobnimi 
sanitarijami, ki jih lahko uporabljajo vsi ljudje. V tej fazi „reševanja“ 
wc-jevskih potreb smo znova pozabili na invalide, na ljudi, ki dixijev 
v tej obliki ne morejo uporabljati. Pri ad hoc rešitvah to niti ne 
preseneča, četudi smo invalidom prijazno mesto.

Če bo v nekem času rešeno vprašanje javnih sanitarij v Ljudskem 
vrtu, pa ga ni na vidiku v Mestnem parku. Znova naj bi bila stroka 
tista, ki naj bi onemogočala postavitev takšnega objekta na tem 
območju. Če je tako, tudi dixi ne bi smel imeti (morda  tudi nima) 
dovoljenja za postavitev.

Foto: Črtomir Goznik

Število dixijev se je na Ptuju v zadnjem času močno povečalo.

Zaposleni, ki niso bili cepljeni in 
niso preboleli covida-19 v zadnjih 
šestih mesecih, bodo v prihodnje, 
od ponedeljka, 23. avgusta, naprej 
za delo s strankami morali imeti 
test s krajšo veljavnostjo kot doslej. 
Negativni hitri test velja 48 ur, PCR-
-test pa 72 ur od odvzema brisa, 
enako kot velja za prehajanje meje.

Pogoj PCT ostaja za vse 
profi le zaposlenih, ki 
imajo stike s strankami.

A glede na trenutno stanje pre-
cepljenosti – z vsemi odmerki je 
cepljenih le 40 % Slovencev – bodo 
novi pogoji v marsikateri dejavno-
sti povzročili precej težav.

Strošek testiranja je breme delo-
dajalca, na posameznega delavca 
bo mesečno nanesel okrog 140 
evrov. Odločevalci vztrajajo, da so 
se za skrajševanje časa veljavnosti 
testov odločili na podlagi usmeri-
tev stroke in dejstva, da je cepiva 
dovolj. Na ta način naj bi se pra-
vočasno zamejilo širjenje virusa. 
A fi nančne posledice te odločitve 
bodo občutili predvsem deloda-
jalci.

V Domu upokojencev je bilo od 
skupaj 480 zaposlenih do tega te-
dna cepljenih 54 odstotkov zapo-
slenih. To je sicer nekaj več od dr-
žavnega povprečja glede na ostale 
domove, a še vedno precej manj, 
kot bi si želelo vodstvo Doma. „S 
temi številkami nisem najbolj zado-
voljna, seveda pa si želim, da bi bil 

ta delež višji. Vodstveni kader je z 
zgledom vsem zaposlenim pripo-
ročal cepljenje. Redno jih informi-
ramo o tem, kako pomembno je 
to. Siliti ne moremo nikogar. Res 
pa je, da bo to nam kot delodajal-
cem povzročilo veliko stroškov. 
Samo za naš dom smo izračunali, 
da bi v primeru, da se ne cepi nih-

Ptuj � Nizka precepljenost zaposlenih v domovih upokojencev

Za testiranje zaposlenih v domu 340.000 evrov letno
Od ponedeljka naprej se skrajšuje čas veljavnosti testov za zaposlene v dejavnostih, kjer delajo s strankami in morajo izpolnjevati od PCT-pogoj. Strošek opra-
vljenega testa v višini 12 evrov bo breme delodajalca. Za vsakega necepljenega zaposlenega bodo tako na mesec odšteli okrog 140 evrov. V Domu upokojencev 
Ptuj je precepljenost zaposlenih le 54 %. V primeru, da se za cepljenje ne odloči večje število delavcev, jih bo samo testiranje v enem letu stalo okrog 340.000 
evrov. Ker gre za materialni strošek, se bo ta z dvigom cene prevalil tudi na uporabnike, česar pa si v Domu seveda ne želijo.

Foto: ČG

Lansko leto so bili domovi za starejše na udaru, prav tam so najtežje za-
mejevali širjenje koronavirusa. Kljub temu precepljenost zaposlenih ostaja 
nizka.

če od preostalih 180 necepljenih, 
to letno znašalo okrog 340.000 
evrov,“ pojasnjuje Vesna Šiplič 
Horvat, direktorica Doma upoko-
jencev Ptuj. Strošek opravljenega 
brisa je določila država, 12 evrov.

V katerih dejavnostih 
bodo še morali imeti 
test

Od 23. avgusta naprej se izpol-
njevanje pogoja PCT zahteva tudi 
za zaposlene, ki delajo v storitvah 
higienske nege, nezdravstvenih 
svetovalnih in terapevtskih stori-
tvah, storitvah strokovnega oziro-
ma poslovnega izobraževanja in 
usposabljanja, v igralnicah, igralnih 
salonih in prirejanju posebnih iger 
na srečo, v sejemski in kongresni 
dejavnosti, gostinski dejavnosti, 
nastanitvenih storitvah in v gostin-
skih obratih, ki nudijo glasbo za 
ples oziroma družabni program. 
Veljavni so le rezultati hitrih an-
tigenskih testov, pri katerih od 
odvzema brisa ni minilo več kot 48 
ur, in testi PCR, pri katerih je od bri-
sa minilo največ 72 ur.
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Stranski učinki po cepljenju več 
strahu kot nam vzbujajo samo še 
Portugalcem in Italijanom. Naj-
manj težav z mislijo na neželene 
učinke pa imajo Finci, Poljaki, 
Madžari in Danci. Je pa raziskava 
potrdila tudi, da smo izmed vseh 
držav EU mi tisti, ki smo najbolj 
proti uporabi vseh cepiv, ne le 
proti covidu-19. Slovenci smo 
med vsemi evropskimi narodi tudi 
najbolj prepričani, da se bo co-
vid-19 kmalu poslovil. Izstopamo 
tudi, ko raziskava ugotavlja, ali 
so cepiva proti koroni efektivna. 
Slovenci so se v raziskavi izrekli, 
da dvomijo, da so. Nihče od pre-
ostale Unije ni tako skeptičen do 
njihove učinkovitosti.

Bojazen do posledic 
cepiv na zdravje

Pri vprašanju, ali se strinjajo, 
da je cepivo edino, ki bo ustavilo 
epidemije, samo 27 odstotkov 
Slovencev, vključenih v raziskavo 
Eurobarometer, zatrdno meni, da 
ja. 31 odstotkov se jih s tem nače-
loma strinja, kar 21 odstotkov pa 
se jih s tem ne strinja. S trditvijo, 
da koristi cepiva še vedno prevla-
dajo tveganja, se strinja le 25 od-
stotkov vprašanih, 14 odstotkov 
pa se s trditvijo ne strinja, torej 
meni, da so tveganja prevelika, 
da bi se odločili za ta korak. V EU 

smo glede tega stališča ponovno 
v ospredju, saj so ostali narodi 
manj obremenjeni s tveganji kot 
Slovenci.

Nikar, da bi to postalo 
obvezno

Skoraj 71 odstotkov Slovencev 
meni, da bi cepiva lahko imela 
dolgoročne posledice. To tako 
močno kot Slovence skrbi samo 
še Bolgare in Ciprčane. Najbolj 
fl egmatično pa to trditev Euroba-
rometra dojemajo Estonci, Finci 
in Italijani. Vsi bi se morali cepiti, 
to je državljanska dolžnost, je 
naslednje izhodišče ankete, za 
katerega so pri Evropejcih prever-
jali, kako se odzivajo nanj. Najbolj 
odločno proti temu so se poleg 
Latvijcev in Bolgarov odzvali prav 
Slovenci. Naši državljani so poleg 
prej omenjenih narodov tudi naj-
manj navdušeni, da bi cepljenje 
moralo postati obvezno, medtem 
ko to idejo najbolj zagovarjajo 
prebivalci Malte, Švedske, Italije 
in Portugalske.

Delež precepljenosti slovenske 
populacije se sicer ta teden giblje 
okrog 41 odstotkov. Največ drža-
vljanov je prejelo cepivo proizva-
jalca Pfi zer-BioNTech. Po precep-
ljenosti, če gledamo po regijah, 
izstopajo Zasavska, Koroška in 
Goriška. Najslabša precepljenost 

je na obalno-kraškem in podra-
vskem.

Če ne bo navala v 
bolnišnice ...

Trenutno število potrjenih 
okužb z novim koronavirusom v 
Sloveniji je po besedah infekto-
loginje in predsednice Zdravniške 
zbornice Slovenije Bojane Beović 
mnogo višje kot lansko poletje, 
zato ljudi ponovno poziva k cep-
ljenju proti covidu-19. Sploh ob 
dejstvu, da se število odkritih 
okuženih dnevno drastično dvi-
guje. 

»Pametno je, da se cepijo vsi, 
ki se lahko, še posebej je ključno 
cepljenje starejših,« je dejala in še 
dodala: »Številke nikakor niso raz-
log za preplah, so pa razlog za to, 
da smiselno ukrepamo in se zašči-
timo, kolikor se da. To pomeni, 
da se morajo zlasti starejši ljudje 
cepiti. Če kljub naraščanju števila 
primerov ne bomo imeli strmega 
naraščanja sprejemov v bolnišni-
ce, bomo lahko živeli kar se da 
normalno. To pa bomo, tudi po 
vzoru Velike Britanije ali Izraela, 
dosegli le z dobro precepljenos-
tjo rizičnih skupin. Tudi šole bomo 
vzdrževali odprte s tem, da bodo 
osebje v šolah in družine učencev 
cepljeni.«

Foto: Dreamstime/M24

Slovenci si ne želijo, da bi cepljenje postalo obvezno, Italijani pa so temu bolj naklonjeni.

Slovenija, EU � Raziskava Eurobarometer je pokazala

Slovenci največji proticepilci v EU
Po raziskavi na nivoju Evropske unije ima ravno Slovenija največ proticepilcev in 
dvomljivcev o cepivu. To namreč zelo nazorno pokaže raziskava Eurobarometer, 
opravljena v začetku poletja. Ta je razkrila več stvari, tudi, da imamo poleg Cipr-
čanov najbolj odklonilen odnos na ravni EU do cepljenja. Skozi anketo se je pokaza-
lo naše prepričanje, da so bila cepiva premalo testirana, močno pa nas skrbijo tudi 
stranski učinki.V družbi očeta, ki je kri daroval 

stotič, pa je enako storil tudi Petro-
vičev mlajši sin, ki je na krvodajalski 
stol tokrat sedel prvič. Starejši je to 
storil že večkrat. 

„Spominjam se, kako in kdaj 
sem prvič daroval, in sicer na te-
renu, v Miklavžu. Pridružil sem se 
sodelavcem, to je bila zame pov-
sem nova izkušnja. Hitro je minilo 
do številke sto. Nikoli nisem imel 
pomislekov, da bi nehal. Ko je kaj 
zdravje nagajalo, so nas zdravniki 
zavrnili, drugače pa sem redno 
daroval. Vsem, ki še niso darovali, 
bi svetoval, naj se pridružijo krvo-
dajalcem,“ je ob stotem darovanju 
povedal Petrovič.

Kar nekaj let je daroval na tri 
mesece, zdaj so ti intervali nekoli-
ko daljši, krvodajalskih akcij se ude-
ležuje do trikrat letno. „Številke 

mi niso pomembne, daroval bom, 
dokler bom pač lahko, moj cilj je 
le pomagati nekomu,“ pravi eden 
izmed 47 ptujskih vitezov krvoda-

jalstva. Kri je, kot že mnogokrat 
doslej, daroval v Enoti za transfu-
zijsko dejavnost Ptuj UKC Maribor. 

Foto: ČG 

Daniel Petrovič je kri daroval stotič in tako postal 47. vitez krvodajalstva 
območnega združenja Rdečega križa Ptuj. 

Ptuj � Stokratni krvodajalec Daniel Petrović

Začel na spodbudo sodelavcev 
Za razliko od mnogih, ki so kri začeli darovati v vojski, je Daniel Petrovič s tem huma-
nim dejanjem začel na spodbudo svojih sodelavcev v podjetju TAM: „Mnogi so darovali 
in z veseljem sem se jim pridružil. Predvsem smo želeli pomagati ljudem, pa tudi zaradi 
druženja smo se udeleževali akcij. Odvzem je poseben dogodek za vse nas krvodajalce.“ 

Od začetka epidemije naprej 
se krvodajalske akcije izvajajo na 
podlagi naročanja. Krvodajalci so 
na kratko presejani že na podlagi 
telefonskega razgovora. Tako iz-
ključijo morebitne nosilce nalezlji-
vih bolezni. Sicer pa kakšnih večjih 
sprememb ni. 

Čeprav se trudijo privabiti čim 
več novih krvodajalcev, pa imajo 
na tem področju trenutno največ 
težav. „Nekoliko manj je krvo-
dajalcev, ki so kri darovali prvič. 
Prihajajo sicer posamično, ne pa v 
skupinah, kot smo bili vajeni. Na 
dolgi rok jih bomo nekako morali 
nadomeščati,“ opozarja zdravnica, 
zaposlena v Univerzitetnem klinič-
nem centru Maribor, Petra Leber. 

V zadnjih letih so zelo veliko 
prispevale dijaške krvodajalske ak-
cije. Tudi v prihodnje računajo na 

srednješolce, ki so bili pomembni 
novinci na tem področju. V zad-
njem letu jih iz znanih razlogov ni 
bilo v tolikšni meri kot pred epide-

mijo. Upajo, da se bo v naslednjih 
mesecih z začetkom novega šol-
skega leta stanje izboljšalo.

Foto: ČG 

Morda pa bo jesen prinesla več krvodajalskih akcij med dijaki. 

Slovenija � Zaloge krvi zadovoljive, ne pa optimalne

Najbolj „pogrešajo“ nove darovalce
Zaloge krvi v Sloveniji so trenutno relativno dobre, a kot opozarja zdravnica Petra Le-
ber, niso optimalne: „Če govorimo o optimalnih zalogah, je teh nekaj manj, kot bi si že-
leli, vendar se s stalnimi organizacijami krvodajalskih akcij na obeh centrih, v Ljubljani 
in UKC Maribor, trudimo to izboljšati. To zahteva precejšnje napore, tako s strani naših 
oddelkov kot Rdečega križa.“ Najbolj se pozna primanjkljaj novih, mladih krvodajalcev.

Vir: Eurobarometer

Med anketiranimi državljani EU je bilo največ Slovencev, ki se niso strinjali s tem, da bi se morali cepiti 
proti covidu-19. Prav tako skoraj 71 % Slovencev meni, da bi cepiva lahko imela dolgoročne posledice. To tako 
močno kot to Slovence skrbi še Bolgare in Ciprčane. Le 25 % Slovencev se strinja s trditvijo, da koristi cepiva 
prevladajo njegova tveganja.
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Ključna sprememba tokratnega 
v primerjavi s prvim pozivom je 
časovna komponenta. Medtem 
ko so v junijskem razpisu iskali 
partnerja za eno leto, zdaj po-
tencialnim prijaviteljem ponujajo 
možnost triletnega sodelovanja. 
„Upamo, da bo to prepričalo po-
tencialne partnerje in jim dalo več 
manevrskega prostora pri organi-

zaciji komercialnega dela Kuren-
tovanja. Razumemo, da je njim to 
lažje, seveda pa se bomo tudi mi 
v pogodbi ustrezno zavarovali,“ 
je pojasnil Andrej Klasinc, pred-
sednik sveta Zavoda za turizem 
Ptuj in član komisije, ki pregleduje 
prispele vloge. Na Zavodu, ki je v 
zadnjih letih imel precej težav z 
izbiro partnerja za največji ptujski 

festival, so že v razpis vnesli varo-
valko: pogodba med zavodom in 
izbranim izvajalcem se bo podalj-
ševala le ob pogoju poplačila vseh 
obveznosti. Glede na izkušnje to ni 
nič nepričakovanega.

Spomnimo: podjetje Prireditve, 
d. o. o., ki je izvajalo komercialni 
del programa Kurentovanja leta 
2018, je za seboj pustilo dolg, ki ga 
je v zameno za prevzem organiza-
cije pokrilo podjetje Songevent. 
Tudi sami so leto kasneje (2019) 
naleteli na precej težav z zapira-
njem fi nančne konstrukcije. Po 
dveh letih ta zgodba še vedno ni 
povsem zaključena.

Če kaj, potem si vodstvo zavo-
da želi resnega partnerja. Ti pa 
normalne pogoje, pod katerimi bo 
izvedba smiselna in dobičkonosna.

Izbrani izvajalec Kurentovanja 
za leta 2022, 2023, 2024 bo moral 
poskrbeti za najem ali postavitev 
karnevalske dvorane in organiza-
cijo, izvedbo gostinske ponudbe 
ter zabavno-glasbenega progra-
ma v karnevalski dvorani. Rok za 
predložitev ponudb se izteče 26. 
avgusta.

Slovenske gorice � Ovtarjeve novice medse vabijo nove občine

Priložnost za slabše pokrit medijski prostor
Časopis Ovtarjeve novice je začel izhajati konec leta 2009 s ciljem prebivalcem občin znotraj lenarške upravne enote predstaviti dogajanje v osrednjih 
Slovenskih goricah.

Foto: ČG 

Ključna sprememba v primerjavi s prvim pozivom je, da iščejo partnerja 
za naslednja tri leta.

Izhaja enkrat mesečno, od 
šestih ustanovnih občin: Lenart, 
Sveta Ana, Sveti Jurij v Slovenskih 
goricah, Benedikt, Sveta Trojica v 
Slovenskih goricah in Cerkvenjak 
pa jih je ostalo pet, saj so iz »časo-
pisnega konzorcija« že pred časom 
izstopili v Cerkvenjaku. Po naših 
neuradnih podatkih niso bili zado-
voljni z velikostjo prostora, ki jim je 
bil namenjen v Ovtarjevih novicah, 
vendar tega cerkvenjaški župan 
Marjan Žmavc ni želel komentira-
ti. Dejal je le, da so od takrat več 
vsebin vključili v občinsko glasilo 
Zrnje, ki izide štirikrat na leto in ki 
ga ureja Edvard Pukšič, do letoš-
njega marca tudi dolgoletni ure-
dnik Ovtarjevih novic.

Z izjemo Svete Ane, ki enkrat 
letno izda Anine novice, druge ob-
čine svojih občinskih glasil nimajo. 
So se pa lastnega časopisa letos 
hoteli lotiti tudi Trojičani, ki bi se 
nato »odrekli« skupnih Ovtarjevih 
novic, a si je župan David Klobasa 
nato do nadaljnjega premislil, naj-
brž tudi zato, ker so iz občinskega 
proračuna že nakazali svoj del stro-
škov za izdajanje.

Brezplačnik z novim 
vodstvom

Ovtarjeve novice sicer izhajajo 
pod okriljem Razvojne agencije 
Slovenske gorice, občani pridru-
ženih občin jih na dom prejmejo 

brezplačno, časopis pa gre tudi v 
poštne nabiralnike približno 300 
naročnikov. Vsak mesec ga nati-
snejo 6.100 izvodov. Kot rečeno, 
so v marcu zamenjali urednika z 
Zmagoslavom Šalamunom, enim 
od idejnih očetov skupnega časo-
pisa osrednjih Slovenskih goric. 
»Nekoliko smo posodobili grafi čno 
in vsebinsko podobo, v naši Krea-
tivni Piki, d. o. o., pa smo časopisu 
3. maja na svetovni dan svobode 
medijev pridružili še spletni portal 
Ovtar24.si. Od nekdaj pravim, da je 
ta prostor medijsko slabo pokrit. 
Nekaj občin, zlasti Lenart, Sveti 
Jurij in Sveta Ana, delno gravitira 
k mariborskemu Večeru, Sveta 
Trojica k Štajerskemu tedniku, Be-
nedikt že k pomurskemu Vestniku. 
Tu vmes je neka prazna luknja, 
ki pa ima svoj potencial. Seveda 
mesečnik ne more rešiti potrebe 
po dnevnem ali vsaj tedenskem 
informiranju občanov, je pa ve-
liko bolje kot nič. Tudi sicer se mi 
zdijo Slovenske gorice kot neko 
geografsko zaokroženo območje 
priložnost za skupno nastopanje in 
večjo prepoznavnost pa tudi bolj-
še medsebojno poznavanje.«

Zavrnitev iz Trnovske 
vasi

Zato so k Ovtarjevim novicam 
povabili še okoliške občine, in sicer 
bolj mariborsko usmerjene Šentilj, 

Pesnico in Duplek ter bolj ptujska 
Sveti Andraž in Trnovsko vas. Prve 
tri se, kolikor je Šalamunu zna-
no, saj je vabila pošiljala Razvojna 
agencija Slovenske gorice, še niso 
izrekle, ali bi se pridružile ali ne, 
so pa sodelovanje že zavrnili v 
Trnovski vasi. Župan Alojz Benko 
je o tem s svetniki govoril na enem 
od neformalnih srečanj, kjer so se 
strinjali, da ostanejo pri svojem 

Trnovskem zvonu. Praviloma ga 
izdajo štirikrat v letu, z izjemo co-
vidnih lanskega in letošnjega leta, 
ko sta izšli le po ena številka.

O pridružitvi k Ovtarjevim novi-
cam so na zadnji seji občinskega 
sveta junija razpravljali andraški 
svetniki. Županja Darja Vudler Ber-
lak je govorila z domačimi društvi, 
ki so pripravljena prispevke poši-
ljati tudi v Lenart, res pa je, da bi 

to morala storiti hitreje kot doslej. 
Obenem je svetnike opozorila, da 
bi jih pristop k Ovtarjevim novicam 
stal manj, kot znaša strošek izdaje 
občinskih novic, ki jih izdajo nekaj-
krat na leto. Po kalkulaciji, da bi 
se k Ovtarjevemu konzorciju prid-
ružili še v Trnovski vasi in Svetem 
Andražu, bi občino Sveti Andraž 
to na letni ravni stalo dobrih 4.600 
evrov. »Dobimo več in sproti, pla-

čamo manj, pa še spletni portal 
nam bo dodatno na voljo, mislim, 
da samo pridobimo.«

Pri Svetem Andražu 
nočejo biti nevidni 
palčki

Tudi direktorju občinske uprave 
Miranu Čehu se je zdel predlog za-
nimiv, saj je menil, da morajo obča-
ni, glede na to, da lokalni časopis 
izide z večmesečnim razmikom, 
včasih predolgo čakati na kakšno 
novico, torej bi bil mesečnik do-
brodošel, saj bi bili ljudje ažurneje 
informirani o tem, kar se dogaja pri 
njih in v okolici.

Da niso proti ideji, so povedali 
svetniki v debati, a so si bili hkrati 
vsi edini, da morajo občinske no-
vice kljub temu ostati. »Ljudje so 
jih vajeni, pri nas doma, na primer, 
jih zmeraj komaj čakamo in prebe-
remo vse od začetka do konca,« 
je dejal podžupan Tomaž Toš, Ja-
nija Druzoviča pa je skrbelo, da v 
skupnem časopisu ne bodo dobili 
ustreznega mesta. »Tam se bomo 
povsem izgubili v množici in bomo 
kot neki palčki, nas in naših novic 
pa ne bo nihče niti opazil.« 

Na koncu se niso odločili ne za 
ne proti, ampak sklenili, da bodo o 
zadevi še premislili, tako da je na-
daljevanje razprave pričakovati na 
eni od prihodnjih sej.

Ptuj � Bodo tokrat imeli več sreče oziroma uspeha?

Drugič v izbiro izvajalca kurentovanja
Junija letos je Zavod za turizem Ptuj z razpisom skušal poiskati partnerja, ki bi bil 
pripravljen organizirati Kurentovanje 2022. Prijavil se ni nihče, zato so razpis pred 
dnevi ponovili, a v nekoliko spremenjeni vsebini. Tokrat upajo, da bodo imeli bolj 
srečno roko ...

Foto: SD

Ovtarjevim novicam, mesečniku osrednjih Slovenskih goric, se, kot kaže, ne bodo pridružili v Trnovski vasi in pri 
Svetem Andražu.

Kadrovske štipendije poleg 
praktičnega prikaza poklicev, ki 
ga v Talumu tradicionalno pripra-
vijo v začetku leta, organiziranih 
ogledov proizvodnje za mlade, 
možnosti opravljanja obvezne 
prakse, mentorstva pri seminar-
skih in drugih nalogah, predsta-
vljajo eno od oblik pridobivanja 
novih mladih sodelavcev. 

Že samemu izboru kadrovskih 
štipendistov dajejo v Talumu ve-
liko težo, saj postane študent ali 
dijak z dnem, ko postane njihov 
štipendist, del kolektiva. Štipendi-
ste aktivno z obvezno enomeseč-
no prakso vključujejo v delovni 
proces že v času šolanja, saj se 

medsebojno na ta način najbolje 
spoznajo in se lažje odločijo za na-
daljevanje skupne poti po konča-
nem šolanju. Želja Taluma je tudi, 
da njihovi štipendisti seminarske 
naloge, diplomsko in magistrsko 
delo opravijo s pomočjo mentor-
jev v podjetju in na temo, ki se 
določi glede na aktualne razvojne 
usmeritve v družbi. Aktivna vklju-
čenost štipendistov v delovno 
okolje vsekakor vzpostavi obču-
tek pripadnosti in medsebojnega 
sodelovanja, ki olajša prehod v 
redno zaposlitev.

Spreminjajoče se okoliščine pri-
našajo prilagoditve dosedanjega 
načina delovanja in spreminjanje 

dolgoletnih strategij v smeri večje 
prilagodljivosti in učinkovitosti. V 
Talumu novim okoliščinam prila-
gajajo tudi strategijo štipendira-
nja. Na podlagi ocene prihodnjih 
potreb v proizvodnji selektivno 
pristopajo k pritegnitvi bodočih 
mladih sodelavcev predvsem teh-
nične stroke.

Se pa v Talumu lahko pohvalijo 
z dolgoletno tradicijo štipendi-
ranja, saj so prve kadrovske šti-
pendije razpisali že davnega leta 
1964. Trenutno imajo 30 štipen-
distk in štipendistov. V tovarni si 
želijo, da bi se jim kmalu pridruži-
lo čim več novih.

Foto: ČG 

Podravje � V Talumu razpisali kadrovske štipendije 

Iščejo nove bodoče sodelavce
V Skupini Talum so ta teden objavili razpis za kadrovske štipendije za novo šolsko 
leto 2021/2022. K prijavi vabijo dijake in študente, ki se izobražujejo na programih 
strojni tehnik, mehatronik operater, oblikovalec kovin – orodjar, elektrotehnik, 
elektrikar, metalurški tehnik ter mag. inž. metalurgije in materialov. Prijave v 
Talumu sprejemajo do 6. septembra 2021.
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Zneski MO Ptuj za 
plačilo oskrbnin v 
domovih za starejše:

Leto 2021: 475.000 evrov
   (plan po rebalansu)

Leto 2020: 374.850 evrov
Leto 2019: 374.850 evrov
Leto 2018: 236.418 evrov
Leto 2017: 217.062 evrov
Leto 2016: 238.495 evrov
Leto 2015: 217.533 evrov

Foto: Dreamstime/M24

Dvig stroška oskrbnin v do-
movih upokojencev je v zadnjih 
letih več kot očiten. Medtem ko 
je leta 2015 Mestna občina Ptuj 
v ta namen iz proračuna odšte-
la nekaj več kot 217.000 evrov, 
se je ta znesek letos podvojil in 
povzpel na kar 475.000 evrov. To 
presega tudi načrtovana sredstva 
v proračunu za letos, zato so juni-
ja svetniki z rebalansom potrdili 
dvig sredstev na tej postavki. Iz-
kazalo se je, da niti načrtovanih 
434.000 namreč ne bo zadosto-
valo, sredstva so se zvišala še za 
40.700 evrov oziroma dodatnih 
skoraj deset odstotkov. 

„Postavko smo zvišali zaradi 
usklajevanja cen oskrbnin, ki so se 
zgodile 1. marca in 1. aprila. Števi-
lo uporabnikov se neprestano 
spreminja, hkrati pa so odločbe v 

zvezi z institucionalnim varstvom 
izdane z zamikom, ko je oseba že 
nameščena v dom. Prihaja tudi do 
sprememb dinamike plačevanja, 
višjih oprostitev, sprememb so-
cialnih transferjev, zato je težko 
natančno planirati sredstva, ki bi 
zadoščala za poplačilo vseh obve-
znosti do konca leta,“ so nujo po 
dvigu postavke argumentirali na 
MO Ptuj.

Spremembe cen storitev insti-
tucionalnega varstva v domovih 
so letos predvsem posledica dvi-
ga stroškov dela. 

Skoraj pol milijona evrov občin-
skega denarja za oskrbnine v so-
cialnih zavodih je zagotovljenega 
za domove starejših občanov po 
Sloveniji, v katerih bivajo občani 
mestne občine Ptuj. Ne gre le za 
plačane oskrbnine Domu upo-
kojencev Ptuj, pač pa tudi CSO 
Ormož, Domu Kuzma, Trubarje-
vemu domu upokojencev, občani 
Ptuja so nastanjeni tudi v Domu 
starejših Idila, Domu upokojencev 
Franca Salamona, Zavodu Karitas 
za oskrbo, nego in socialo, Domu 
Lipa in Domu starejših občanov 
Ljutomer.

Le 40 % stanovalcev 
ima dovolj lastnega 
denarja za plačilo 
oskrbnine 

V ptujskem Domu upokojencev 
si v celoti samostojno oskrbnino 
plačuje le okrog 40 % stanovalcev, 
delež tistih, za katere celotno me-
sečno položnico plačajo svojci, 

pa se giblje okrog 25 %. Primerov, 
ko občina plača celotno oskrbni-
no, je sicer zelo malo, od skoraj 
600 stanovalcev jih je okrog pet 
do deset takšnih v vseh enotah 
ptujskega doma. 

To so tisti stanovalci, ki so bili 
prejemniki denarne socialne po-
moči in nimajo nobenih zavezan-
cev za plačilo, torej nimajo otrok 
in dejansko nikakršnih lastnih pri-
hodkov. Vse ostalo predstavljajo 
kombinacije, ko torej oskrbnino 
po delih plačujejo stanovalec, 
občina ali svojec. V nekaterih pri-
merih gre za minimalno doplačilo, 
spet v drugih glavnino krije občin-
ski proračun. 

Še skoraj enkrat toliko 
za posebne socialne 
zavode

K znesku oskrbnin za domove 
je treba prišteti še višji znesek 
za plačilo oskrbnin v posebnih 
socialnih zavodih (za osebe s po-
sebnimi potrebami). Tudi ta po-
stavka se je zvišala v letošnjem 
proračunu MO Ptuj, za to name-
njajo 495.000 evrov. Enako kot v 
domovih je eden izmed argumen-
tov usklajevanje cen oskrbnin 
spomladi letos. V obeh primerih 
je seveda to le delni razlog za 
konstanten dvig skupnega stro-
ška oskrbnin v občinskih proraču-
nih. Delno je najbrž na porast teh 
stroškov v občinskih blagajnah 
vplivala tudi slaba socialna slika 
Spodnjega Podravja. 

Epidemija novega koronaviru-
sa je predvsem v Halozah, ki so 
demografsko izjemno razgiban 
teren, razgalila vso bedo infra-
strukturnih vlaganj v to območje. 
Kot drugod pri šolanju na daljavo 
so morali tudi tukaj izvajati vide-
okonferenčne klice in prav tukaj 
smo imeli zaradi šibkosti interne-
tne povezave največ težav,« nam 
je pojasnil Robert Železnik, učitelj 
računalništva in organizator infor-
macijskih dejavnosti na OŠ Cirkula-
ne-Zavrč.

»Tovrsten pouk je lahko kako-
vosten samo takrat, ko sta, če si 
izposodim znani slogan, zvok in 
slika kot se šika. Težave so nasta-
jale tako na strani učencev kot na 
strani učiteljev, živečih na območju 
Haloz,« ocenjuje Železnik. Sodobni 
dostop do interneta je v Haloze za 
silo prišel z mobilnim omrežjem 
LTE četrte generacije, a tudi tega 
hitro zmanjka za hiše, ki niso v ne-
posredni zračni liniji do oddajnika. 
Teh je preveč.

»V času izvajanja pouka na da-
ljavo smo s pomočjo razpisov, ki 
jih je koordiniral Arnes, s pomočjo 
lokalne skupnosti ter s prostovolj-
nimi donacijami posameznikov 
zagotovili dostop in potrebno 
IKT-opremo tudi tistim učencem, 
ki dostopa do širokopasovnega 

interneta nimajo,« Železnik poja-
snjuje, kako v Halozah premoščajo 
izzive sodobnosti v zapostavljenih 
območjih. »Za omogočanje dosto-
pa smo uporabili tehnologijo 4G 
LTE z brezžičnim modemom. Sicer 
so tudi tukaj širokopasovne hitro-
sti na minimumu – zagotovljen je 
bil minimalni standard, ki komaj 
zdrži videokonferenčna srečanja.« 

Haloške občine so se 
samoorganizirale, a 
zanje ni bilo posluha

»Zgodba o graditvi širokopa-
sovnega omrežja v Halozah je res 
že stara in obširna,« odgovarja 
župan občine Žetale Anton Buto-
len, ki je z drugimi župani haloških 
občin na to temo z ministrom za 
gospodarstvo Zdravkom Počival-
škom sestankoval že na začetku 
evropske finančne perspektive 
2013–2020.

»Podobno kot drugi je zatrjeval, 
da v perspektivi 2013–2020 ne bo 
možno koristiti evropskih sredstev 
za občinske projekte (pozneje se je 
pokazalo, da to ni res), in svetoval, 
naj pripravimo dva do tri skupne 
projekte. Tega smo se tudi držali, 
na moj predlog je bil eden izmed 
teh projektov ravno izgradnja ši-
rokopasovnega omrežja,« povze-

ma Butolen, »občine smo svoj del 
vzele resno in projekte pripravile. 
Izkupiček je pa klavrn.«

Sistem izgradnje širokopasov-
nega omrežja so med pripravo 
dokumentacije namreč spremeni-
li, in to po tem, ko so občine vanj 
vložile že veliko dela. »Ustanovili 
smo konzorcij, izvedli postopek iz-
bire pripravljavca dokumentacije, 
na vseh občinskih svetih potrdili 
načrt razvoja,« se spominja Buto-
len, ki je kot zastopnik konzorcija 
opravil vrsto sestankov na ministr-
stvih, ker so se odgovorni zaradi 
reorganizacij selili z ministrstva na 
ministrstvo.

Haloze � Internet prihaja na podeželje, vendar še vedno ostaja 

Veliko občanov bo tudi po letu 
Država je v Halozah povozila samoorganizirane občine in izgradnjo širokopasovnega 
hišnih številk. Takšne so tri občine Goričkega, štiri občine Haloz ter Kostel na 

Podravje � Oskrbnine socialnih zavodov se zajedajo v proračun

Vedno več občinskega denarja 
za oskrbnine 
Dvig cen oskrbnin v socialnih (domovih upokojencev) in posebnih socialnih zavo-
dih se pozna tudi v občinskih blagajnah. Samo iz proračuna ptujske občine bo le-
tos v ta namen šlo skoraj milijon evrov. So razlog zgolj višje cene oskrbnin ali tudi 
dejstvo, da je vedno več varovancev in njihovih svojcev, ki tega stroška enostavno 
ne zmorejo plačevati sami in se posledično prevali na občinske blagajne?

Foto: ČG 

Letos iz proračuna za sto tisočakov več za plačilo oskrbnin kot lani. Kaj je razlog?

MO Ptuj pa se umika iz financi-
ranja strehe na minoritskem dvo-
rišču, odra in ozvočenja, to je bil 
njen strošek 12 let. Tudi zato, ker se 
je z dogajanjem ob občinskem pra-
zniku preselila na mestno tržnico. 

Letošnji festival Arsana je oce-
njen na 250.000 evrov, ki pa še ni v 
celoti pokrit. Organizatorji festiva-
la so pravzaprav v krizi že od leta 
2012, ko je sprva majhen festival 
Arsana postal (pre)velik za višino 
sredstev, ki so mu dodeljena. 

40.000 evrov je drobiž
Čeprav se marsikateremu Ptu-

jčanu upravičeno zdi, da je 40.000 
evrov veliko denarja za tak festi-
val, Delin pojasni, da sodi v rang 
festivalov Špancifest, Burghausen 
in tudi počasi že Lenta, ki ima-
jo proračune od 600.000 evrov 
dalje. Največja kriza, ki jo imajo 
zadnja leta, pa je kadrovska kriza. 
Niso pa edini s tem problemom, s 
hudo krizo se soočata gostinstvo 
in turizem, v prireditveni oz. festi-
valski dejavnosti pa je še poseben 
kritično, tudi zaradi podcenjevanja 
lokalnih oblasti.

„Še posebej bi izpostavil MO 
Ptuj, kjer so prepričani, da si s 
tem, ko pridobiš na razpisu 40.000 

evrov, rešen, kar pa ni res. Če se 
gremo festivalskega turizma, bi 
morali imeti tudi festivalsko stra-
tegijo oz. strategijo kulturnega 
turizma. Če bi jo imeli, bi se festi-
valom mesto tudi bolj posvečalo, z 
organizatorji bi bilo v rednih stikih, 
pogovorih in dogovorih, saj orga-
nizatorji festivalov delamo mestu 
največjo promocijo. Okrog 20 nas 
je, kar ni tako malo,« je prepričan 
Mladen Delin, umetniški vodja in 
direktor festivala Arsana.

Zgrešeno poslanstvo 
Zavoda za turizem

»Zavod za turizem pa sploh ne 
izpolnjuje vloge, ki bi jo moral imeti 
v tem prostoru. Strategija ni prava, 
v takšnih zavodih bi morali delati 
najbolj sposobni ljudje, takšni, ki 
imajo že mednarodne povezave. 
Zavod za turizem tudi ni bil ustano-
vljen za to, da dela svojo produkci-
jo. Zavod bi moral biti podpora tis-
tim, ki že delamo presežke. Zavod 
lahko samo dodatno promovira 
in trži naše dogodke, to je edino, 
kar lahko dela. Trdim, da se zato 
neproduktivno zapravlja denar, ki 
bi moral biti koristneje uporabljen. 
Ne trdim, da ljudje ne delajo, le 

Ptuj � V zaodrju festivalske zgodbe veliko nezadovoljstva, kritike 

Festivali životarijo, ker je mesto 
Ptuj se je v zadnjih letih umestil na slovenski, evropski in tudi svetovni zemljevid 
bomo o poletnem festivalskem dogajanju, ki s svojim dogajanjem zapolnjuje dva 
in Dnevi poezije in vina, imajo močno podporo mestnega proračuna; neposrednega 

Minoritsko dvorišče je tudi letos gostilo osrednje 

Foto: Rune Enia

Optični kabli bodo potegnjeni v ru-
ralne predele, a si bodo morali iz-
kope in gradnjo do svojega naslova 
v preveč primerih fi nancirati kar 
uporabniki sami. Priključki za tiste, 
ki jih ministrstvo z razpisom za bele 
lise ni pokrilo, niti približno ne bodo 
poceni..

Zneski gredo v nebo ...
Sicer pa se zneski plačevanja oskrbnin zvišujejo v vseh 

socialno-varstvenih zavodih (tudi v zavodih za osebe s 
posebnimi potrebami), ne le v domovih upokojencev. Tako 
je MO Ptuj leta 2011 za oskrbnine v vseh tipih omenjenih 
zavodov plačala 755.600 evrov, za letos pa je ta znesek že 
presegel milijon evrov.
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veliko belih lis 

2023 ostalo brez optičnega omrežja
interneta prepustila trgu. Tržno nezanimive lokacije je pokrila z razpisom, ki niti približno ne dosega vseh 
jugu Slovenije.

in pozivov mestni obalsti

brez festivalske strategije
uspešnih festivalskih zgodb. Kurentovanje je v tej zgodbi posebno poglavje. Govorili 
osrednja poletna meseca, julij in avgust. Vsi trije osrednji festivali, Arsana, Art Stays 
denarja iz mestnega proračuna je bilo letos za vsakega od teh festivalov 40.000 evrov. 

Foto: Črtomir Goznik

festivalske dogodke.

pravih stvari ne delajo, ker ni stra-
tegije. Tako je bilo zapravljenih že 
nekaj milijonov evrov, mi festivali 
pa životarimo. Vsako leto znova pa 
smo pred vprašanjem, ali ga bomo 
organizirali ali ne. Smo pa največji 
promotorji Ptuja,“ je kritičen Mla-
den Delin, ki se tudi sprašuje, kdaj 
bo o tem začel resno razpravo ptu-
jski mestni svet. 

„Pogledati bo treba številke in 
ugotoviti, kdo je dodana vrednost 
mesta, tudi zato, da se ne bo več 
govorilo, da se da veliko denarja v 
turizem in kulturo. To je daleč od 
resnice, ker se daje veliko denarja 
v nekaj, kar ne funkcionira. To se 
mora čim prej nehati, ker bo Ptuj 
prazno mesto. Zato tudi vprašanje 
o strategiji mesta, ali želimo, da 
živi kot kulturno, turistično, festi-
valsko mesto, ali pa bomo vse sku-
paj zaprli,“ še dodaja.

Glede na številna odprta vpraša-
nja, povezana z organizacijo in iz-
vedbo poletnih ptujskih festivalov, 
kot tudi njihovo promocijo in infra-
strukturo, bi morali že zdavnaj za 
skupno mizo sesti organizatorji in 
mesto ter skupaj doreči festivalsko 
strategijo, hkrati z vlogo Zavoda 
za turizem pri tem, ki, zanimivo, pa 
ima v rokah škarje in platno Kuren-

tovanja. Pri Arsani so jasni, takšen 
pogovor pričakujejo najpozneje 
do srede septembra, brez nekih 
družinskih, političnih in osebnih 
ambicij, izpostavlja Mladen Delin, 
umetniški vodja in direktor medna-
rodnega festivala Arsana.

Nujna boljša kadrovska 
podpora 

Pri tem pa poudarja, da ne gre 
za dodatni denar, gre predvsem za 
kadrovsko podporo. Bili so najgla-
snejši podporniki ustanovitve 
Zavoda za turizem, ker so priča-
kovali, da bodo imeli v njem tudi 
kadrovsko podporo. Festival se je 
v zadnjih letih tako razvil, da ga ni 
mogoče več delati s kadrom (štu-
denti), ki prihaja in odhaja, ko si 
nabere dovolj izkušenj. Ptuj, če želi 
postati festivalsko mesto, če želi 
biti uspešen na področju kulturne-
ga in festivalskega turizma, ki bo 
prinašal denar, mora imeti kader, 
ki bo plačan, da bo delal. Festivali 
potrebujejo stalno kadrovsko pod-
poro, samo v Arsani bi potrebovali 
tri do štiri stalne zaposlitve. Po-
dobni festivali imajo najmanj pet 
redno zaposlenih, nekateri celo 
nad 20 zaposlenih, pripravljajo pa 
samo festival in nič drugega. Ne-
koč so jih imeli preko javnih del, ki 
jih je plačevala MO Ptuj. Potem pa 
se je vse ukinilo, od takrat dalje je 
v Arsani krizna situacija. Vsako od 
devetih prizorišč potrebuje naj-
manj enega človeka, da vse teče, 
kot mora. Celega človeka zahteva 
tudi promocija, pa dogovori z na-
stopajočimi ... Samo priprava na 
operni večer je zahtevala štiri me-
sece dela dveh ljudi. 

Letošnja prizorišča so bila vsa 
dobro obiskana. Že zaradi zanima-

Spremenili so razpis in 
povozili ves trud občin

V Ljubljani so nato spremenili 
pogoje razpisa in območja razde-
lili na komercialni in nekomercial-
ni del. Občine se na razpise niso 
več mogle prijavljati, tako jim v 
Halozah ni preostalo drugega kot 
konzorcij za izgradnjo optične in-
frastrukture razpustiti.

Pri tem so na ministrstvu za 
kmetijstvo nekomercialni del raz-
pisa za bele lise objavili šele lani 
jeseni, ko se je začenjal drugi val 
epidemije novega koronavirusa. 
Bele lise označujejo območja, kjer 
je poseljenost tako redka, da za iz-
gradnjo infrastrukture ni komerci-
alnega interesa – te lokacije država 
subvencionira, ta denar pa razde-
ljuje prek razpisa. 

»Podjetje ne bo pokrilo vseh 
belih lis, skladno z zahtevami raz-
pisa,« pri podjetju Rune Enia poja-
snjujejo, da z razpisom ni pokrita 
prav vsaka bela lisa, torej optika 
niti leta 2023 ne bo prišla do vsake-
ga ognjišča.

Priključki za tiste, ki jih ministr-
stvo z razpisom za bele lise ni pok-
rilo, niti približno ne bodo poceni. 
Ministrstvo namreč posamezne 
izbrane priključke financira v vred-
nosti od 2.000 pa do 10.000 evrov.

Delno projektirano 
samo eno vozlišče od 
dveh

Optične signale bosta uporab-
nikom v haloških občinah zago-
tavljali dve vozlišči. Zahodno v 
Stopercah je za zdaj le delno spro-
jektirano, saj podjetje še ni dopro-
jektiralo belih lis iz jeseni objavlje-
nega razpisa. Vzhodno vozlišče v 
Markovcih tako ni še niti trasirano. 

V podjetju Rune Enia prve priključ-
ke na obeh vozliščih predvidevajo 
konec poletja 2022.

»Po zagotovilih njihovega pred-
stavnika na terenu je v tem trenut-
ku že izbran izvajalec del in naj bi 
se dela dejansko začela jeseni; ali 
bo to res oziroma katero jesen, 
pa težko komentiram. Resda bi 
se morala zaključiti do konca leta 
2022, a temu ne verjamem,« pravi 
Butolen.

Kako do priključka, 
če ste komercialno 
zanimivi?

V občinah, kjer projekt Rune že 
izvajajo, odjemalce že obveščajo 
o izgradnji. Predračun za dela pri-
de najprej tri mesece pred možno 
izgradnjo priključka, pojasnjujejo v 
podjetju Rune Enia. Priključki bodo 
za fizične osebe stali 150 evrov z 
DDV, za pravne osebe pa 167,13 
evra z DDV.

Pri tem si boste lahko sami 
izbrali operaterja, s katerim boste 
sklenili naročniško pogodbo, saj 
ponudnik infrastrukture daje to v 
najem in pri tem večjih operater-
jev ne sme diskriminirati. Podjetje 
Rune Enia sporoča, da so vse štiri 
večje – Telekom, A1, Telemach in T2 
– že obvestili, da lahko nase prev-
zamejo plačilo zneska za izgradnjo 
priključka do njihovih omrežij. Vsi 
so tudi že sprejeli to odločitev. 

Podjetje Rune zagotavlja, da 
bodo hitrosti prenosa v tem 
omrežju vse do deset gigabitov na 
sekundo. Pri tem bo infrastruktura 
vkopana, zato ne bo občutljiva na 
zunanje vplive, kot so električne 
motnje, voda in vremenski vplivi, 
in bo povezava s spletom hitrejša, 
stabilna in zanesljiva.

V Cirkulanah pokritih 12, v Zavrču (smešnih) šest priključkov
 »Ministrstvo za javno upravo je leta 2020 pripravilo grafični prikaz in iskalnik belih lis. Iskalnik nam pokaže točne naslove 

gospodinjstev, kjer je širokopasovni dostop onemogočen. 'Zelenih pikic', ki simbolizirajo bele lise, je na območju občin Cirkulane in 
Zavrč precej,« povzema Železnik. 

Na podlagi dokumentacije razpisa za bele lise v občini Cirkulane smo se prepričali, da bo ministrstvo subvencioniralo samo 12 
komercialno nezanimivih priključkov, v Zavrču pa le (smešno) šest. Iz omenjenega grafičnega prikaza je razvidno, da je samo v 
Cirkulanah kot bela lisa označenih skoraj 200 hišnih številk; medtem ko je v Zavrču kot bela lisa razumljen cel južni del občine, kar 
pomeni primerljivo številko. Ta gospodinjstva si bodo morala priklop samofinancirati. 

Haloze bodo z nekomercialnim delom razpisa pokrite izjemno simbolično, kot je razvidno tudi iz zemljevida (zelene pike predtavljajo 
območja, kjer internetna mreža ne bo zgrajena. 

Foto:  MJU

Ljudje so plačani, a od njih ni rezultatov ...Ljudje so plačani, a od njih ni rezultatov ...
Pri Arsani upajo, da bo organizatorjem festivalov MO Ptuj 

prisluhnila, da bodo dobili ustrezno kadrovsko podporo, ali v okviru 
Zavoda za turizem ali preko javnih del. „Pričakujem, da bo občina 
rekla, da ni denarja. Priznati pa bo treba, da mi že imamo ljudi, ki 
so plačani, le rezultatov ni. Ne prosimo za denar, največja kriza je 
kader. Predstavljamo festivalski turizem, ki dobesedno vleče ljudi v 
mesto. Gre za eno najpomembnejših zgodb mesta, občina je tista, ki 
mora vlagati v takšne zgodbe. Ustvarjati jo mora ekipa, ki se ukvarja 
zgolj s festivali in jih celo leto trži. Naše festivale se premalo trži. 
Vedno več je tudi obiskovalcev, ki pridejo na Ptuj za nekaj dni zaradi 
festivala Arsana, drugega festivalskega dogajanja, kulinarične in 
druge ponudbe. Želim si, da bi bilo takšnih obiskovalcev v prihodnjih 
letih nekaj tisoč,“ je še povedal Mladen Delin, ki je hvaležen vsem, 
ki festival podpirajo, živijo z njim. Pri tem pa imajo tudi pomembno 
vlogo sponzorji. Priznava jih že cela Slovenija, le na Ptuju (še) ni 
posluha za festivalski turizem. Do danes jih tudi še nihče ni vprašal, 
kaj kot organizatorji festivalov potrebujejo.

Foto: Črtomir Goznik

Mladen Delin, umetniški vodja in direktor mednarodnega glasbenega fe-
stivala Arsana: „Pogledati bo treba številke in ugotoviti, kdo je dodana 
vrednost mesta ...!“

nja za vstopnice pred festivalom 
so vedeli, da bo uspešen. Vseh obi-
skovalcev je bilo na 45 dogodkih 
15.000, kar jih je v letošnjem letu 
uvrstilo med dva največja festivala 
v Sloveniji po velikosti. Festival-

ski vrhunec so sicer dosegli leta 
2019, ko je bilo vseh obiskovalcev 
30.000, dogodkov pa skupaj 60. 
Kakovost dogodkov pa je vsako 
leto rdeča festivalska nit.
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Projekt, ki so ga poimenovali Na 
tržnico z Ovtarjem, je nastal v so-
delovanju s KGZS Zavod Maribor, 
fi nančno pa je podprt iz Evropske-
ga kmetijskega sklada za razvoj 
podeželja. To poletje so začeli z 
oživljanjem tržnične dejavnosti. 
Pri Svetem Andražu je bil tako tr-
žnični dan minulo soboto, in sicer 
na prostoru pred cerkvijo, že to so-
boto ga bodo organizirali pri Sveti 
Trojici. Z mrežo tržnic v Slovenskih 
goricah želijo ljudem predstaviti, 
kje v bližini lahko kupijo svežo do-
mačo hrano in kakovostne doma-
če izdelke.

Na andraških stojnicah so lokalni 
pridelovalci in izdelovalci ponudili 
zelišča, med, žganje, pobarvane 
pirhe in lesene kravate, seveda 
pa ni šlo tudi brez žlahtne vinske 

kapljice in tradicionalne gibanice. 
Tržnico je obiskala tudi Miša Puše-
njak, kmetijska svetovalka – speci-
alistka za zelenjavo, ki je odgovar-
jala na različna vprašanja.

A minuli konec tedna tržnica ni 
bila edini dogodek pri Svetem An-
dražu, saj je bilo v okviru projekta 
Poti podeželskih hiš ZRS Bistra Ptuj 
živahno tudi pri Hrgovi domačiji. 
Tam so se namreč zabavali najmlaj-
ši, ki so v senci dvorišča tradicio-
nalne kmečke hiške ustvarjali na 
učnih delavnicah, nekoliko starejše 
so nasmejali člani Kulturno-ume-
tniškega društva Vitomarci, ušesa 
pa so pobožale pesmi Komornega 
moškega zbora Ptuj, v katerem 
poje že četrta generacija mož in 
fantov s Ptuja in njegove okolice. 

Udeležili so se je predsednik RS 
Borut Pahor, ki je bil tudi slavnostni 
govornik, predsednik vlade Janez 
Janša, predsednik državnega zbo-
ra Igor Zorčič, predstavniki mini-
strstev, pomurska poslanca Dejan 
Židan in Jožef Horvat, predstav-
niki občine Beltinci in sosednjih 
občin, veteranskih in domoljubnih 
organizacij, verskih skupnosti in 
nekateri drugi. Zbralo se je tudi 
več kot 20.000 narodno zavednih 
Prekmurcev.

Pot do tega zgodovinskega do-
godka so pomagali tlakovati trije 
možje: Jože Klekl, st., Ivan Jerič in 
dr. Matija Slavič. Odločitev za Prek-
murje in Slovenijo je bila odločitev 
za boljši jutri in dostojno, lepše 
življenje. To ni pomenilo delitve 
na vaše in naše, privilegiranje enih 
na račun drugih, temveč odgovor-
no ravnanje vseh in spoštovanje 
vsakogar. „Njihova vizija boljše 
prihodnosti, pogum in upanje naj 
bosta tudi danes, 100 let pozne-
je, navdih za naše delo, za dobre 
ljudi in domovino. Ko po več kot 
100 letih stojimo na rojstnem kraju 

slovenskega Prekmurja, so naše 
želje v marsičem sorodne željam 
naših prednikov, da skupaj enotni 
in povezani premagujejo in prema-
gamo velike izzive, ki jih življenje 
postavlja pred nas, prenehamo z 
delitvami in se povežemo za dob-
ro našega naroda, za dobro vseh 
nas,“ je izpostavil Marko Virag, 
župan občine Beltinci, ki na isti dan 
praznuje tudi občinski praznik.

Pahor že napovedal 
»jesensko preizkušnjo«

Slavnostni govornik na pra-
znovanju dneva združitve prek-
murskih Slovencev z matičnim 
narodom Borut Pahor je poudaril, 
da danes lahko z zgodovinske per-
spektive občudujemo zgodovinski 
lok prelomnih trenutkov in dogod-
kov, ki so zlasti v času po ideji ze-
dinjene Slovenije, ozemeljsko, du-
hovno, kulturno in politično pove-
zali Slovence, da smo pred 30 leti, 

na vrhuncu demokratične politične 
pomladi, s skupnimi močmi napos-
led ustanovili samostojno državo. 

Praznovanje združitve prek-
murskih Slovencev z matičnim 
narodom je slavljenje krepitve 
narodne istovetnosti, ki ni usmer-
jena proti sosednjim ali drugim 
narodom. Gre za priložnost, da v 
okviru skupne evropske domovine 
na novo osmišljujemo vzajemnost 
nacionalne in skupne evropske 
identitete ter skupno skrb in odgo-
vornost zanjo. „V teh težkih časih 
se moramo toliko bolj potruditi, 
da čutimo bolečino drugega, da 
ustvarimo ozračje medsebojnega 
spoštovanja, iskreno spodbujamo 
sodelovanje, ne zato, ker mislimo 
enako, ampak zato, ker mislimo 
različno, in da držimo skupaj v 
dobrem in slabem. Težki časi krize 
preizkušajo naš značaj, osebni in 
kolektivni. Potruditi se moramo, 
da iz sebe damo najboljše in da 
drug v drugem vidimo najboljše. 

Bolj ko brskamo po zgodovini, do-
mači ali svetovni, več je dokazov, 
da je to bolj ali manj edini način, da 
se skupnost izvije iz težav ali kriz, 
ne da bi koga pustila daleč zadaj. 
Zdi se, da bomo že jeseni znova na 
neki novi človeški, socialni in tudi 
politični preizkušnji. Vse bo lažje, 
če se bomo poskušali poslušati 
in slišati in če bomo skozi dialog 
skupaj iskali najboljše rešitve. Mi-
sel, da nekdo lahko uspe samo, 
če je drugi poražen, je najbolj skrb 
vzbujajoča utvara tega težkega 
časa. Na koncu vseh koncev lah-
ko uspemo le skupaj, o tem sem 
trdno prepričan. Nekdo bo pravi 
zmagovalec tega časa zato, ker bo 
skupnost potegnil skupaj, ne zato, 
ker bo porazil nasprotno stran,“ je 
o nujnosti povezovanja in skupnih 
rešitev v teh težkih časih pozval 
predsednik RS Borut Pahor.

Praznične trenutke so obarvali 
prekmurska glasba, beseda in ples.

Beltinci � Regijska proslava ob dnevu združitve prekmurskih Slovencev 

Z dialogom do najboljših rešitev
Na dvorišču beltinskega gradu je 16. avgusta potekala regijska proslava ob dnevu združitve prekmurskih 
Slovencev z matičnim narodom. Dan združitve prekmurskih Slovencev praznujemo kot državni praznik, 
ki ni dela prost dan, od leta 2006. Z njim se spominjamo množičnega ljudskega zborovanja v Beltincih, 17. 
avgusta 1919, na katerem so po I. svetovni vojni plebiscitarno podprli priključitev Prekmurja k matici.

Foto: MG

Glasba in ples sta tesno povezana s prekmurskim človekom. Plesa v parih, sotiš in šamarjanka, sta bila letos 
vpisana tudi v register nesnovne kulturne dediščine.

Sveti Andraž � Oživitev tržnične dejavnosti v Slovenskih goricah

Na tržnico z Ovtarjem
Razvojna agencija Slovenske gorice je na območju osrednjih slovenjegoriških občin pripravila projekt, ki bo v pomoč pri 
trženju domačih lokalnih dobrin in osveščanju o pomembnosti uživanja doma pridelane hrane.

Foto: SD

V okviru projekta Poti podeželskih hiš so na dvorišču Hrgove domačije 
ustvarjali najmlajši.

Ormoško � Lovci pogostili Ivanjkovčane

Sveti Hubert jih združuje
V okviru praznika krajevne skupnosti (KS) Ivanjkovci so 
člani Lovske družine za svoje krajane že tradicionalno sku-
hali lovski golaž, saj si po besedah Alojza Babiča, starešine 
ivanjkovske Lovske družine, s krajani želijo sobivati v dob-
rih odnosih. 

»Naši krajani so ljudje, ki nam omogočijo, da lahko na njihovih 
površinah lovimo, skrbimo za skupni dober odnos do narave, 
do živali in vsega. Ravno zato vsako leto pripravimo skupno 
pogostitev z lovskim golažem,« je povedal Babič. Ob tej priložnosti 
pa že tradicionalno organizirajo tekmovanje s streljanjem v tarčo 
z malokalibrsko puško za pokal KS, ki se ga vedno udeleži veliko 
tekmovalcev. Pokal za 1. mesto je prejel Uroš Belec, drugouvrščeni je 
bil Darijan Slavinec, tretje mesto pa si je pristreljal Franc Kralj.

Ob koči Lovske družine je v okviru druženja Hubertovo mašo 
daroval svetinjski župnik Jožef Rajner.

»Odkar organiziramo Hubertovo mašo, ki je naš zavetnik, nimamo 
nobenih prijav za škodo po divjadi,« je še povedal starešina. »Krajani 
so strpni in se ne pritožujejo nad večjo škodo divjadi. Normalno pa 
je, da divjad poškoduje nekaj trajnih nasadov, kot so vinogradi in 
sadovnjaki, vendar ljudje razumejo, da tudi žival mora na nek način 
imeti svoj mir in svoj prostor, kajti mi jim ga že z vso urbanizacijo in 
našim življenjem močno ogrožamo,« je še povedal Babič.

Vesel dogodek so popestrili še rogisti Lovske zveze Ptuj-Ormož. 

Foto: Uroš Krstič

Hubertovo mašo je daroval svetinjski župnik Jožef Rajner.

Ormož � Prenova Ljudske univerze 

Pri strehi se je zataknilo
Kot številne zgradbe v Ormožu je bila tudi stavba Ljudske 
univerze potrebna temeljite prenove. Dela na energetski sa-
naciji so trenutno v polnem zamahu. 

Med obnovo pa so izvajalci, kot je to pri starejših zgradbah v 
navadi, naleteli popolnoma dotrajano ostrešje, ki ga ni moč obnoviti. 
O tem so obvestili tudi investitorja, vodstvo občine, kjer so se odločili 
za celovito sanacijo strehe. 

»Po odstranitvi stare izolacije na podstrešju stavbe je bilo 
ugotovljeno, da je streha dotrajana, zato smo se skupaj z nadzorom 
odločili, da si pridobimo ponudbo za sanacijo strehe. Dodatni strošek 
znaša okoli 15.000 evrov. Dela, s katerimi bomo zagotovili celotno 
obnovo stavbe, že potekajo,« je povedala direktorica občinske 
uprave Milena Debeljak.

Foto: DZH

Sanacija ostrešja na Ljudski univerzi v Ormožu

Foto: MG

Slavnostni govornik je bil predse-
dnik RS Borut Pahor: „Misel, da 
lahko nekdo uspe samo, če je drugi 
poražen, je najbolj skrb vzbujajoča 
utvara tega časa.“ 
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Kot je povedala Miša Pušenjak, 
specialistka za zelenjadarstvo in 
okrasne rastline pri mariborskem 
KGZ, je virus, ki mu na kratko re-
čejo ToBRFV, nov na področju ce-
lotne Evrope. »Šele kakšni dve leti 
poslušamo o njem, saj se pojavlja 
v državah EU, medtem ko ga v 
Sloveniji doslej še nismo beležili. 
Najprej so ga odkrili spomladi v 
semenih paprike s Češke, kamor 
so bila uvožena s Kitajske. Toda, 
kolikor mi je znano, tista semena 
niso bila namenjena Sloveniji, am-
pak so bila zgolj v tranzitu za druge 
države, tokrat pa je bila prisotnost 
virusa potrjena pri slovenskem pri-
delovalcu iz okolice Grosupljega, 
torej že na plodovih.«

Kot so sporočili s kmetijskega 
ministrstva, je Uprava za varno 
hrano, veterinarstvo in varstvo 
rastlin odredila uničenje okuženih 
rastlin ter stroge higienske in dru-
ge ukrepe.

Ukrep že ob najmanjšem 
sumu okužbe

Ko je bil virus rjave grbančavosti 
plodov paradižnika pred nekaj leti 
s semeni uvožen v EU, je Evropska 
komisija takoj predpisala nujne uk-
repe za preprečevanje njegovega 
vnosa v Unijo in njegovega širjenja 
znotraj nje. Najpomembnejše je, 
da pridelovalci izvajajo preven-
tivne higienske ukrepe in da so 
pozorni na pojav simptomatičnih 
rastlin v nasadu. Že ob najmanj-
šem sumu so namreč dolžni obve-
stiti Upravo, kajti zgodnje odkritje 

navzočnosti virusa je pomembno 
za uspešno izkoreninjenje virusa in 
preprečitev širjenja bolezni.

Čeprav smo z najrazličnejšimi 
virusi obkroženi od nekdaj, se jav-
nost z njimi intenzivneje ukvarja 
od pojava novega koronavirusa, ki 
je človeštvu zakuhal epidemijo, iz 
katere se, kot kaže, kar ne more-
mo izviti. Tu pa so še številni drugi 
virusi, kot sta sars in ebola, ki so 
prav tako terjali svoj davek, da ne 
naštevamo vseh tistih, ki so usodni 
za živali in rastline. 

Ne naročajte semen
iz tujine

»Z odpiranjem svetu se seve-
da pri nas pojavljajo tudi težave 

na rastlinah, poleg škodljivcev jih 
ogrožajo virusi. Rastlinski virusi 
povzročajo bolezni na rastlinah 
prav tako dolgo, kakor človek goji 
rastline. So izredno majhna živa 
bitja, ki najpogosteje niti svoje ce-
lice nimajo. Sestavlja jih genetika 
in nekaj beljakovin. Redkokateri 
virus ima svojo ovojnico – celico. 
Najpogosteje se naselijo in okupi-
rajo celice gostitelja, prav zaradi 
tega jih je tako rekoč nemogoče 
povsem zatreti, saj bi s tem uničili 
tudi celice gostitelja, torej rastline. 
Torej lahko samo blažimo posle-
dice in krepimo rastline,« razlaga 
Pušenjakova.

»Kot rečeno, zdaj že tako ob-
čutljivemu paradižniku pa tudi pa-
priki grozi nova nadloga v obliki 
virusa rjave grbančavosti plodov, 
ki sicer ni nevaren za ljudi in živa-
li. Za zdaj je bil opažen samo na 
paradižniku in papriki, obstaja pa 
resna verjetnost, da bo sčasoma 
napadel tudi krompir. Problem no-
vih škodljivcev in virusov je v tem, 
da nanje njihovi gostitelji niso pri-
lagojeni, se z njimi ne znajo boriti 
in zato rastline povsem propadejo 
in pridelka ni. Zato svetujem vsem, 
da ne kupujejo semen in sadik iz 
nepreverjenih virov, naj torej ne 

petek � 20. avgusta 2021   9Kmetijstvo

Plodovi so zgrbančeni 
in lisasti

Gre za zelo nevaren karantenski 
rastlinski virus, ki ogroža 
pridelavo paradižnika in paprike. 
Bolezen je neozdravljiva in se 
širi z bliskovito naglico; virus 
se na daljše razdalje prenaša s 
sadikami in semenom ter plodovi, 
med nasadi pa se prenaša s stroji, 
orodjem, embalažo, rokami, 
obleko ali kontakti med rastlinami 
ter celo z žuželkami. Poleg tega 
je zelo obstojen in lahko na 
omenjenih predmetih pa tudi v 
odpadkih okuženih rastlin in v 
tleh ali rastnem substratu preživi 
več mesecev. Plodovi paprike 
in paradižnika, ki se okužijo, so 
bolj drobni, zgrbančeni in imajo 
rumene ali rjave lise. Zaradi tega 
niso primerni za prodajo, kar 
lahko vodi v veliko gospodarsko 
škodo, zlasti če pridelovalci 
pravočasno ne ukrepajo in 
rastline zaradi okužbe propadejo. 
Številne članice EU že poročajo 
o primerih, ko so nasadi zaradi 
virusa 100-odstotno propadli.

Foto: Gov.si

Podravje � Prvič potrjena prisotnost nevarnega karantenskega rastlinskega virusa

Virus, ki ogroža pridelavo domačega 
paradižnika in paprike
Pred dnevi so rezultati laboratorijskih analiz Nacionalnega inštituta za biologijo pri enem od slovenskih 
pridelovalcev potrdili navzočnost virusa rjave grbančavosti plodov paradižnika.

Foto: Le Point

Plodovi paprike, ki se okužijo s ToBRFV, so bolj drobni, zgrbančeni in ima-
jo rumene ali rjave lise.

Slovenija � Katere znake kakovosti najbolj poznamo

Najbolj znana Izbrana kakovost 
Novomeška fakulteta za ekonomijo in informatiko se je sku-
paj s partnerji in agencijo Mediana lotila projekta Analiza 
pridelave in trženja proizvodov shem kakovosti.

Foto: MKGP

Rezultati nedavne raziskave so pokazali, da slovenski potrošnik med vsemi 
shemami kakovosti živil najbolj pozna Izbrano kakovost, s to označbo pa 
največ posega po mesu in mesnih izdelkih ter mleku in mlečnih izdelkih.

Vanj je sodila tudi raziskava o označbah kakovosti in lokalnih 
živilih, v kateri je junija letos sodelovalo 1007 anketirancev, ki so 
odgovarjali na vprašanja, kateri znaki so jim bolj ali manj poznani 
oziroma sploh neznani. O zmagovalcih ni bilo dvoma, saj je večina, 
80 % vprašanih, kot najbolj poznano označila Izbrano kakovost. 
S 64 oziroma 56 % sta ji je sledila Ekološka pridelava – Kmetijstvo 
Slovenija oziroma Ekološka pridelava – Kmetijstvo EU, medtem ko se 
je poznavanje ostalih znakov kakovosti kljub številnim promocijam 
izkazalo za zanemarljivo.

Cena ostaja glavni 
nakupovalni faktor

Čeprav zavedanje  o pomenu lokalno pridelane kakovostne 
hrane narašča, cena še vedno ostaja najpomembnejši faktor pri 
nakupovanju. Svežina in kakovost hrane sta šele na drugem oziroma 
tretjem mestu. Samo enajst odstotkov sodelujočih v anketi je 
ocenilo, da znak kakovosti vpliva na odločitev o nakupu izdelka. Kljub 
temu je polovica pripravljena plačati več za živila s strogim nadzorom 
kakovosti, nekaj manj za lokalno pridelano hrano, 40 odstotkov pa bi 
nekaj več denarja odštelo za hrano neposredno na kmetiji.

Največ kupujemo lokalnega 
mesa in mleka

Kot kažejo rezultati raziskave, slovenskemu potrošniku očitno 
največ pomenijo domače meso in mesni izdelki pa tudi mleko in 
mlečni izdelki, precej manj pa kupujemo s slovenskim poreklom 
označene zelenjave, sadja in sadnih izdelkov, česar verjetno veliko 
pridelamo tudi na domačih vrtovih. Na lestvici domačih izdelkov, po 
katerih najpogosteje posegamo, pa so jo najslabše odnesli žita in 
žitni izdelki. 

Spomnimo, da poznamo sedem shem kakovosti živil, ki se, kljub 
temu da jih na MKGP ocenjujejo kot zelo pregleden sistem, zdijo 
prava znanost. Kot kaže omenjena raziskava, se potrošnikom ne 
zdijo tako enostavne, saj jih več kot očitno niti ne poznajo dobro 
oziroma jih ne ločijo med seboj. Zaščitena označba porekla (ZOP), 
Zaščitena geografska označba (ZGO) in Zajamčena tradicionalna 
posebnost (ZTP) so evropske sheme. V prvo spadajo živila, ki izvirajo 
iz določene regije, kraja ali države, v drugi so živila, pri katerih 
mora bodisi pridelava bodisi predelava potekati na določenem 
geografskem območju, po katerem je živilo poimenovano, v tretji pa 
so živila iz tradicionalnih surovin ali sestave oziroma recepture. 

Premalo razumljiv 
sistem označb

Za označevanje ekološke pridelave in predelave lahko ponudnik 
uporablja nacionalno ali evropsko označbo EKO, poleg označbe 
ekološki pa je dovoljena tudi uporaba okrajšav bio in eko. V 
nacionalno shemo kakovosti so uvrščene označbe Višja kakovost 
(VK), Integrirana pridelava (IP) in Izbrana kakovost Slovenije. Živilo 
z znakom VK po svojih značilnih lastnostih pozitivno odstopa od 
drugih podobnih, z IP je označena hrana, ki je pridelana z naravi 
prijaznejšim načinom kmetovanja, pri javnosti najbolj znani Izbrani 
kakovosti Slovenije pa gre za vrhunsko nacionalno shemo kakovosti, 
ki zagotavlja, da je kmetijski pridelek ali živilo pridelano in predelano 
v Sloveniji, poleg tega ima posebne lastnosti, ki se lahko nanašajo 
na samo sestavo, na okolju prijazno pridelavo, kakovost surovin, 
dobrobit živali, posebno zdravstveno varstvo živali, način krmljenja, 
dolžino transportnih poti, predelavo ter hitrost predelave surovin 
oziroma čim manjšo kasnejšo obdelavo pri skladiščenju in transportu.

Dokument, vreden kar 1,2 mili-
jardi evrov, je v nekaterih delih res-
na grožnja slovenski samooskrbi, 
so zapisali.

V društvu Slovenski kmet so 
(kot večina kemtov v državi) proti 
premiku sredstev iz prvega v dru-
gi steber. V prvem stebru, torej v 
neposrednih plačilih, se namreč za-
gotavlja fi nančna stabilnost kme-
tij. Prenos sredstev v drugi steber 
tako poslabšuje dohodkovno var-
nost kmetij in s tem zmanjšuje po-
tencial razvoja. Državi predlagajo, 
naj za program razvoja podeželja 

znotraj obdobja izvajanja zagotovi 
dodatnih 300 milijonov evrov. 

Razpisi naj bodo ločeni na za-
hodno in vzhodno kohezijsko regi-
jo, za ukrepe mladih prevzemnikov 
pa mora ostati vsaj 50 milijonov 
evrov, so dodali.

Foto: Arhiv M24

Za ukrepe mladih prevzemnikov mora ostati vsaj 50 milijonov evrov, pra-
vijo v društvu Slovenski kmet

Slovenija � Društvo Slovenski kmet s pripombami na načrt SKP

Ločeni razpisi za vzhodno in zahodno regijo
Predlog strateškega načrta skupne kmetijske politike (SKP) 2023-2027, ki je bil do nedelje v javni razpravi, po oceni 
društva Slovenski kmet ne izkazuje razvojne vizije slovenskega kmetijstva in ne odraža strategij razvoja kmetijstva.

Foto: Le Point 

Virus rjave grbančavosti plodov lahko v nasadih povzroči veliko gospo-
darsko škodo.

naročajo semen iz tujine ali od tam 
prinašajo sadik. Rastline je treba 
redno pregledovati in odstraniti 
sumljive; bolje jih je uničiti nekaj, 
kakor da virus uniči vse vaše in še 
vse okoliške. Pri novem koronavi-
rusu smo zdaj vsi priča, kako hitro 
se širi, če ga ne omejimo. 
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Hajdina � Dober obisk na otroških delavnicah v Skorbi

Aktivno druženje otrok na vasi
Včasih so se otroci na vasi veliko družili, se igrali, plezali po drevesih ali lovili. Tisti, malo večji, so lahko sami odšli na obisk k bližnjemu sosedu ali prijate-
lju. Čas poletnih počitnic je bil rezerviran za druženje s sovrstniki. Otroci so večino časa preživeli na prostem, v naravi, kjer so lahko svobodno ustvarjali 
in kalili svoje motorične sposobnosti, predvsem pa domišljijo. S prihodom moderne tehnologije in sodobnejšega načina življenja se je marsikaj spremenilo.

Predvsem pa druženja niso več 
spontana, ampak večinoma orga-
nizirana. Otroci se družijo v vrtcu 
ali šoli oz. na obšolskih dejavno-
stih. V večjih mestih je v poletnih 
mesecih poskrbljeno za številne 
aktivnosti, v manjših krajih pa je 
možnosti za aktivno preživljanje 
prostega časa nekoliko manj. 

Zato se je Kulturno društvo Skor-
ba v sodelovanju z Vaškim odborom 
že pred leti odločilo, da bodo tudi 
na vasi začeli spodbujati ponovno 
druženje otrok. V Domu krajanov 
Skorba in njegovi okolici vsako leto 
v avgustu organizirajo otroške de-
lavnice, ki so bile tudi letos dobro 
obiskane. Program poskušajo iz 
leta v leto nadgraditi in otrokom 
ponuditi nekaj novega, drugačne-
ga. Predvsem pa je v Skorbi vedno 
zelo sproščeno vzdušje, glavni na-
men pa je druženje. »Želimo, da bi 
se otroci iz naše občine med seboj 
poznali in se predvsem lepo imeli. 
Hkrati pa jim skozi igro predamo še 
veliko novega znanja in dodatnih 
ročnih spretnosti. Letos je bil pou-
darek na tem, da si nekaj izdelamo, 
zato smo v kletnih prostorih uredili 
skoraj čisto pravo šiviljsko delavni-
co. Nekoliko starejši otroci so si s 
pomočjo mentoric izdelovali torbi-
ce, peresnice ali predpasnike ter se 

tudi sami preizkusili s šivanjem na 
šivalnem stroju. Veliko navdušenja 
je bilo tudi nad kreiranjem majic, 
ki so si jih otroci sami prekrojili in 
poslikali s tekstilnimi barvami,« je 
povedala Renata Gabrovec, pred-
sednica KD Skorba.

Veliko ustvarjanja
in zabave

Otroci so lahko sodelovali v raz-
ličnih ustvarjalnih delavnicah (li-

kovno-ustvarjalni,  družabnih igrah, 
plesni delavnici, frizerski, gleda-
liških igrah ter šiviljski). K sodelo-
vanju pa so povabili tudi društvo 
Mali ustvarjalci, ki je za otroke pri-
pravilo Lego delavnice, ter društvo 
Eleja, ki je poskrbelo za športno-za-
bavni del.

Zadnji dan je bil namenjen fri-
zerski delavnici, saj jih je obiskala 
frizerka in tako punce kot fante 
lepo uredila. Udeleženci šiviljske 
delavnice so zaključili svoje izdel-

ke, nato pa so vsi oblekli majice in 
skupaj še zaplesali. Koreografi jo 
so hitro usvojili, na kar so bili zelo 
ponosni. 

Vsak dan je bilo poskrbljeno za 
brezplačno malico in pijačo. Tudi 
letos so gospodinje iz vasi poskr-
bele za domače dobrote, kot so 
fl ancati in slaniki, ki so šli vsem v 
slast. Kulturno društvo pa je po-
skrbelo še za pizzo in hot doge ter 
slane prigrizke in pijačo. 

Foto: KD Skorba

Otroci so navdušeno spremljali korake in skupaj zaplesali.

Qcenter Ptuj je mesto, kjer najdete čisto vse, da bodo vaši šo-
larji v novo šolsko leto vstopili dobro opremljeni.
V trgovini Pami lahko poleg izjemno široke ponudbe čevljev 
kupite tudi šolske copate, copate za športne aktivnosti in pro-
sti čas. V prodajalni Pitarosso ponujajo sveže modele špor-
tne obutve in obutve za prosti čas za deklice in dečke, ki jih 
sicer ne boste našli nikjer drugje. Vse za brezskrbne športne 
aktivnosti najdete v trgovinah Sportsdirect in Tomas sport.
V prodajalnah Sinsay in Pepco boste našli oblačila, ki bodo 
otroško garderobo osvežila pred začetkom novega šolskega 
leta, vašo pa, preden se lotite jesenskih izzivov v službi. Tudi 
v prodajalnah Mana, NKD, Gamp in KIK je na voljo bogata 
ponudba kakovostnih in modnih oblačil.
Ker je začetek šolskega leta že tik pred vrati, je seveda zdaj 
pravi čas za nakup učbenikov in delovnih zvezkov. V proda-
jalni Bags and more bodo poskrbeli za to, da bodo otroci v 
novo šolsko leto stopili dobro opremljeni. Ključnega pomena 
je seveda kakovostna šolska torba – v Bags and more lahko 
vse šolske nahrbtnike do 22. avgusta dobite 20 odstotkov 
ceneje, od 23. avgusta dalje pa nudijo 20 % popust pri naku-
pu šolskih torb za prvo triado.
V Bags and more so izjemno družbeno angažirani – tako pri 
njih dobite zvezke iz posebne kolekcije Rišem/pišem za prija-
telja, ki jih krasijo posebni motivi. Ustvarili so jih otroci iz vse 
Slovenije, z nakupom zvezkov iz te kolekcije pa boste podprli 
dobrodelno akcijo. V Bags and more poteka tudi akcija zbi-
ranja šolskih potrebščin – zbrane potrebščine bodo podarili 
društvu Palčica pomagalčica in dobrodelni škrati, kjer bodo 
poskrbeli, da bodo prišle v prave roke.
Ne pozabite pa, da je v prodajalni Bags and more v Qcentru 
Ptuj moč unovčiti tudi turistične bone 21 – letošnje bone je 
moč unovčiti za nakup šolskih knjig, učbenikov in delovnih 
zvezkov, kar bo številnim družinam s šoloobveznimi otroki 
prišlo še kako prav.

V največjem nakupovalnem središču na Ptuju, v Qcentru na Puhovi, se v tem poletju vedno kaj dogaja. Pri blagajnah vseh prodajaln v Qcentru še zmeraj prejme-
te kuponček, na katerega zapišite svoje podatke ter ga izpolnjenega oddajte v skrinjico na odru. Žreb lepih nagrad bo potekal 28. avgusta, ko bodo nove lastnike
dobili: 1 x Android TV Toshiba, 1 x moško kolo, 1 x žensko kolo, 1 x otroško kolo ter 25 x Qcenter bon za 20 evrov.

Foto: KD Skorba

Za veliko smeha sta poskrbela 
brata Malek

Vsako leto pri organizaciji in tudi kot mentorji sodelujejo člani 
kulturnega društva in tudi mlajše članice društva (Manja, Manca, 
Ria, Lina) z veseljem pomagajo pri izdelovanju in vključevanju v 
aktivnosti mlajšim otrokom. Letos sta otroka zabavala še brata 
Malek, ki sta pokazala nekaj zanimivih trikov, predvsem pa sta 
otroke spravljala v smeh. Najbolj »noro« je bilo sicer skakanje na 
napihljivem gradu, kar je želel preizkusiti skoraj vsak. Pa tudi 
pri poslikavah je bilo treba počakati na vrsto. Otroci so veselo 
tekali od ene do druge aktivnosti, se pri tem veselo smejali, se 
pogovarjali, družili in spoznavali. 
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To območje je bilo namreč še 
precej zaraščeno. Odstranili so 
odvečno grmičevje in drevesa ter 
gramozirali pot okoli srca. V njego-
vo sredino pa so posadili okoli 650 
rdečih vrtnic. Gre za sorto, ki dolgo 
cveti in je ni treba škropiti, dodaja 
Kavkler, ki se mu ideje porajajo kar 
same.

Pri pletju in rezanju vrtnic mu že 
pomaga najmlajši, 11-letni sin Mar-
tin, ki bo morebiti nekega dne na-
sledil posestvo v Jelovcu pri Mako-
lah. Haloško srce je namreč na za-
hodnem delu Haloz, le nekaj minut 
vožnje iz Makol, premagati pa je 
treba nekaj zelo strmih bregov, ki 
so lahko za nekoga iz ravnine pre-
cejšen zalogaj. Cesto nameravajo v 
naslednjih letih urediti in razširiti. 

Gre za območje, ki leži samo na 
300 metrih nadmorske višine, kljub 

temu pa se obiskovalcu ponuja ne-
verjeten razgled na Pohorje, Boč, 
Donačko goro, bližnji grad Štaten-
berg … Vso to lepoto in energijo 
prostora namerava Aleksander 
s pridom izkoristiti ter turistično 
točko nameniti za organizacijo raz-
ličnih dogodkov, predvsem civilnih 
porok. »Nekoč je na tem mestu 
stal paviljon, od njega do hiše pa 
je bil speljan špalir, kjer so se spre-
hajale grajske gospe. Mi, ki smo tu 
doma, čutimo, da je ta prostor ne-
kaj posebnega.«

V bližini Haloškega 
srca kmalu razgledna 
ploščad in kozolec

Le lučaj od srca se bohotijo štir-
je hrasti, ki so na nek način simbol 
haloške trdnosti in neomajnosti. 

Zanimivi pa so tudi zato, ker se nji-
hove krošnje že nagibajo v obliko 
srca. Aleksandrova ideja je, da bo 
okoli njih zgradil prav posebno 
razgledno ploščad, s katere bo 
mogoče občudovati tako srce kot 
okoliško pokrajino: »Malo naprej 
od hrastov bomo postavili še kozo-
lec, ki smo ga odkupili od lastnika 
v Šentjurju. Če ne bo težav zaradi 
spomeniške zaščite, bo kmalu pri 
nas. Tako bomo pridobili dve terasi 
v dolžini 35 metrov, ki bosta na-
menjeni predvsem kulinaričnemu 

Makole � Pri Kavklerjevih se je rodilo Haloško srce

Sredi Haloškega srca cvetijo rdeče vrtnice
»Z letali in motornimi zmaji že krožijo nad našo domačijo in občudujejo Haloško srce,« je povedal Aleksander Kavkler, ki je pred dvema letoma po na-
ključju ugotovil, da so se poti na eni izmed njegovih parcel kar same oblikovale v obliko srca. »V bistvu smo imeli pregled GERK-ov, in ko sem pogledal 
na letalske posnetke zemljišča v neposredni bližini hiše, sem zagledal srce, popolnoma po naključju. Tako se je rodila ideja o ureditvi srca in nemudoma 
smo začeli delo,« je pojasnil Kavkler, ki se mu ideje porajajo kar same.

21. – 26. 8. 2021
Gornja Radgona

59. MEDNARODNI

SEJEM NOVE GENERACI JE !
Foto: osebni arhiv

Kavklerjeva hiša v Jelovcu pri Makolah

Kavklerjeva hiša že vrsto let prostor druženja 
in številnih dogodkov

V njihovi domači, Kavklerjevi hiši, kot se je prijelo ime v Makolah in okolici, se sicer že vrsto let 
odvijajo številni dogodki, predvsem koncerti. 

Hiša ima namreč okoli 400 let staro klet, ki naj bi bila iz istega obdobja kot bližnji grad Štatenberg. 
Obiskovalec, ki prvič pride v te kraje, je nadvse očaran nad impozantnostjo tako hiše kot kleti. V slednji 
je prostora za nekaj manj kot 200 ljudi, glasbeniki pa so še posebej navdušeni nad akustiko.

Vsi dogodki in prireditve so zbrani v družinski kroniki, ki jo Aleksander skrbno ureja že več kot 20 let. 

Foto: EK

Aleksander in Martin skupaj urejata Haloško srce.

delu ponudbe, hkrati pa bo tudi 
z njih lep razgled. Predstavljate si 
cvetoče rdeče vrtnice, pogled na 
sončni zahod nad Pohorjem, v ro-
kah pa držite kozarec naše doma-
če penine …« 

Vinogradnik, vinar, 
glasbenik, gradbinec ... 

Tako si Aleksander zamišlja ce-
lovito ponudbo na svoji domačiji, 
ki bo najverjetneje, če bo vse po 

sreči, zaživela prihodnje leto. Do ta-
krat pa napovedanih turistov, izlet-
nikov in drugih obiskovalcev še ne 
sprejemajo. Haloško srce se je sicer 
začelo že tržiti. Tudi to se je po be-
sedah Aleksandra zgodilo popolno-
ma spontano: »Prvič sem slikal srce 
z žlice bagra, fotografi jo objavil na 
Facebook strani in ob tem brez raz-
mišljanja zapisal Haloško srce. Nato 
pa so se kar vsuli všečki, komentarji 
in klici novinarjev.«

Ob vsem tem Aleksander skrbi 
še za okoli 1.500 trsov v domačem 
vinogradu (sorta muškat otonel) 
in prideluje večinoma penine. Že 
prva polnitev je bila uspešnica, saj 
je na enem izmed tekmovanj odšel 
domov z zlatim priznanjem. Sicer 
pa je tudi velik ljubitelj glasbe, saj 
je že vrsto let član okteta Planika 
in tamburašev Kavkler. In kako mu 
vse to ob redni zaposlitvi v gradbe-
ništvu uspeva? »S tem moraš eno-
stavno živeti in delati s srcem ter 
veliko dobre volje. Že od nekdaj pa 
so me zanimale stare hiše in vse, 
kar je povezano s preteklostjo. To 
bo verjetno zato, ker imam staro 
dušo,« še nekoliko v smehu doda 
Kavkler.

Foto: Sandi Kelc

Pogled na Haloško srce iz zraka
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Vir: ARSO

4-dnevna napoved za Podravje

Danes bo pretežno jasno, ponekod v 
severnih krajih pa občasno zmerno 
oblačno. Pihal bo šibak jugovzhodnik. 
Najnižje jutranje temperature bodo 
od 10 do 15, v mraziščih Notranjske 
okoli 5, ob morju 17, najvišje dnevne 
od 24 do 27, na Primorskem do okoli 
30 °C. V soboto in nedeljo bo precej 
jasno z najvišjimi dnevnimi tempera-
turami do okoli 30 stopinj, jutra pa 
bodo ostala bolj sveža.

Medtem ko je na začetku julija 
razpisani predobravnavni narok 
odpadel, ker se obdolženi po na-
vedbah svojega zagovornika še ni 
bil sposoben izreči glede krivde, je 
bil tokratni (v ponedeljek) izpeljan 
brez zapletov. Tožilka Teja Kuko-
vec Belšak je predstavila obtožbo, 
Drevenšek pa je na vprašanje, ali je 
razumel, kaj se mu očita, prikimal, 
a krivde za očitano dejanje ni priz-
nal. »Ne priznam, ker je polovica 
laž,« je dejal.

Tožilstvo mu pripisuje tri kazniva 
dejanja umora ter kaznivo dejanje 
zlorabe mladoletne osebe in su-
rovega ravnanja. Predloga kazni 
za primer priznanja krivde tožilka 
danes ni javno podala, po ocenah 
pooblaščenca Danijela Planinšca, 
ki zastopa otroka in brata umor-
jene, pa bi bila primerna kazen le 
dosmrtni zapor.

Ptuj � Obtožen trojnega umora v Gerečji vasi na sodišču

Drevenšek ne priznava krivde!
Silvo Drevenšek ne priznava krivde za lanski umor zunajzakonske partnerice in njenih staršev v 
Gerečji vasi. »Ne priznam, ker je polovica laž,« je dejal po prebrani obtožnici na današnjem predob-
ravnavnem naroku na ptujskem okrožnem sodišču. Glavna obravnava se bo začela 2. septembra.

Foto: arhiv Svet24

Obtožnica Drevenška bremeni, da je na lanski božični dan na zahrbten 
način in iz koristoljubja najprej umoril zunajzakonsko partnerko, nato pa 
pred očmi svojega štiriletnega sina še taščo in tasta.Zagovornikova odvetniška družba 

vknjižena na hišo
Brat in sin umorjenih je po znanih informacijah vložil zoper 

Drevenška odškodninsko tožbo, zoper njegovega odvetnika Kaca pa 
predlagal uvedbo disciplinskega postopka pri odvetniški zbornici. 

Na Drevenškovi hiši, ki jo je postavil skupaj s preminulo 
partnerico, je bila namreč kljub zaznambi prepovedi odtujitve in 
obremenitve vknjižena hipoteka v korist Odvetniške družbe Kac 
& odvetniki. Iz zemljiške knjige izhaja, da se je odvetniška družba 
vpisala na hišo na podlagi izvršilnega postopka, ker ji Drevenšek 
ni plačal računa v znesku nekaj manj kot 25.000 evrov. Kac je 
ob odhodu s sodišča dejal, da z zadevo ni seznanjen, zato je ne 
komentira.

Foto: arhiv Svet24

Ptuj � Mestna tržnica z nenehnimi težavami

Oba lokala spet zaprta
Za mestno tržnico ni miru, odkar je bila na novo zgrajena. 
Kot vse in vedno bolj kaže, njeni načrtovalci niso imeli sreče. 
Lahko pa je bila zelo slaba tudi izvedba. Eden od kazalnikov, 
da je nekaj zelo narobe, so nedvomno nenehne težave z elek-
triko, ki se pojavljajo ob vsakem večjem nalivu.

Že okrog ptujske noči so bili ponovno problemi, kot kaže, pa niso bili 
odpravljeni oz. sanirani, sicer bi lahko gostinski in trgovski lokal nemo-
teno poslovala. Prav tako ne bi bilo problemov pri uporabi javnih strani-
šč. Ker ni elektrike, namreč ne delujejo pipe, zato umivanje rok ni mož-
no. Se pa lahko uporabniki »preselijo« v sanitarije za invalide, kjer si roke 
(še) lahko umijejo. Oba lokala na mestni tržnici pa sta ponovno zaprta. 
Turisti in drugi obiskovalci se ne morejo načuditi, kako je to mogoče, 
če pa gre za novi objekt, katerega investitorica je Mestna občina Ptuj, 
ki ga pa upravljajo Javne službe Ptuj, kjer smo tudi poiskali pojasnilo za 
ponavljajočo se problematiko. Nazadnje smo o tej težavi pisali februarja 
letos. V osmih mesecih letos pa je to že tretja okvara.

Hodnik: »Mestna občina mora zahtevati 
odgovornost izvajalca del«

Foto: Črtomir Goznik

Od srede, 18. avgusta, je več milijonov vredna prenovljena mestna tr-
žnica znova v temi, brez elektrike, kar onemogoča poslovanje obeh loka-
lov, Ptujske kavarne in Ptujskega škrnicla.

Foto: ČG

Brez elektrike in vode so tudi javna stranišča, saj pipe delujejo na sen-
zorje. Umivanje rok je tako mogoče le v sanitarijah za invalide.

„Kot upravljavec objektov na ptujski tržnici se že od predaje objekta 
srečujemo s težavami, ki so po našem mnenju posledica napak pri iz-
vedbi električne instalacije v kletnih prostorih mestne tržnice. Ob vsaki 
večji količini padavin ali pranju površin na pokritem delu tržnice pride 
do zatekanja vode v prostor z električno napeljavo. To se je spet zgodi-
lo danes (18. avgusta), zato so Ptujska kavarna, Ptujski škrnicl in javne 
sanitarije brez elektrike. V javnih sanitarijah je delovanje pip za umivanje 
vezano na senzorje, ki prav tako potrebujejo elektriko. O težavah smo 

redno obveščali lastnico objekta, Mestno občino Ptuj, saj je objekt še 
vedno pod garancijo, za katero odgovarja izvajalec del. Kot upravljavec 
objekta v inštalacije ne smemo posegati. Lastnici smo podali predlog, 
da ponovno pozove izvajalca del k nujni ureditvi problematike. Upamo 
na čimhitrejšo in trajno rešitev, da do omenjenih težav ne bo več priha-
jalo in bo izvedba planiranih dogodkov na mestni tržnici nemotena, kot 
tudi obratovanje lokalov in javnih sanitarij,“ je nove (stare) težave obra-
tovanja mestne tržnice pojasnil direktor Javnih služb Ptuj Alen Hodnik.

Če se reševanja problematike odgovorni ne bodo lotili nemudoma, je 
vprašljiva tudi izvedba festivala Dnevi poezije in vina, ki se zaradi začet-
ka del pri projektu Stare steklarske delavnice seli na mestno tržnico. 

Obtožnica Drevenška breme-
ni, da je na lanski božični dan na 
zahrbten način in iz koristoljubja 
najprej umoril zunajzakonsko par-
tnerko, nato pa pred očmi svojega 
štiriletnega sina še taščo in tasta.

»Kljub temu, da ga je 
rotil lastni sin, ni nehal«

Po navedbah tožilstva se je 25. 
decembra 2020 s partnerko prek 
sporočil SMS dogovoril za predajo 
božičnih daril sinu, s katerim se je 
nedavno odselila od njega. Ko sta 
se srečala na dvorišču stanovanj-
ske hiše v Gerečji vasi, sta se mirno 
pogovarjala, ko sta vstopila v hišo, 
pa je partnerko napadel. S kuhinj-
skim nožem jo je večkrat zabodel, 
zato je na kraju umrla.

To naj bi storil zato, da bi obdr-
žal hišo in preprečil partnerkino 
napoved o delitvi skupnega pre-
moženja. Želela se je namreč ločiti 
od njega in se ji je hotel maščevati, 
trdi tožilstvo.

Po napadu nanjo se je napadalec 
odpravil v sosednjo hišo, kjer so 
živeli njeni starši in pazili njunega 
sina. Kljub prisotnosti svojega ot-
roka je z istim kuhinjskim nožem 
večkrat zabodel in porezal tasta in 
taščo, zaradi česar je prvi na kraju 
umrl, druga pa še isti dan v bolni-
šnici. »Kljub temu, da ga je rotil 
lastni sin, ni nehal,« je med bra-
njem obtožnice izpostavila tožilka.

Po navedbah tožilstva je tasta 
in taščo umoril iz maščevanja in 
močnega sovraštva, saj ju je krivil 
za nesoglasja s partnerico in njeno 
razhajanje z njim. Kaplja čez rob 

naj bi bila odločitev tašče nekaj 
tednov prej, da prosi za policijsko 
pomoč. Obema je pred tem že 
večkrat grozil. Za kaznivo dejanje 
zlorabe mladoletne osebe in suro-
vega ravnanja pa se mora obtoženi 
zagovarjati zato, ker je vse to storil 
pred očmi svojega sina.

Zagovornik Kac zahteva 
več izvedenskih mnenj

Zagovornik obdolženega 35-le-
tnika Andrej Kac je danes pred-
lagal, da se v zadevi pridobi izve-
denska mnenja s področij sodne 
medicine, psihiatrije in klinične 
psihologije. V prvem naj se razjasni 
količina alkohola v krvi obdolžene-
ga v času storitve kaznivega deja-
nja, v drugem njegova prištevnost, 
tretjega pa odvetnik ni javno obra-
zložil.

O upravičenosti teh dokaznih 
predlogov bo sodišče po besedah 
sodnika Marjana Strelca presodilo 
do zaključka glavne obravnave. 
Tako Strelec kot obramba in tožil-
stvo so se strinjali, da naj v zadevi 
odloča sodni senat in ne le en sod-
nik.

Zagovornikova 
odvetniška družba 
vknjižena na hišo

Brat in sin umorjenih je po zna-
nih informacijah vložil zoper Dre-
venška odškodninsko tožbo, zo-
per njegovega odvetnika Kaca pa 
predlagal uvedbo disciplinskega 
postopka pri odvetniški zbornici. 
Na Drevenškovi hiši je bila namreč 
kljub zaznambi prepovedi odtuji-
tve in obremenitve vknjižena hi-
poteka v korist Odvetniške družbe 
Kac & odvetniki. Iz zemljiške knjige 
izhaja, da se je odvetniška družba 
vpisala na hišo na podlagi izvršil-
nega postopka, ker ji Drevenšek ni 
plačal računa v znesku nekaj manj 
kot 25.000 evrov. Kac je ob odho-
du s sodišča dejal, da z zadevo ni 
seznanjen, zato je ne komentira.
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V tem času se bo zgodilo se-
dem koncertov s ptujskimi in ma-
riborskimi glasbeniki: Anomalo, 
Šalamun, Bilbi kvintet, Ana Bezjak 
kvartet, Tadej Kampl trio, Popper-
keg Orchestra s 14-člansko zased-
bo. Iz Črne gore pa prihaja prizna-
na operna pevka Natalija Radić, ki 
jo bo spremljal pianist. Nastopili 
bodo tudi znani DJ-i. Bogat bo tudi 
sam spremljevalni program z zelo 
veliko dogajanja za otroke in tudi 
izbrano kulinarično ponudbo. 

Idejni vodja in organizator no-
vega ptujskega festivala je prizna-
ni slovenski igralec in glasbenik 
Nenad Nešo Tokalić. Skupaj ga 
volontersko pripravlja skupina 64 
zagnanih ljudi. Dogodek bo dobro-
delen, prispevke bodo namenili 
društvu UP-ornik za pomoč ljudem 
v stiski. Številka za SMS sporočila 
Upornik5 na 1919 je že aktivna. Do-
brodelne prispevke pa bodo zbirali 
tudi na samem prizorišču.

Za Nenada Neša Tokalića je 
Panorama že od nekdaj nekaj po-
sebnega. V osnovni šoli je bila Pa-
norama del njegove poti domov, 
iz OŠ Olge Meglič v Kraigherjevo 
ulico. Skupaj s sošolci so šli domov 
čez Panoramo in Grajeno. V Graje-
ni so se tudi kopali, niti pijavke jih 
niso motile. Na Panorami so bila 
tudi jabolka in breskve, marsikdaj 
so si jih utrgali. Kasneje pa je bila 
ponovno aktualna, ko se je začel 
družiti z ljubiteljskim zbiralcem in 
kulturnikom Ivanom Braćem, ki je 
na Panorami našel marsikatero os-

talino preteklosti. V tistih časih in 
še pozneje sta se veliko pogovarja-
la o tem prostoru. Ko so odstranili 
nasade, pa je postala izjemna na-
ravna kulisa za dogodke. Že pred 
leti so ga mnogi spodbujali k temu, 
da bi nekaj organiziral, ker mu to 
gre od rok, snema glasbo, produ-
cent je, snema fi lme, serije, igra v 
gledališču. Ko pa je prišel covid 
čas, nekaj dobrega v slabem, pa 
se je zgodilo, začel je resno delati 
na novem ptujskem festivalskem 
konceptu. Že lani naj bi se zgodil, 
a so bile omejitve veliko večje kot 

so sedaj, zato je počakal. V resnici 
pa je o samem festivalu urbane 
kulture začel razmišljati že pred 
več kot desetimi leti. To je bila nje-
gova prva ideja o tem, kaj pravza-
prav narediti za Ptuj, kulturo, turi-
zem, ljudi. Ptuj potrebuje energijo 
nekdanje Muršičeve, ko je bilo na 
Ptuju okrog 20 bandov. Mladi štu-
dentje so takrat začeli z alterna-
tivno, urbano kulturo. Mesto si to 
zasluži. Teater z Branko Bezeljak 
je bil odličen, ples z Miro Mijačević 
in Majdo Fridl prav tako, z odlični-
mi rezultati tudi na državni ravni. 
„Vedno pa sem imel občutek, da si 
Ptuj želi nekaj več. Zdaj sicer še ne 
želim na dolgo in široko razpravlja-
ti o sami festivalski ideji, o njeni pri-
hodnosti. Začetek pa je tu,“ pove 
Nenad Nešo Tokalić, ki je polno 
zagrizel v to novo ptujsko zgodbo, 
četudi je zaposlen s snemanjem fi l-

ma, serije, delom v studiu, snema-
njem albuma, produkcijo. Začel je 
popolnoma sam, s podporo svojih 
glasbenikov. Sčasoma pa se je obli-
kovala ožja ekipa, ki mu pomaga 
pri zagonu projekta in realizaciji. 
Prvo leto bo festival v pilotski iz-
vedbi potekal pod naslovom: Fe-
stival urbane kulture Panorama.

Na festivalu bo sodeloval tudi 
Aleksander Sašo Fenos, ki bo na 
platnu, velikem 4-krat 5 metrov, 
cel dan ustvarjal grafi t. Ideja je, da 
bi na Panorami s tem festivalom 
začeli postavljati tudi neke vrste 
urbano forma vivo. Grafi t bodo 
zaščitili, da bo na Panorami ostal 
tudi čez zimo.

Festival urbane kulture Panora-
ma ima podporo MO Ptuj, z infra-
strukturo pa jim bodo pomagale 
Javne službe Ptuj.
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Knjigarnica 

Poper po pudingu
Naslov današnje knjigarnice je ena izmed zadnjih objavljenih 
del slovenskega in bosanskega avtorja, predvsem pesnika v vseh 
knjižnih oblikah, tudi v prozi je bil Josip Osti pesnik! 

Njegovo izredno ustvarjalno pero je v vzajemni knjižnični bazi 
zapisano 321-krat, če je ključna beseda knjiga. Josip Osti je pod-
pisal 174 pesniških zbirk, 52 knjig kratke proze, 28 romanov, 11 
antologij. Njegova dela je najti v dvanajstih jezikih, 220 knjig je 
namenjenih odraslim bralcem, devet za otroke in tri so za mla-
dostnike. Njegova tuzemska ustvarjalna moč je premolknila letos, 
natančneje 26. junija 2021 v Tomaju, kraški vasici, kjer je živel 
zadnja leta. Josip Osti je bil rojen 19. marca 1945 v Sarajevu, kjer 
je diplomiral na Filozofski fakulteti. Leta 1990 se je preselil v Slo-
venijo in najprej je bival v Ljubljani, vedno je bival znotraj lite-
rarnih prostorov, kot pesnik, prozaist, antologist, prevajalec, pisec 
spremnih besed, premišljevalec in seveda – bralec. Za življenja je 
prejel mnoga najvišja literarna priznanja.

Zbirka Poper po pudingu je izšla pri založbi Pivec, uredil jo je 
Nino Flisar, spremno besedo je tenkočutno in poznavalsko spisal 
prav tako pesniški mogotec Boris A. Novak, jezikovni pregled je 
prispevala Vesna Tomc Lamut. Kakor pravi Boris A. Novak, je Osti 
lucidno zarisal in orisal kulturni kontekst in življenje znotraj lite-
rarnih krogov.

»Ob prekipevajoči radosti življenja in jedki družbeni satiri se 
oglašajo tudi temnejša čustva izgube in bolečine, obžalovanja in 
žalovanja.«

Poper po pudingu je kratko-
časno, a »globoko« branje, ki 
je podnaslovljeno v oklepaju: 
66 zgodb in zgodbic, če pa jih, 
draga bralka ali bralec, bereš 
stoje na rokah, se ti zazdi, da jih 
je 99. Knjiga obsega 152 stra-
ni, od tega so nekatere povsem 
zapolnjene z besedami, druge 
premorejo par povedi. Na stra-
ni 132 je zapis z naslovom 

Ne malo ne veliko:
Ko komu rečem, da sem v zad-

njih treh letih, po polletni daljši 
in močnejši kemoterapiji, imel pet 
operacij, to ne pomeni, da sem ho-
tel povedati, da je to malo ali veli-

ko, kajti vem, da je vse relativno. Tudi Einsteinova relativnostna teorija.
Kako posebna je knjiga Poper po pudingu – ta naslovna zgodba 

je na strani 14 – potrjuje tudi žlahtno oblikovanje naslovne platni-
ce in oprema knjige v celoti. Naslovnico krasi podoba z naslovom 
»Čas, IX« iz leta 1988 priznane slovenske slikarke Metke Kraševec 
(1941–2018). Pred stranjo s prvo zgodbo, ki ima naslov Jabolko, 
stoji citat avtorja: Tako ob zadnjem kot tudi ob prvem branju Ili-
ade in Odiseje sem verjel vsemu, kar je videl na lastne oči, slepi 
Homer.

Kot vabilo k branju, cenjene bralke in bralci, je tu začetek zgod-
be pod naslovom Takšne in drugačne ločitve:

Ne le ženske, tudi moški se pogovarjajo o ločitvah. Tudi oni pogosteje 
o ločitvah drugih, predvsem tistih, ki niso navzoči, manj pa o lastnih. 
Jaz sem raje poslušal kot govoril in obrekoval, kar je v takšnih pogovorih 
skoraj neizogibno, hkrati pa sem se spominjal primerov, ki sem jih tudi 
sam spoznal ali pa sem slišal o njih. Ob številnih takšnih in drugačnih 
zgodbah mora človek odkrito jokati od smeha ali žalosti ter vsaj na 
skrivaj spustiti solzo , ker se po veljavnem zlatem pravilu moškosti ne 
spodobi, da moški joče. In sem se spominjal nekaterih meni že od prej 
znanih ločitev.

Večkrat sem na primer slišal, kako se je …
Pri založbi Pivec so izšla še naslednja književna dela Josipa Ostija 

: Pred zrcalom, Življenje je srhljiva pravljica, Majhna pesem, Sen-
ce kresnic, Atrij, Objemam te in poljubljam v vseh barvah Marca 
Chagalla, Kvadratura sarajevskega kroga in Življenje s knjigami.

Prijetno počitniško branje želimo in vas vabimo po knjige v 
knjižnico, kjer pripravljamo tudi Pravljične počitniške urice vsako 
sredo in petek ob 10. uri. Veselimo se vas.

Ptuj � Panorama odslej tudi festivalski prostor

Festival urbane kulture Panorama
Na Ptuju se rojeva nov festival. V pilotski izvedbi bo na Panorami, ki postaja vse bolj priljubljen naravni 
prireditveni prostor z edinstvenimi pogledi na vse strani Ptuja in še dlje, že 21. avgusta, od 14. ure do ene 
ure zjutraj. 

Tako so na OŠ Stanka Vraza v 
Ormožu »sešteli« rezultate dela 
zadnjih dveh let v okviru Programa 
dodatnega usposabljanja, kamor 
se je vključilo skupno 5 učencev. 
Projekt poteka v okviru šestih mo-
dulov, izmed katerih na šoli Stanka 
Vraza izvajajo tri: priprava in spre-
mljanje ciljne populacije, obrtne 
storitve in pomoč pri samooskrbi s 
sadjem in zelenjavo ter gospodinj-
ska opravila. Učenci so se v okvi-
ru projekta v preteklih dveh letih 
učili razmišljati o sebi, spoznavali 
so svoje sposobnosti in ugotavlja-
li, na kakšne načine bi jih lahko v 
procesu nadaljnjega izobraževa-
nja in iskanja zaposlitve izkoristili. 
Spoznavali so različne poklice, za 
katere so izkazali poseben interes. 
»Na tem mestu se je treba posebej 
zahvaliti zunanjim mentorjem, ki 
so jih popeljali v svet slaščičarstva, 
cvetličarstva, jim dovolili pomagati 
pri popravilu avtomobilov ter jih 

spustili v svet med zidove knjižni-
ce, skrite očem javnosti,« je pove-
dala Kristina Podgorelec, koordi-
natorica projekta na šoli.

»Izdelovali so obešalnike za klju-
če, tablice dobrodošlice za vhodna 

vrata, obešanke in doze za različne 
drobnarije iz jeansa in konzerv. 
Spoznavali so delo na visokih gre-
dah, skrbeli za posevke na njih. Pri-
delali so čilije, solato, paradižnik, 
jagode in različna zelišča. Lotili so 

se vlaganja zelenjave in kuhanja 
marmelade,« je še povedala Pod-
gorelčeva. Slovo od učencev, ki so 
se prvi vključili v projekt, so si za-
mislili kot ustvarjalni dan. »Pripravi-
li so zdrav zajtrk, okusno kosilo ter 
slasten posladek. Vključeni so po-
vedali, da jim je takšen način dela 
všeč. Da se jim zdi pomembno, da 
imajo možnost na praktičen način 
spoznavati različne poklice in se 
naučiti čim več novega.« 

Redno so se udeleževali tudi sre-
čanj z drugimi vključenimi zavodi, 
ki so doslej večinoma potekala pre-
ko videokonferenc. Septembra pa 
bo vlogo organizatorja dvodnev-
nega srečanja prevzela OŠ Stanka 
Vraza. »Za takrat načrtujejo sreča-
nje v živo, če bo seveda možno. 
Srečali se bodo učenci, ki bodo pri-
sotnim predstavili dosedanje delo 
in pripravljene načrte za zadnje 
leto izvajanja projekta. 

Ormož � Program dodatnega usposabljanja na OŠ Stanka Vraza 

Ustavila jih ni niti korona 
Čeprav večina šolarjev še uživa na počitnicah, v šolah že potekajo priprave na novo šolsko leto. Za učinkovite priprave pa 
je najprej potreben temeljit pogled nazaj in ocena že opravljenega dela. 

Foto: Črtomir Goznik

Nenad Nešo Tokalić, priznani slovenski igralec in glasbenik: „Na Ptuju nastaja nov festival, festival urbane kultu-
re, letos premierno z dogodkom na Panorami, 21. avgusta.“ 

Foto: arhiv šole

Učenci so v okviru dodatnega usposabljanja spoznavali najrazličnejša op-
ravila in se jih tudi sami lotili; na fotografi ji je Alojz pri izdelavi tablice za 
vhodna vrata.
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Katere so najpogostejše 
diagnoze ob dušenju

Dušenje je največkrat posledica 
vnetnih dogajanj na dihalih (bron-
hitis, pljučnica), srčnih bolezni 
(aritmije, srčno popuščanje, srčni 
infarkt), stresnih reakcij (panična 
motnja, anksioznost, depresija), 
kroničnih bolezni (astme, kronič-
ne obstruktivne pljučne bolezen 
ali akutnega poslabšanja le-te, 
cistične fi broze). Pogoste so tudi 
poškodbe v predelu prsnega koša, 
tujki v dihalih, alergična reakcija. 
Z dušenjem se kažejo tudi pljučna 
embolija, spontani pnevmotoraks, 
nekatere živčnomišične bolezni in 
anemija. Dušenje pri tumorjih se 
pojavi pozno.

Kateri so načini 
zdravljenja

Pri nenadnem hudem dušenju 
bo zdravnik postopal bolj invaziv-
no kot pri blažjem dušenju. Tako se 
nekatera stanja zdravijo z zdravili v 
obliki inhalacij, druga z zdravili v 
obliki intravenskih injekcij, za veči-
no stanj pa se predpišejo zdravila 
v obliki tablet. Zdravnik se lahko 
odloči tudi za aplikacijo kisika po 
maski ali nosnem katetru. Resne 
bolezni zahtevajo tudi pregled pri 
specialistu ali sprejem v bolnišnico 
ter nadaljnje diagnostične postop-
ke (računalniška tomografi ja – CT, 
bronhoskopija). Pri stanjih, ki se 
zdravijo ambulantno pri zdravniku 
družinske medicine, boste o po-
teku zdravljenja prejeli natančna 
navodila. Najpogosteje gre za du-
šenje, ki je posledica okužb dihal. V 
tem primeru bo dušenje izzvenelo 
skupaj z okužbo. K zdravljenju 
spadajo primeren vnos tekočin, 

počitek, snovi, ki podprejo imunski 
sistem (vitamin C, kalcij, rastlinski 
pripravki). Kadar gre za bakterijsko 
okužbo, vam bo zdravnik predpisal 
antibiotik. Kadar je dušenje posle-
dica stresne situacije, je treba bol-
nika pregledati, pomiriti in ustrez-
no svetovati, ob hujših reakcijah pa 
zdravnik poseže po zdravilih. 

Kako poteka 
spremljanje bolnika

Zdravnik glede na diagnozo 
določi datum kontrole. Nekatere 
bolezni po prenehanju simptoma 
kontrole ne potrebujejo več (okuž-
be), spet druge pa potrebujejo dol-
gotrajno spremljanje (kronične bo-

lezni). Velja tudi, da je ob poslab-
šanju dušenja potreben ponoven 
pregled pri zdravniku, ne glede na 
datum kontrole. 

Ali in kako lahko 
dušenje preprečite

Kadar se dušenje pojavi nena-
doma, kot posledica neke bolezni, 
ga ne moremo preprečiti. Prekine 
se takrat, ko se ozdravi bolezen 
ali stanje, ki ga povzroča. Pri ne-
katerih kroničnih boleznih lahko 
simptom do neke mere preprečite, 
če dosledno upoštevate priporo-
čila. Bolniki z astmo lahko napa-
de preprečijo z rednim jemanjem 
zdravil. Ob alergijski astmi se je 
treba izogibati alergenom in še 
bolj dosledno jemati zdravila v 
času cvetenja rastlin. Dušenje se 
lahko pojavi tudi pri hitri tempera-
turni spremembi, tako da ob huj-
šem mrazu zapustimo stanovanje 
le, kadar je res potrebno. Treba je 
poskrbeti tudi za primerno vlago v 
stanovanju in redno prezračevan-
je. Bolniki z boleznimi srca in ledvic 
morajo biti pozorni pri pitju teko-
čin in se držati primernih količin ter 
prav tako skrbeti za redno jemanje 
zdravil.

Literatura : Publikacija združenja družinskih 
zdravnikov Slovenije / Navodila za bolnike

Metka Petek Uhan, 
dr. med., spec. družinske 

medicine, ZD Ptuj
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Foto: Črtomir Goznik

Metka Petek Uhan, dr. med., spec. 
družinske in splošne medicine

hološka težava. Diagnostični in sta-
tistični priročnik duševnih motenj 
jo defi nira kot socialno anksiozno 
motnjo oziroma družbeno fobijo. 
Ljudje s takšno fobijo doživljajo 
strah in tesnobo v okoliščinah, kjer 
bi jih drugi utegnili obsojati, zato 
se takšnim okoliščinam izogiba-
jo. Če to prenesemo na bolnike s 
parurezo, se ti zaradi strahu pred 
izpostavljanjem sebe v intimnem 
položaju, kot je uriniranje, temu 
preprosto izogibajo in urin zadržu-
jejo tudi po več ur. 

Zdravstvene posledice
Čeprav gre za psihološko teža-

vo, ta prizadene mehur, kar pome-
ni, da se posledice odražajo predv-
sem na telesu. Kadar nas tišči lulat, 
pa zaradi mentalne blokade pre-
prosto ne moremo na stranišče, 
urin zadržimo v urinarnem traktu, 

Foto: Dremastime/M24

Pomagajmo si

Zadrževanje urina poveča tveganje za vnetje sečil
Sramežljivost pri uriniranju niti ni tako redko stanje. Verjetno se je pripetilo že marsikomu od nas. Preprosto nam je bilo nerodno lulati, ko 
smo vedeli, da je v sosednjem stranišču denimo naš šef ali kdorkoli drug, pred katerim se nam je bilo neprijetno izpostaviti na tak način. 

Foto: arhiv Svet24

Zdravstveni nasveti

D UŠENJE – 2. del

Sramežljivost 
pri uriniranju 

Mnogim pomaga, če zvok 
uriniranja prekrijejo z drugim 
zvokom, denimo z odprto pipo ali 
splakovanjem straniščnega kotlička. A 
to v resnici ne odpravi ključne težave. 
Ker gre za psihično motnjo, najbolj 
pomaga psihična obravnava. Preden 
pa se zaradi težav pri uriniranju v 
javnosti odpravite k psihoterapevtu, 
je vendarle dobro pri zdravniku in 
urologu preveriti, ali težava res ne 
izhaja iz česarkoli drugega. 

kar je lahko nadvse boleče. To ve 
vsak, ki je zaradi kakršnihkoli vzro-
kov kdaj moral dolgo zadrževati 
urin. Kadar urin predolgo zastaja 
v mehurju, je izpostavljen razvoju 
bakterij, zato se poveča tveganje 
za vnetje sečil. Zadrževanje urina 
lahko pripelje tudi do hidronefroze 
ledvic, neke vrste otekanja v led-
vicah, ki povzroča bolečine v led-
venem predelu hrbta ali pri strani, 
pogosto potrebo po uriniranju, bo-
lečino pri uriniranju, krvav urin, sla-
bost, bruhanje, šibkost in vročino. 
Če stanja ne zdravimo, lahko vodi 
v okvaro ledvic.

Socialne posledice
Ljudje, ki imajo težavo urinira-

ti v javnih straniščih, tudi težko 
opravijo malo potrebo na ukaz, kar 
pomeni, da v zdravstvene name-
ne težko lulajo v kozarček. Zaradi 

Okužbe z novim koronaviru-
som so trenutno najpogostejše 
v starostni skupini od 15 in 24 
let, med njimi je polno cepljenih 
31 odstotkov prebivalcev. Po po-
jasnilih Nacionalnega inštituta za 
javno zdravje (NIJZ) je med mladi-
mi največ okužb zaradi njihovega 
obnašanja in predvsem tesnejše-
ga druženja, ne pa ker bi bili bolj 
dovzetni za okužbo s trenutno 
prevladujočo različico delta. Po 
podatkih NIJZ je v starostni sku-
pini do 17 let z enim odmerkom 
cepljenih 10.106 oseb oz. 4,4 od-
stotka, z dvema pa 16.425 oseb 
oz. 2,7 odstotka. A proti covidu-19 
se lahko glede na registracijo 
cepiv cepijo le starejši od 12 let, 
mladostnikov, starih od 12 do 18 
let, pa je v Sloveniji glede podatke 
Statističnega urada RS 120.278. 
To pomeni, da je polno precepl-
jenih 8,4 odstotka, z enim odmer-
kom pa 13,7 odstotka oseb v tej 

starostni skupini. To je sicer naj-
manj med vsemi starostnimi sku-
pinami, čeprav v zadnjih tednih 
po različnih mestih v državi vabijo 
prav mlade, naj se pridejo cepit. 
Tako so cepljenje mladih med 
drugim že omogočili v Ljubljani, 
Kranju, Kopru in Slovenj Gradcu. 
Za njih uporabljajo cepivo Pfi zerja 
in BioNTecha.

Pediater in predsednik sekcije 
za primarno pediatrijo pri Sloven-
skem zdravniškem društvu Denis 
Baš je pojasnil, da se na njega 
obračajo starši in mladi za nasvet, 
ali se cepiti proti covidu-19 ali ne. 
Svetuje jim cepljenje. Po Baševih 
besedah imajo starši, ki se nanj 
obračajo, pomisleke predvsem 
glede preizkušenosti cepiva in 
tega, da otroci niso najbolj ranlji-
va skupina prebivalstva. In čeprav 
otroci niso glavna skupina, pri ka-
terih pride do zapletov zaradi co-
vida-19, pa tudi pri njih lahko pride 

do posledic, je opozoril. Posebej 
je cepljenje proti covidu-19 sveto-
val tistim otrokom, ki imajo kro-
nične bolezni. A teh je razmero-
ma malo, manj kot odstotek vseh 
njegovih opredeljenih pacientov. 
Baš pa pri tem tudi opozarja, da je 
treba predvsem dvigniti precepl-
jenost med starejšimi od 40 let, ki 
so bolj ogroženi zaradi covida-19, 
pa med delavci v zdravstvu, šol-
stvu, sociali itd. »Če bomo zapirali 
dejavnosti, jih bomo zaradi njih, 
ker bodo hospitalizacije zaradi 
njih,« je opozoril.

Na pediatrični kliniki Univerzi-
tetnega kliničnega centra (UKC) 
Ljubljana so sicer cepili tiste otro-
ke, ki se zdravijo oz. so vodeni pri 
njih. Pojasnili, da so pri njih doslej 
proti covidu-19 cepili s prvim od-
merkom 799 oseb, starejših od 12 
do 19 let, z drugim odmerkom pa 
487 oseb v tej starostni skupini.

Tedenski mikroskop 

Pred začetkom šolskega leta 
organizirana cepljenja za mlade  
Pred začetkom novega šolskega leta so po več mestih že povabili mlade k cepljenju 
proti covidu-19. Trenutno se lahko proti covidu-19 cepijo starejši od 12 let, za mlajše 
cepivo še ni registrirano. Sicer pa je z enim odmerkom cepljenih 13,7 odstotka, z dvema 
pa dobrih 8,4 odstotka mladostnikov, starih od 12 do 18 let.

Foto: Sta/M24

So pa ljudje, ki imajo z uriniran-
jem v javnih straniščih nenehne te-
žave. V straniščih, ki jih souporabl-
jajo drugi, ali tam, kjer je zvočna 
izolacija slaba, preprosto ne mo-
rejo iz sebe iztisniti niti kapljice. Že 
sama misel na to, da jih na javnem 
kraju lahko prime na stranišče, lah-
ko v nekaterih primerih pripelje do 
slabosti, potenja in tresenja. Ljud-
je, ki imajo nenehne težave s tem, 
da bi kdo lahko bil priča njihovemu 
opravljanju male potrebe, trpijo za 
parurezo, ki je strokovno ime za 
sindrom sramežljivega mehurja.

Psihološka težava
Sindrom sramežljivega mehurja 

bolniku močno otežuje uriniranje 
oziroma mu preprečuje, da bi kljub 
potrebi uriniranje dejansko izve-
del. Čeprav je rezultat zelo telesne 
narave, pa je parureza v resnici psi-

tega si lahko poslabšajo, otežijo 
ali zavlečejo proces zdravljenja ob 
zdravstvenih težavah. Nekateri 
poklici za svoje uslužbence zahte-
vajo redne zdravstvene preglede z 
odvzemom vzorcev urina. Če tega 
pacient s parurezo ne more zago-
toviti, lahko na nitki visi tudi njego-
va služba. Pa tudi sicer je družabno 
življenje bolnikov s parurezo lahko 
močno omejeno. Mnogi se jav-
nim druženjem raje izogibajo, ker 
vedo, da bodo tam morali uporabl-
jati javno stranišče.
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Ptujska območna izpostava 
Rdečega križa (RK) ima na svo-
jem seznamu stokratnikov že 
47 krvodajalcev. Na ta prestižni 
seznam pa se je pred kratkim 
vpisal tudi Gorišničan Franc Cafu-
ta. „Nadaljeval bom, dokler bom 
lahko, računam, da do 65. leta, 
kar pomeni še najmanj tri leta. 
Upam, da mi bo zdravje služilo,“ 
je ob svečanem stotem darovanju 
povedal Cafuta. H krvodajalstvu 
je spodbudil tudi svojega sina, 
Mitja Zadravca, ki je pri 32 letih kri 
daroval že 30 krat. Veliko več kot 
številke pa krvodajalcem pomeni 
zavedanje, da so nekomu poma-
gali. „Vsem svetujem, naj se ude-
ležijo krvodajalskih akcij. Nekomu 
pomagaš. Če sam kdaj potrebuješ 
kri, jo tudi lažje sprejmeš, saj veš, 
da si tudi ti nekomu storil nekaj 
dobrega. Tudi v dobri družbi smo 
krvodajalci vedno. Zdaj se sicer 

srečujemo manj zaradi ukrepov, a 
se imamo skupaj fajn,“ še dodaja 
Cafuta. Njega je h krvodajalstvu 
spodbudila njegova mama, ki je 
bila prav tako krvodajalka, sam pa 
je to ponesel v naslednje rodove. 

Stokratniki, ki kri jubilejno daru-
jejo na Ptuju, v dar od območnega 
združenja RK Ptuj prejmejo uro. 
Kot pravi predsednik RK Ptuj Alek-
sander Solovjev, je to simbolično 
dejanje: „To je bila praksa že pred 
40 leti. Želimo si, da bi krvodajalci 
uro nosili z zavedanjem, da so sko-
zi čas storili nekaj zelo dobrega, 
v korist družbe in samega sebe. 
Krvodajalci so pomembni tudi za 
motivacijo drugih. Trenutno ima-
mo že 47 stokratnikov na Ptuju. 
Najbolj izstopajo v Cirkovcah, kjer 
so cele rodbine vključene v krvo-
dajalstvo. Imamo celo take, ki so 
darovali več kot 140-krat.“

Ptuj � Stokratni krvodajalec Franc Cafuta

Ura v spomin krvodajalcem, kako humano 
izkoriščajo svoj čas
Pred 42 leti, ko je opravil vozniški izpit za upravljanje s tovornimi vozili, je Franc Cafuta iz Gorišnice sprejel pomembno 
odločitev: „ Z zavedanjem, da bom veliko na cesti, sem se odločil za krvodajalstvo. Nesreče so pogoste, nikoli ne veš, kdaj 
boš kri potreboval sam.“ Od takrat so minila več kot štiri desetletja, v tem času pa je prišel do stotih darovanj, zaradi 
česar se je vpisal med viteze krvodajalstva. 

Foto: ČG 

Franc Cafuta: „Niso pomembne številke, pač pa dejstvo, da si nekomu 
pomagal!“

MARAT, Jean-Paul - francoski revolucionar, PIZARRO, Francisco - španski konkvistador, TILDA - grafično znamenje v 
obliki ležeče vijuge, vijuga

Je trdo, visoko in po navadi črno slav-
nostno moško pokrivalo iz svilenega 
blaga felbel. Standardni so izdelani iz 
togega kartona ali tanke lepenke in 
prevlečeni z blagom. Obstajajo tudi 
zložljivi, ki imajo ohišje iz žice, prevle-
čeno z blagom. Zelo je bil priljubljen v 
19. stoletju in na začetku 20. stoletja. 
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Dinamika se bo stopnjevala, 
dobila novo obliko in nove poglede. 
Sreča je na strani pogumnih ljudi 
in zdi se, da boste ravno to tezo 
ohranjali in spodbujali iz dneva 
v dan. Želja bo veliko, načrti pa 
se bodo spreminjali. V ljubezni pa 
boste veliko dajali in skozi to tudi 
sprejemali.

O ljubezni je napisanega veliko in 
tudi vaše srce se bo veselilo, zdi pa 
se, da štejejo že majhne pozornosti 
in domača opravila opravljajte z 
vestnostjo in tako bodo rezultati 
dobro sprejeti. Zvezde so vam 
naklonjene in vam bodo ponudile 
kopico nekih načrtov. Srečen dan: 
torek!

Besede bodo prijetne in tako tudi 
dobro sprejete. Ogledali si boste 
stvari in se bolj aktivno lotili 
določenih nalog. Do določene 
mere pa boste nemirni in vendarle 
vedite, da se za vse najde rešitev. 
Pomembno se je tudi zavedati, da 
iz majhnega raste veliko. Bodite 
prožni!

Intuicija se bo le še okrepila in 
ozavestiti boste morali dejstvo, da 
se poslušate. Vaše stanovanje bo v 
prihodnje kraj, kjer bo kot oaza 
počitka sredi puščave napornega 
dne. V komunikaciji bo nekaj 
več nemira in nepotrpežljivosti. 
Novosti boste osvajali počasi.

Zvezde bodo žarele in vi boste 
obujali spomine na tiste lepe noči, 
romantika pa je nekaj, kar boste 
lahko dajali in tudi sprejemali. 
Ljubezen vas bo poživila in 
dvignila utrip srca. Mnogo 
motivacije in izzivov boste našli 
v službi, kjer si želite sprememb, 
treba se bo prilagoditi.

Nekoliko ste nemirni in mnenja 
boste, da imate veliko obveznosti. 
Seveda je to resnica, toda naredite 
si urnik in tako boste vsem 
zadevam kos. 
Obdajala vas bo posebna energija 
in tako se bodo stvari odvijale 
z vrtoglavo hitrostjo. Vedite pa, 
da kolikor dajete, toliko tudi 
sprejmete.

Postopoma se boste morali umiriti 
in se aktivno lotiti določenih 
stvari. Globoko v sebi občutite glas 
in tako bo tudi prav, da delate 
tisto, kar občutite. Obdani boste z 
določenimi znanji in sposobnostmi, 
človek ima pa tudi dušo in 
umiritev bo prišla skozi meditacijo.

Trma je in vedno bo nekaj 
koristnega, seveda pa boste morali 
sistem mišljenja spremeniti 
in se ne zapletati navidezno v 
težave. Močna protiutež bodo 
znanja iz mistike in še bolj 
intenzivno pokukajte v svet 
transcendentalnega. V ljubezni pa 
vas bo zaznamoval ponos.

Želja bo veliko. Ker ste po naravi 
optimistični, boste dosegli vse. 
Čas je, da se odločite in da sledite 
svojim osebnim ambicijam, kajti le 
tako se vrata sreče ne bodo zaprla. 
Spremljal vas bo tudi zdrav duh 
v zdravem telesu. Odkrivali 
boste novo, drugačno in boste 
svobodoljubni.

Mnogim ljudem boste lahko za 
vzor, kajti svojih odločitev ne boste 
spremenili, ampak sledili tistemu, 
kar vas ni nikoli razočaralo. 
Povečano delavnost je razbrati v 
službi, morda bodo drugi menili, 
da ste počasni, toda ne šteje hitrost, 
ampak rezultati. Bodo več kot 
briljantni.

Na obzorju življenja se vam obetajo 
spremembe, delno ste jih že sprejeli 
in delno vas omenjeno še čaka. Prišli 
boste do pomembne točke, bremena 
ne boste več prenašali, ampak boste 
rekli bobu bob. Ne bo enostavno, 
toda šteje tudi notranje zadovoljstvo 
in mir v duši!

Dokazali boste, da ste lahko zelo 
delavni in da ni pasivnost nekaj, 
kar vas označuje. 
Dinamika ljudi bo zelo potrebna 
– seveda pa bo zaželeno, da se 
pogovorite. Sledilo bo več novih 
začetkov in potrebovali boste 
nekaj časa zase. Pomagajo 
risanje, pisanje in kreativne 
dejavnosti.

BIK
(21. 4. – 20. 5.)

OVEN
(21. 3. – 20. 4.)

DVOJČKA
(21. 5. – 20. 6.)

RAK
(21. 6. – 22. 7.)

LEV
(23. 7. – 22. 8.)

DEVICA
(23. 8. – 22. 9.)

TEHTNICA
(23. 9. – 23. 10.)

ŠKORPIJON
(24. 10. – 22. 11.)

STRELEC
(23. 11. – 21. 12.)

KOZOROG
(22. 12. – 20. 1.)

VODNAR
(21. 1. – 18. 2.)

RIBI
(19. 2. – 20. 3.)

Tedenski horoskop do 26. avgusta
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Petek, 3. septembra 2021 
ob 19.30 uri

PUHOV MUZEJ 
V SAKUŠAKU, JURŠINCI

Občina Juršinci

Število vstopnic je omejeno. Kupite jih lahko v tajništvu Radia-Tednika Ptuj.

Vabljeni na

NA: 

AKCIJSKA CENNAsamo 390,00 EUR po osebiosebi

Rezervacije: skupina ATP, Domino center Ptuj, 070 244 150, patricija.atp@gmail.com.

(5 10 10 2021)(5. – 10. 10. 2021)(24.–29. 9. 2021)

AKCIJSKA CENA: 

samo 

390,00 EUR 

po osebsebi

Rezervacije: skupina ATP, Domino center Ptuj, 070 244 150, patricija.atp@gmail.com.
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Naslednji izziv čaka Kidričane 
v petek, ko bodo gostje 
njihovega športnega parka 
Domžalčani. Šlo bo za dvoboj 
ekip iz spodnjega dela 
lestvice, tudi Domžalčani – 
imajo dve tekmi manj – še 
čakajo na prvo zmago (tretja 
ekipa brez zmage je še Mura, 
ki pa ima prav tako tekmo 
manj). 

Z Domžalami ima Aluminij za 
sabo pestro paleto medsebojnih 
tekem. Dolgo časa so bili člani »ru-
mene družine« boleč trn v peti šu-
marjev, kar pa se je v zadnjih dveh 
sezonah vendarle nekoliko obrnilo 
v korist rdeče-belih. Zadnja tekma v 
zaključku prejšnje sezone se je npr. 
končala z remijem. »Takrat smo si 
tekmo želeli dobiti, saj bi nam to pri-
neslo končno 5. mesto, kljub temu 
pa smo z remijem mirno ohranili 
prvoligaški status. Ob pravem pris-
topu lahko nedvomno enakovred-

no igramo z vsemi, seveda tudi z 
Domžalami,« je dejal mladi branilec 
Aluminija Gašper Pečnik.

Med tednom je trener Oskar 
Drobne na treningih poskušal igral-
cem podati čim več informacij o 
tekmecih in jih pripraviti na zahtev-

no tekmo. »Na tekmi z Domžalami 
bo potrebno za dosego pozitivnega 
rezultata več gibanja, treba se bo 
v večji meri ponujati soigralcem za 
podaje v t. i. medprostore. Imamo 
svoje sisteme igre, ki jih bomo po-
skušali izkoristiti v čim večji meri. 
Zelo se trudimo izboljšati realizaci-
jo, zato upam, da se nam odpre že v 
petek,« je povedal Pečnik. 

Z realizacijo se doslej ne morejo 
pohvaliti niti Domžalčani, saj so za-
bili le dva zadetka. V vrstah trenerja 
Dejana Djuranovića je treba izpo-
staviti kapetana Senijada Ibričića, 
ki se po dveh tekmah odsotnosti 
zaradi prejetega rdečega kartona 
v Mariboru vrača v ekipo. Ibričić je 
kljub 35 letom še vedno glavni mo-
tor ekipe. »Nanj bomo zagotovo 
dobro pripravljeni, trener nam je že 
obelodanil načrt, kako ga čim bolje 

pokrivati. Gre za enega najboljših, 
če ne celo najboljšega igralca lige, 
zato bo naloga težka, a smo nanjo 
pripravljeni,« je zaključil Pečnik.

Krog bo poln malih in večjih derbi-
jev, vsekakor pa velja izpostaviti tek-
mo med vodilnima moštvoma lige, 
Mariborom in Koprom, ter med za-
dnjima prvakoma – Muro in Celjem. 
Če temu dodamo še ljubljanski derbi 
med Bravom in Olimpijo in sreča-
nje enakovrednih rivalov iz Sežane 
in Radomelj, potem se nam obeta 
polna malha zanimivega domačega 
prvoligaškega nogometa. 
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Nogometaši Aluminija tudi 
po petih odigranih krogih še 
čakajo na prvo zmago, tokrat 
so bili v Celju celo najbližje 
temu. Najlepši priložnosti 
za šumarje sta v zaključku 
tekme zapravila David Flakus 
Bosilj in Tilen Pečnik.

Za Celjane je bil to prvi remi v se-
zoni in po dveh porazih (Maribor, 
Koper) tudi prva osvojena točka na 
svojem stadionu Z'dežele.

»Srečanja v Celju nismo odigrali 
tako, kot bi si v celoti želeli, kljub 
temu pa smo imeli dovolj prilož-
nosti za zmago. Na drugi strani pa 

je tudi res, da smo imeli kanček sre-
če pri branjenju gola, pa tudi razpo-
loženega vratarja Janžekoviča, ki je 
res v izvrstni formi. Za zdaj nam v 
obrambi kaže zelo dobro, saj preje-
mamo malo golov; s tem smo takoj 
v določeni prednosti, nadgradnja 
pa bi bila, če bi jih več zabijali tudi 
sami,« je kratko oceno tekme v Ce-
lju podal Gašper Pečnik. 

Gašper je spregovoril tudi o sre-
čanju z nekdanjim kapetanom Ma-
ticem Vrbancem: »Matica sem kot 
soigralca vedno cenil in spoštoval 
kot dobrega igralca, tudi sedaj igra 
na visokem nivoju. Srečanje pa je 
potekalo povsem normalno, sedaj 
sva pač tekmeca na igrišču.«

Flakus Bosilj že na poti proti Veroni
David Flakus Bosilj (letnik 2002) je naslednji igralec Aluminija, ki si je 

z igrami v rdeče-belem dresu prislužil prestop v večji klub - v njegovem 
primeru to pomeni odhod v Italijo, v Verono. V elitni Serie A je Verona 
lani osvojila končno 10. mesto med 20 klubi. 

19-letni napadalec se je Aluminiju pridružil v sezoni 2016/17, za član-
sko moštvo pa je prvič zaigral v sezoni 2018/19, ko je komaj dopolnil 17 
let (trener je bil Oliver Bogatinov). Doslej je pri članih v 1. ligi zbral 57 
nastopov (zabil je osem golov), pet jih je dodal še v Pokalu Slovenije. 

V mlajših reprezentančnih selekcijah je Flakus Bosilj največ nastopal 
v ekipi U-17 (12 krat), skupaj pa je v dresu z državnim grbom zbral 29 
tekem. 

E-mail: sport@radio-tednik.si

Rokomet
Sok in Lah v Tokiu sodila 
ženski fi nale

Stran 20
Footgolf
Pohvale sodelujočih, 
300 nočitev

Stran 19

Rokomet
Prapotnik, Škrinjar in Fergola 
v boj za medaljo

Stran 18
Kolesarstvo
Jeromel državni podprvak v 
vzponu

Stran 18

Urednik športnih strani: 
Jože Mohorič.
Sodelavci: 
David Breznik, Uroš Krstič, 
Niko Šoštarič, Simeon Gönc, 
Franc Slodnjak, 
Silva Razlag,
Črtomir Goznik.

Nogomet � 1. SNL

»Imamo recept za Domžale«

Foto: Črtomir Goznik

Na petkovi tekmi z Domžalami v rdeče-belem dresu Aluminija ne bo več Davida Flakusa Bosilja, ki 
odhaja v Italijo, k prvoligaški ekipi Verone.

1. SNL, 6. krog: Aluminij 
– Domžale, v petek ob 
20.15 v Kidričevem.

Znano nogometno pravilo pravi, 
da je bolje enkrat izgubiti z visoko 
razliko kot pa večkrat z manjšo. 
Tega se morajo nogometaši Drave 
v tem tednu »oklepati kot pijanec 
plota« …

Še kako je bil namreč boleč poraz 
z Nafto na domačem stadionu, ko 
so Lendavčani slavili z visoko razliko 
0:6. Ob polčasu je bilo še sprejemlji-
vih 0:1, pri čemer bi lahko kakšen 
gol zabili tudi dravaši (blokiran strel 
Jevremovića iz petih metrov, po-
skus Lovenjaka iz prostega strela, 
slab poskus Baha …), drugi del pa 
je bil za igralce Drave za čim hitrejšo 
pozabo … Trije igralci pri Nafti so 
se po dvakrat vpisali med strelce, 
med njimi je bil tudi nekdanji član 
ptujskih modrih Nermin Haljeta (za 
Dravo je igral v sezoni 2019/20 in na 
19 tekmah zabil devet golov).

Dravaše čaka nova težka naloga 
v nedeljo, ko bodo gostovali pri 
ekipi Doba. Ta je ena izmed petih 
doslej neporaženih, ob njej še Tri-
glav, Beltinci, Primorje in Fužinar. 
Naslednja slaba novica za varovan-
ce trenerja Perico Ognjenovića je 

ta, da je Roltek v dosedanjem delu 
sezone najbolj učinkovito moštvo 

lige, na treh tekmah so zabili kar 
11 zadetkov (sedem od tega v zad-

njem krogu proti Krškemu). V tem 
elementu nogometne igre s štirimi 
goli pri Dobu prednjači izkušeni 
Denis Petrovič, ki se je med strelce 
vpisal na vseh treh tekmah, na zad-
nji celo dvakrat. V ekipi trenerja Jer-
neja Javornika je še nekaj izkušenih 
nogometašev (Matic Čretnik, Žiga 
Avbelj, Albert Račić, Tadej Rems), 
ob njih pa domači mladci.

Prišel izkušeni srbski branilec
Dravi se je v tem tednu priključil 

centralni branilec Miljan Jablan. 
36-letni in 1,92 cm visoki Srb priha-
ja iz mesta Vrbas, nogometno šolo 
je opravil pri Vojvodini. Kasneje je 
v karieri zamenjal številne klube in 
države, ob številnih klubih v Srbiji 
(Spartak Subotica, Novi Sad, Pivara, 
Proleter, Borac Čačak …) se je izven 
meja domovine preizkusil še v Ma-
kedoniji, Kazahstanu, Litvi, Črni gori 
in Armeniji. Nazadnje je igral za eki-
po Tekstilac Odžaci, ki nastopa v 3. 
srbski ligi (Vojvodina), Slovenija pa 
bo njegova šesta destinacija v tujini.
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Nogomet � 2. SNL

Se lahko dravaši hitro poberejo?

Foto: Črtomir Goznik

Poraz proti Nafti je pozabljen, dravaši pogledujejo proti tekmi z Do-
bom.

2. SNL, 4. krog: 
Roltek Dob – Drava Ptuj, 
v nedeljo ob 17.00 v 
Športnem parku Dob.

Jakšić odslej v Ljubljani
Nemanja Jakšić je Slovenijo prišel v začetku leta 2016, ko je okrepil 

vrste Zavrča. Po izpadu Zavrčanov iz 1. lige se je preselil v Kidričevo 
k Aluminiju. Za šumarje je v naslednjih petih letih odigral več kot 150 
uradnih tekem (prvenstvo in pokal), pogodbe pa pred novo sezono ni 
želel več podaljšati, saj je ocenil, da je čas za nove izzive. 

Te je 26-letni srbski bočni branilec, ki je bil v sezoni 2019/20 izbran 
tudi v najboljšo enajsterico sezone, sedaj našel v Ljubljani. Odslej bo 
nosil dres Brava, s katerim je sklenil enoletno pogodbo z možnostjo 
podaljšanja.

Tamara Zidanšek (39. na WTA) si je po zmagoslavju na turnirju na pešče-
ni podlagi v švicarski Lozani (18. junija) vzela enomesečni premor od nasto-
pov na turnirjih svetovne serije. Po krajšem dopustu je pred nadaljevanjem 
sezone s svojo ekipo naredila mini pripravljano obdobje (večina v Ljubljani 
in Portorožu), poudarek je bil seveda na prehodu na trdo podlogo, na ka-
teri bo odigran pretežni del ameriške turneje, vključno z zaključnim grand 
slam turnirjem sezone v New Yorku. 

Za začetek tega dela sezone si je izbrala turnir serije masters v Cincinna-
tiju, kjer so organizatorji zagotovili nagradni sklad v višini 1,8 milijona dolar-
jev. Tami je bila neposredno uvrščena v glavni del turnirja (druga Slovenka 
Polona Hercog se ni prebila skozi kvalifi kacije), kjer ji je žreb namenil vrstni-
co iz Latvije Jeleno Ostapenko (letnica 1997), 32. igralko sveta. Latvijka se 
že lahko ponaša z lovoriko z grand slam turnirja, pred štirimi leti je osvojila 
Roland Garros. Bila je že članica TOP 10 igralk sveta, marca leta 2018 je za-
sedala 5. mesto.

To je bil njun prvi medsebojni dvoboj v članski kategoriji, sta se pa kot 
mladinki med sabo že pomerili leta 2014 na evropskem prvenstvu v švicar-
skem Klostersu, kjer je v dveh nizih slavila Slovenka – 6:1, 7:6(4). Tokrat se 
je zmage veselila Latvijka …

Ostapenkova je odlično začela dvoboj in do rezultata 0:4 je bila praktično 
nezgrešljiva – naši igralki je prepustila vsega dve točki. Nato je Zidanškova 
vendarle vzpostavila nekaj ravnotežja v igri, za znižanje na 1:4 je izkoristila 
tretjo break priložnost. Naslednjo igro je znova dobila Latvijka (1:5), nato 
pa se je začela serija Tamare, ki je nanizala štiri zaporedne igre in izenačila 
na 5:5. Pri rezultatu 5:6 je imela nato žogico za izenačenje na 6:6 (40:30), a 
je paralela končala za kakšnih 20 cm izven igrišča … Naslednje priložnosti ni 
bilo več, saj je vajeti igre znova prevzela Jelena in najprej zaključila prvi niz, 
nato pa si tudi v drugem priigrala prednost 0:3, ki jo je brez težav zadržala 
do konca. Končni rezultat je bil 5:7, 1:6. 

Glede na daljšo tekmovalno pavzo poraz ni pretirano zaskrbljujoč, saj 
Tami za boljše rezultate vedno potrebuje nekaj več časa za ulovitev prave-
ga ritma. Upamo, da bo najboljše igre prikazala prav na najpomembnejšem 
turnirju tega dela sezone, na igriščih Flushing Meadowsa v New Yorku (30. 
8.–11. 9.). 

JM

Tenis � Mednarodni turnir

Ostapenkova se je 
oddolžila Zidanškovi za 
poraz izpred sedmih let
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Rokometna reprezentanca 
Slovenije je v sredo 
končala z glavnim delom 
tekmovanja in si po remiju 
s Španijo (37:37) ter zmago 
nad Švedsko (32:29) kot 
prvouvrščena ekipa te 
skupine priborila nastop med 
štirimi najboljšimi na Stari 
celini. Pot do boja za medalje 
je bila vse prej kot lahka, prej 
bi lahko rekli kar pot preko 
trnja.

Proti Španiji so mladi Slovenci 
odigrali fantastičnih 57. minut in 
vodili za pet zadetkov (36:31). Nato 
je sledil mrk Slovencev, kakršen je 
redko viden na rokometnih igriščih 
po svetu. 24 sekund pred koncem 
tekme so Španci znižali na dva za-
detka zaostanka (37:35), Slovenci 
pa so si privoščili še dve neverjetni 
napaki (zaradi izključitev so igrali z 
dvema igralcema manj, op. a.) in v 
zadnjih trenutkih tekme prejeli dva 
zadetka (37:37). Pomagalo ni niti 
18 obramb Denisa Straška in kar 17 
zadetkov Mitje Janca (mlajši brat 
Blaža Janca, ki igra v Barceloni). 
Z izgubo točke so zapravili prilož-
nost, da se že po tekmi s Španijo 
veselijo uvrstitve v polfi nale. Ekipa 
in strokovni štab so bili po tekmi na 
kolenih …

A je ekipa pokazala močan ka-
rakter in se vrnila z zmago nad 
močno Švedsko. V golu je znova 
blestel Strašek (slednji je s svojimi 
obrambami letos odvzel naslov 
mladinskih državnih prvakov Ormo-
žanom), najboljšo tekmo turnirja je 
v 2. polčasu odigral Vid Miklavec, 
svoje je znova dodal preostanek 
ekipe. Ormožana Denis Škrinjar in 
Blaž Fergola sta kljub trem prido-
bljenim izključitvam (Škrinjar dve, 
Fergola eno) zelo solidno opravila 
nalogo v obrambi, vendar zmoreta 
zaigrati še bistveno bolje in pred-
vsem brez nepotrebnih izključitev. 
V zaključku tekme so za razliko od 

tekme proti Španiji Slovenci ostali 
zelo zbrani in disciplinirani ter so si 
po prikazanem več kot zaslužili na-
stop v polfi nalu.

Tekmeci naše izbrane vrste 
v petkovem polfi nalu, ki se 
bo igral v Varaždinu, bodo 
gostitelji Hrvatje, ki so klonili 
proti Nemčiji (23:26) in 
osvojili drugo mesto v svoji 
skupini. 

„Z uvrstitvijo v polfi nale smo 
več kot zadovoljni. Za nami sta dva 
težka dneva in dve težki tekmi. Na 
srečo smo hitro pozabili na never-
jeten spodrsljaj proti Španiji. Proti 
Švedski smo se v 1. polčasu še lovili, 
a smo na srečo imeli odličnega vra-
tarja, ki je preprečil Skandinavcem 
pobeg na prednost treh zadetkov. 
Kljub slabši predstavi nam je celo 
uspelo dobiti 1. polčas (16:15), kar 
je bil dokaz, da zmoremo. Sredi 2. 

polčasa nam je znova uspelo preb-
roditi rahlo krizo po zaostanku 
dveh zadetkov (22:24). Zaključek te 
pomembne tekme smo odigrali na 
visokem nivoju in pobegnili tekme-
cu na neulovljive tri zadetke (32:29). 
Presrečni smo in verjemite, da na 
tem prvenstvu še nismo rekli zad-
nje,“ je s solzami v očeh pripovedo-
val Blaž Fergola, igralec ormoškega 
Jeruzalema. 

Velik kamen se je od srca odvalil 
tudi trenerju Prapotniku, predvsem 
po kiksu s Španci, kjer je trenerska 
klop naredila kar nekaj nepotrebnih 
napak. „Za ta rezultat smo delali od 
prvega dne priprav. Fantje so zelo 
pridni, to so si zaslužili s poštenim 
odnosom do dela in kakovostjo, ki 
jo premoremo. Izpolnili smo cilj, 
ki smo si ga zadali sami, zdaj so na 
vrsti sanje. Sproščeni bomo odigrali 
polfi nale in naredili vse, da se uvr-
stimo v fi nalni obračun,“ je zaključil 
Prapotnik. 

Kolajne se bodo delile v 
nedeljo, 22. avgusta, ko 
bosta v varaždinski športni 
lepotici Arena odigrani tekmi 
za 3. mesto (ob 14.30) in 
veliki fi nale (ob 17.00). 

Uroš Krstič

V soboto je bil na sporedu kri-
terij, na katerem so morali mlajši 
mladinci prevoziti 18, starejši pa 24 
krogov. V kategoriji mlajših mladin-
cev je Jure Majnik osvojil odlično 4. 
mesto, medtem ko je Jon Pritržnik 
v enaki kategoriji zasedel 16. mesto. 
Zmagal je Anže Ravbar (Adria Mo-
bil). V kategoriji starejših mladincev 
se je med Ptujčani izkazal Primož 
Kirbiš z doseženim 7. mestom, sle-
dila sta mu Vid Jeromel na 15. ter 
Žan Gorjanc na 17. mestu.

V nedeljo je potekal vzpon 
na Sviščake, ki je štel kot 
državno prvenstvo v vzponu. 
Trasa dirke je bila dolga 20 
km, tekmovalci pa so morali 
premagati kar 800 višinskih 
metrov. 

Pri mlajših mladincih člani KK 
Perutnina Ptuj niso posegali po sa-
mem vrhu, Jure Majnik je kot naj-
boljši dosegel 12. mesto, 15. je bil 
Jon Pritržnik, 18. Ino Gorjanc ter 39. 
Žiga Kelner.

Pri starejših mladincih je Vid 
Jeromel krojil vrstni red pri vrhu – 
ves čas je sledil najboljšim ter uspel 
pokriti vse napade. „Na koncu je o 
zmagovalcu dirke odločil sprint sku-
pine sedmih kolesarjev. Vid sicer ne 
slovi kot dober šprinter, a je tokrat 
pokazal prav nasprotno – z dobrim 
sprintom ga je na koncu prehitel le 
Fabjan Kralj iz Pogi Teama. Tako je 
dirko zaključil na odličnem 2. mestu. 
Žan Gorjanc je končal na 15., Andrej 
Majnik na 20. in Primož Kirbiš na 
25. mestu,“ je povedal Mitja Mo-
horko iz KK Perutnina Ptuj.

UR

V soboto je na Destrniku domače 
športno društvo Tartan organiziralo 
velik nogometni turnir. Prvega po-
dobnega so destrniški organizatorji 
izvedli leta 2019, lanskoletnega pa 
jim zaradi covid ukrepov ni uspelo 
spraviti pod streho. 

Na igrišča so pri osnovni 
šoli že v dopoldanskih urah 
najprej stopili otroci, ob 
številnih spremljevalnih 
aktivnostih je sledil nastop 
svetovno znane akrobatske 
skupine Dunking Devils, 
popoldan pa so se na turnirju 
pomerili še člani.

„Pri otrocih med 8. in 10. letom 
je v šestih ekipah skupno nastopi-
lo več kot 60 otrok, kar je za čas 
dopustov zelo visoka številka. 
Članski turnir se je odvijal od 17. 
ure naprej, nastopilo pa je 12 ekip 
iz celotne Slovenije. Kar nekaj jih je 
bilo iz osrednjega dela države; ve-
seli nas, da nam je uspelo razširiti 
te naše lovke izven lokalnih okvi-
rov. Najboljše tri ekipe so prejele 
pokale ter denarna in praktična 

darila. Generalno gledano smo s 
potekom turnirja zelo zadovolj-
ni, presrečni smo, da nam ga je v 
takšni obliki sploh uspelo izvesti,“ 
je povedal član organizacijske eki-
pe Denis Perger. 

Vrstni red članskega turnirja: 
1. Virtuozi Destrnik
2. KMN Vitomarci
3. Pizzerija pri Mici

JM
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Pripravljalna tekma: 
Jeruzalem – GRK Varaždin 36:31 (20:15)

JERUZALEM: Balent 1 (1 obramba), Zemljič (5 obramb), Skledar (6 
obramb); Bogadi 2, Žuran 5, Čudič 2 (2), Kosi 6 (1), Hebar 6 (1), Krabo-
nja 8, Savković, Mlač Černe 1, Pandev, Niedorfer 1, Borko, Munda 2, 
Toplak, Novak, Voljč 2, Kovačec. Trener: Silvo Kirič.

Še dobri trije tedni nas ločijo do začetka nove rokometne sezone 
v NLB ligi. Rokometaši Jeruzalema, lani četrti v državnem prvenstvu, 
bodo letos že 19. zapovrstjo nastopali v elitni družbi; daljši staž imajo 
le trije klubi – aktualni državni prvaki iz Velenja, bivši evropski prvaki 
Celjani in Trimo Trebnje. Slednji bo letos glede na sestavo ekipe eden 
glavnih favoritov za svoj prvi naslov državnih prvakov. Sezono bodo 
jeruzalemčki začeli v soboto, 11. septembra, ko na Hardek prihaja ro-
kometni ponos Gorenjske, Ško� a Loka.

Ormožani so trenutno v tretjem tednu priprav, odigrali so tudi dve 
pripravljalni tekmi. Z rezultatom 31:32 so klonili pri novem 1. B-ligašu 
Gorišnici, s 36:31 pa so ugnali sosede iz Varaždina. Slovenski prvoligaš 
je proti Varaždinu vodil skozi celotno tekmo, čeprav je zaigral v okr-
njeni zasedbi, manjkali so vsi trije krožni napadalci (Teo Šulek, Denis 
Škrinjar in Blaž Fergola). Tako sta priložnost za igro na črti dobila Aljo-
ša Munda in Žan Toplak.

Do odmora so si Ormožani priigrali pet golov prednosti, 20:15. Po-
lovico zadetkov sta dosegla Rok Žuran in Nejc Krabonja, vsak po pet. 
Tudi v nadaljevanju so gostitelji držali prednost treh do petih golov, na 
koncu pa se veselili zmage z rezultatom 36:31. Krabonja je bil z osmimi 
zadetki prvi strelec domače ekipe. Od novincev je en zadetek dosegel 
Jan Mlač Černe, je pa zelo solidno opravljal nalogo v osrčju ormoške 
obrambe. Vratarji so si razdelili minutažo: začel je Aleš Zemljič, ki je 
zbral 5 obramb, nadaljeval je Tomislav Balent, ki je zbral eno obram-
bo in dosegel en zadetek, končal pa Alen Skledar z izkupičkom šestih 
obramb. Pri gostih sta Luka Trojko in Tin Tompić zadela po petkrat. 

V petek, 20. avgusta, je pred Ormožani tretja pripravljalna tekma, 
na Hardek prihaja novi avstrijski 1. A-ligaš Fuchse Bruck Trofaiach, ki 
ga vodi Slovenec Benjamin Teraš.

Bojan Čudič, kapetan Jeruzalema: »Na treningih marljivo delamo 
pod vodstvom trenerjev Silva Kiriča in Maria Posarića in premik v igri v 
primerjavi s tekmo proti Gorišnici je že bil viden. Seveda smo še vedno 
daleč od prave forme in želene igre, a časa je še dovolj, da to nadgra-
dimo. Proti Varaždinu smo igrali brez treh krožnih napadalcev, kar se 
je precej poznalo v obrambi. Gremo dalje, v petek nas čaka že nova 
tekma.«

�

Saša Prapotnik je svoje varovance popeljal v polfi nale evropskega prvenstva U-19.

Vid Jeromel (KK Perutnina Ptuj) na drugi stopnički odra za zma-
govalce. 

Zmagovalna ekipa turnirja na Destrniku: Virtuozi Destrnik

Utrinek s turnirja mladih

Rokomet � EP za fante do 19 let, Varaždin

Prapotnik, Škrinjar, Fergola v boj za medaljo

Kolesarstvo � KK Perutnina Ptuj

Jeromel državni 
podprvak v vzponu

Nogomet � Turnir na Destrniku

Najboljši so bili domači virtuozi

Ta konec tedna je KK Perutnina Ptuj z ekipama starejših in 
mlajših mladincev nastopil na kriteriju Ilirska Bistrica ter na 
državnem prvenstvu v vzponu Ilirska Bistrica–Sviščaki, ki ga 
je zaznamovalo zelo vroče vreme.
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za razvoj footgolfa, kar nam vedno 
znova zagotavljajo vsi tujci, ki ga 
obiščejo. Pestra turistična ponudba 
in bližina golf igrišča z najstarejšim 
mestom v Sloveniji pa je pika na i. 
Letos smo zabeležili kar 300 noči-
tev iz naslova turnirja,“ je ob tem 
poudaril Brodnjak in se že obrnil 
proti naslednjemu letu: „V nasled-
njem letu nas čaka velik izziv, saj 
je za rang tekmovanja FIFG treba 
zbrati slabih 10.000 EUR fi nančnih 
nagrad. Zavedati se je treba, da bo 
na Ptuju tekma, ki velja za TOP 20 v 
svetu. Verjamemo pa, da bo število 
še veliko višje kot 110 tekmovalcev. 
Pripravljamo organizacijski odbor 
za to tekmo, ki bo deloval skozi 
celotno leto z rednimi organizacij-
skimi sestanki. Sedaj nas je v delo 
vpetih pet oseb, pomembno pa je 
povedati, da imamo res dobre par-
tnerje v podjetju Golf invest, ki je 
lastnik igrišča, dobro sodelujemo s 
turističnimi partnerji, po svojih mo-
čeh nam pomagajo zavodi ter tudi 
MO Ptuj. Verjamem, da bomo v letu 
2022 naredili presežek na ptujskem 
turnirju, saj so povratne informacije 

igralcev izjemne, prav tako pa tudi 
odziv medijev. Skupaj bomo ime 
Ptuja in Slovenije ponesli v svet fo-
otgolfa, kjer je večina nogometnih 
privržencev in kjer je zagotovo 
izjemen potencial za še večjo rast 
te dokaj mlade športne panoge. V 
naslednjem letu se nam bodo po 
zagotovilih priključili še hrvaški, ita-
lijanski, angleški, nemški in avstrijski 
footgolfi sti, ki so bili letos zasedeni. 
Pomembno je, da je Footgolf zveza 
Slovenije trenutno za štiri leta na 
Ptuju, ob tem zelo dobro sodeluje-
mo s predsednikom zveze Damija-
nom Turkom in Nejcem Bedračem, 
ki skrbi za vodstveno-statistično po-
dročje. Znotraj footgolf zveze ima-
mo redne sestanke, zato se vidi na-
predek v vseh šestih klubih. Vsi smo 
začutili sinergijo, ki nam pomaga v 
razvoju, saj se vsi srečujejo s podob-
nimi izzivi. Razvijamo rekreativni, 
tekmovalni in turistični del, vedno 
bolj pa so spet zanimive izvedbe 
teambuildingov za podjetja, kjer nji-
hovi zaposleni in poslovni partnerji 
uživajo v čudoviti naravi.“

JM

Še vedno odmeva eminenten fo-
otgolf dogodek na Ptuju v obliki tur-
nirja serije FIFG 250 – Ptuj Footgolf 
Open 2021. „Najlepša hvala organi-
zatorjem, da ste nas tako radodar-
no sprejeli. Super je bilo spet igrati 
v tem delu sveta s tako prijaznimi 
ljudmi,“ je na svojem facebook pro-
fi lu po turnirju zapisal Nico Garcia, 
eden od dveh argentinskih zvez-
dnikov, ki sta s svojo udeležbo po-
častila organizatorje. S pohvalami 
ni skoparil niti njegov rojak Matias 
Perrone, aktualni svetovni prvak.

Za slovenske turnirje rekordnih 
110 tekmovalcev iz osmih držav je 
uprizorilo izjemne predstave na 
najvišjem nivoju, izstopal je Madžar 
Bence Basckai, ki je drugi dan posta-
vil rekord igrišča, 14 udarcev pod pa-
rom igrišča. Tekmovalce so sprem-
ljale visoke temperature, ki so v 
dveh urah in pol, kolikor povprečno 
traja igra, dodobra izmučile nasto-
pajoče, a je bilo zato zadovoljstvo 
po končanem tekmovanju toliko 
večje. Pokale in medalje je podelje-
val nekdanji slovenski nogometni 
reprezentant Matej Mavrič Rožič. 

Uspešni nastopi 
domačinov

Med domačini iz FGK Ptuj sta 
najboljša rezultata dosegla Dalen 
Simonič Dabič (-18) in Sandi Mertelj 
(-16). Po tekmovanju sta povedala: 

Dalen Simonič Dabič: „Po prvem 
dnevu je kazalo na res odmeven 
uspeh, saj sem bil z rezultatom -12 
v vodstvu. Drugi dan se je turnir 
zame zaključil nekoliko manj prijet-

no, z rezultatom -6, zato sem moral 
priznati premoč odličnima Madža-
roma, ki sta nas zasenčila z izjemno 
igro, pri kateri sta unovčila bogate 
izkušnje. Kljub temu sem po turnir-
ju zadovoljen s prikazanim, pa tudi s 
tem, da sem imel priložnost nasto-
pati skupaj s svetovnim prvakom 
Matiasom Perronom, ki mi je dal 
nekaj dragocenih nasvetov in tisti 
kanček potrebne dodatne samoza-
vesti. Pohvalil bi še organizatorje in 
tudi moje klubske soigralce, saj smo 
vsi skupaj dokazali, da nam tako na 
organizacijskem kot tekmovalnem 
področju manjkajo le še malenkosti, 
da bi se lahko postavili ob bok vsem 
velesilam.“

Sandi Mertelj: „Letošnji največji 
ptujski turnir v footgolfu FIFG 250 si 
bomo zagotovo zapomnili po odlič-
ni organizaciji Footgolf kluba Ptuj, 
po rekordnem številu tekmovalcev 
iz osmih držav, izjemni konkurenci v 
vseh kategorijah ter seveda tudi po 
doseženih rezultatih. Domači igral-
ci zagotovo nismo razočarali, bili 
smo blizu vrha v vseh kategorijah, 
kar vsekakor kaže na dejstvo, da se 
lahko enakovredno kosamo tudi s 
profesionalnimi igralci. Dejstvo je, 
da je ta šport v tujini že zelo razvit, 
ogromno je igrišč, tekmovanj, igral-
cev, možnosti za treninge so prak-
tično neomejene. Seveda je tudi v 
Sloveniji footgolf zelo napredoval, 

imamo že pet klubov, pet igrišč, ok-
rog 150 registriranih tekmovalcev, 
in seveda še ogromno število osta-
lih rekreativcev, ki so se že preizku-
sili v tem športu. Potencial je, šport 
je zanimiv, privlačen in v naslednjih 
letih si zagotovo lahko obetamo še 
nadaljnji razvoj.

Osebno sem seveda zelo zado-
voljen s prikazanim, še posebej pa 
ob dejstvu, ker sem letos zaradi po-
škodbe odigral precej manj tekem. 
Oba dneva sem odigral odličnih 
osem udarcev pod parom igrišča, 
kar mi doslej ni uspelo. Počutje je 
odlično, a to je le šport in rezultati 
bodo šli kar hitro v pozabo. Vseka-
kor je pomembnejše, da uživamo 
v tistem, kar delamo, da smo v 
družbi pozitivnih ljudi ter da s svo-
jim zgledom dajemo mladim prave 
smernice. In udejstvovanje v športu 
to prav gotovo je. Hvala vsem še 
enkrat za čestitke in gremo s špor-
tom naprej.“

Predsednik Footgolf kluba Ptuj 
Matija Brodnjak in predsednik 
Footgolf zveze Slovenije Damijan 
Turk sta se v zaključku zahvalila 
vsem tekmovalcem in partnerjem 
za nepozaben tridnevni dogodek.

„Letos zaradi covida ni bilo de-
narnih nagrad, zato smo imeli manj-
še organizacijske stroške. Z nami 
sta kot vsa ta leta podjetji Dobre 
rešitve, d. o. o., in Admiral, ob tem 
pa še kar nekaj manjših sponzorjev 
in partnerjev. Ptuj je idealno mesto 

Nogomet � 1. SNL
RAZPORED 6. KROGA, V PETEK OB 20.15: Aluminij – Domžale; V 

SOBOTO OB 17.00: Kalcer Radomlje – CB24 Tabor Sežana; OB 20.15: 
Koper – Maribor; V NEDELJO OB 17.00: Bravo – Olimpija; OB 20.15: 
Mura – Celje. 

1. ženska liga
1. KROG: ŽNK Krim – ŽNK Doxakey Ptuj (v nedeljo ob 17.00 v Špor-

tnem parku Kodeljevo).

2. SNL
RAZPORED 4. KROGA, V PETEK OB 18.00: Krka – Brežice 1919 

Terme Čatež; V SOBOTO OB 17.00: Rogaška – Vitanest Bilje, Beltinci 
Klima Tratnjek – Triglav Kranj, Jadran Dekani – Rudar Velenje, Nafta 
1903 – Primorje, Krško – Ilirija 1911; V NEDELJO OB 17.00: Roltek Dob 
– Drava Ptuj, Gorica – Fužinar Vzajemci. 

3. SNL vzhod
RAZPORED 2. KROGA, V SOBOTO OB 17.00: Zavrč – Dobrovce, 

Dravinja – Posavje Krško, Koroška Dravograd – Šmartno 1928; OB 
18.00: Korotan Prevalje – Kety Emmi Bistrica; V NEDELJO OB 10.30: 
Videm pri Ptuju – Šampion; OB 17.00: Podvinci – Zreče, Cirkulane – 
Šmarje pri Jelšah.

1. mladinska liga
4. KROG: Nova KBM Aluminij – Drava (v soboto ob 17.00 v Kidri-

čevem).

1. kadetska liga
4. KROG: Nova KBM Aluminij – Drava (v soboto ob 15.00 v Kidri-

čevem).

Super liga MNZ Ptuj
RAZPORED 1. KROGA, V SOBOTO OB 17.30: Markovci – Apače, 

Boč Poljčane – Grajena Anpro; V NEDELJO OB 17.30: Gorišnica – 
Skorba, Hajdina – Stojnci, Bukovci – Gerečja vas. 

Turnir v Slovenji vasi
ŠD Slovenja vas organizira v soboto z začetkom ob 14.30 tradici-

onalni memorialni turnir. V prvi tekmi se bosta pomerili ekipi Slove-
nje vas in Rošnje-Loke (ob 14.30), v drugi pa Hajdoše in Lovrenc (ob 
15.45). Sledili bosta tekmi za 3. in 1. mesto. Organizatorji pripravljajo 
bogat srečelov in napihljivo igralo za otroke.

Jadranje � Jadro Rance
V soboto in nedeljo, 21. in 22. avgusta, Brodarsko društvo Ranca 

Ptuj na Ptujskem jezeru organizira tradicionalno regato Jadro Ran-
ce. Regata je organizirana za razrede Optimist, Laser 4.7, Laser radi-
al in Laser. Start regate bo oba dneva ob 9. uri, v nedeljo po tekmo-
vanju sledi razglasitev rezultatov in podelitev pokalov.

JM

Športni napovednik
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V sredo so bila odigrana srečanja 
3. kroga v 1. mladinski in 1. kadetski 
ligi. Edinih točk izmed predstavni-
kov Drave in Aluminija v teh konku-

rencah so se tokrat veselili kadeti 
Aluminija, za katere je dva gola na 
Bonifi ki zabil Luka Pučnik. 

1. mladinska liga
Drava Ptuj – Ilirija 0:1 (0:0); strelec: 

0:1 Križ (67., z 11 m). Rdeča kartona: 
Baligač (76.), Pivko (90., oba Drava);

Koper – Nova KMB Aluminij 1:0 
(0:0), strelec: 1:0 Panič (61.).

1. kadetska liga
Drava Ptuj – Ilirija 0:2 (0:1); strel-

ca: 0:1 Šerbec (9.), 0:2 Raspet (68.);
Koper – Nova KBM Aluminij 1:2 

(0:1); strelca: 0:1 Pučnik (24.), 1:1 Su-
bašič (43.), 1:2 Pučnik (51.).

Skupna lestvica 1. SML/1. SKL:
1. ILIRIJA EXTRA-LUX 6 4 2 0 14
2. BRINJE GROSUPLJE 6 3 3 0 12
3. BRAVO MASTERCARD 6 4 0 2 12
4. NOVA KBM ALUMINIJ 6 2 2 2 8
5. KOPER 6 2 2 2 8
6. DOMŽALE 4 2 1 1 7
7. A2S CELJE 6 2 1 3 7
8. RADOMLJE 6 2 1 3 7
9. KRKA 6 2 1 3 7
10. OLIMPIJA LJUBLJANA 4 2 0 2 6
11. MARIBOR 2 1 1 0 4
12. MURA 4 1 0 3 3
13. DRAVA PTUJ 6 1 0 5 3
14. TRIGLAV KRANJ 4 0 2 2 2

JM

Nogomet � 1. mladinska in kadetska liga

Do točk le kadeti Aluminija

Footgolf � Mednarodni turnir Ptuj Footgolf Open 2021 – FIFG 250

Pohvale sodelujočih, 300 nočitev

Foto: Črtomir Goznik

Najboljši predstavniki Slovenije (na fotografi ji) so na koncu priborili drugo mesto v ekipnem tekmova-
nju, zmagali so Madžari, tretji so bili Slovaki. 

Foto: Črtomir Goznik

Dalen Simonič Dabič je imel med igralci domačega kluba najboljši 
rezultat, -18.

Foto: Črtomir Goznik

Predsednik Footgolf kluba Ptuj Matija Brodnjak, častni podeljevalec 
pokalov Matej Mavrič Rožič in predsednik Footgolf zveze Slovenije 
Damijan Turk

Foto: Črtomir Goznik

Mladinci Drave so proti Iliriji Extra-Lux zabeležili minimalni poraz. 

Prva zmaga 
Slovenije v sistemu 
Match play

V slovenski krovni footgolf 
zvezi so ptujski turnir izkoristili 
za igranje dveh footgolf prija-
teljskih tekem, ki sta veljali kot 
priprava na bližajoče EP, ki bo 
konec septembra potekalo na 
Madžarskem. Ekipa treh dvojic 
in treh posameznikov se je for-
mirala na podlagi rezultatov 
slovenske Footgolf lige 2021. 

V prvem srečanju so bili od 
Slovencev boljši Slovaki (1:5, 
Slovaki so sicer dobitniki sre-
brne medalje z zadnjega Ma-
tch play EP), zato pa so se naši 
igralci toliko bolje odrezali v 
srečanju z Madžarsko in z od-
lično igro presenetljivo zma-
gali z rezultatom 3,5:2,5! To je 
prva zmaga Slovenije v tem 
načinu tekmovanja.
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Njuna sodniška zgodba se 
je začela v sezoni 2000/01 in 
traja že 20 let. V bogatem 
arhivu Štajerskega tednika 
je mogoče najti zapis, ki je 
nastal leta 2007 v Göteborgu 
na Švedskem, kjer sta Sok 
in Lah delila pravico na 
2. odprtem evropskem 
prvenstvu rokometašev 
do 19 let. Takrat 24-letni 
David je povedal: „Na 
prvenstvu sodi dvanajst 
parov iz cele Evrope, ki jih 
je zbrala evropska krovna 
organizacija EHF (European 
Handball Federation). V 
bistvu EHF izvaja projekt 
za mlade perspektivne 
sodnike, kjer sva vključena 
tudi midva z Bojanom. 
Imava že nekaj izkušenj iz 
mednarodnih tekmovanj, 
vendar v primerjavi s 
prejšnjimi turnirji je ta na 
Švedskem organizacijsko 
in po kakovosti rokometa 
daleč pred vsemi. Na vsaki 
tekmi si pod nadzorom 
odličnih bivših sodnikov in 
zdaj delegatov. Zaenkrat pa v 
Göteborgu z najine strani na 
srečo poteka vse tekoče.“

Tudi njuna sodniška pot je v nada-
ljevanju potekala tekoče, predvsem 
iz razloga, ker sta na sodniški poti 
delala korak za korakom in nista 
prehitevala časa. Zapis iz leta 2007 
v Štajerskem tedniku je imel naslov 
»Želja je nastop na Olimpijadi«, av-
tor (Uroš Krstič, op. ur.) pa ga je 
končal z naslednjimi stavki: „Sodni-
ški par Sok in Lah spada pod okrilje 
rokometnih sodnikov Podravje, ki 
zajema bazen sodnikov od Ptuja 
do Ormoža. Po pogovoru z ostalimi 
strokovnjaki iz svetovnih sodniških 

voda kaže, da Slovenija dobiva nov 
sodniški par, ki bo zaznamoval pri-
hodnost. Želje Soka in Laha so po-
dobne kot želje vseh ostalih špor-
tnikov – sodelovati na olimpijskih 
igrah. Srečno!“ 

In to se je tudi zgodilo – 
dvakrat! Prvič na Olimpijadi 
leta 2016 (Rio de Janeiro) in 
drugič leta 2021 (Tokio).

Da živita svoje sanje, je bilo tre-
ba stopati korak za korakom, prek 
vseh ovir, takšnih in drugačnih. Da-
nes pa ljudje, tudi športniki, iščemo 
pot do cilja samo preko bližnjic.

D. Sok: „Verjetno sva midva z Bo-
janom res še pripadnika 'stare šole', 
kjer ni bilo bližnjic in preskakovanj. 
Danes je problem širši in je povezan 
predvsem s hitrim načinom življenja 
in digitalizacijo družbe, ki mlade sili 
k temu, da karierne cilje zelo hitro 
spreminjajo, ko se znajdejo pred 
težavo. Mene veseli, da midva kljub 
vsem oviram, ki sva jih imela na sod-

niški poti, nikoli nisva nehala verjeti 
v najin cilj, ki je bil zastavljen dve de-
setletji nazaj.“

B. Lah: „Se popolnoma strinjam. 
V bistvu niti ni narobe, če se išče-
jo učinkovitejše poti do cilja, pod 
predpostavko, da so seveda legal-
ne in v skladu s sprejetimi normami. 
Večja težava je, da so ljudje v prime-
ru neuspeha prehitro razočarani ter 
obupajo. Svoje sanje raje zamenjajo 
z drugimi, ali pa še huje, s sanjami 
drugih, ker je to pač lažje, kot pa da 
bi vztrajali na svoji poti. Nama je us-
pelo, zato je toliko slajše.“

»Olimpijske igre imajo 
magičen pridih«

Koliko tekem sta sodila na OI 
2016 in na OI 2021. Na katerih igrah 
je bilo težje soditi? Najbrž so izku-
šnje iz leta 2016 bile še kako dobro-
došle za uspešno sojeno prvenstvo 
v Tokiu.

D. Sok: „Na OI v Riu sva sodila 
sedem tekem, pet v skupinskem 
delu, nato pa četrtfi nale moških in 
polfi nale žensk med Rusijo in Norve-
ško, ki se je končalo po podaljških. 
V Tokiu sva letos prav tako sodila 
sedem tekem, s to razliko, da sva 
imela v skupini štiri tekme, nato pa 
peklenski ritem četrtfi nale moških, 
polfi nale žensk in veliki ženski fi nale. 
Seveda nama je bilo v Tokiu iz vidika 
izkušenj lažje soditi, so pa bile igre 
v Riu za naju resnično posebne. Bile 
so prve in verjemite mi, olimpijske 
igre imajo resnično magičen pridih.“

B. Lah: „Vsaka izkušnja ima svoj 
čar. Igre v Riu so bile prve in doži-
veti to manifestacijo športa, člo-
veštva, srečati toliko različnih kul-
tur, čustev, želja, odnosov na enem 
mestu, je res nekaj magičnega in je 
to težko ubesediti. Medtem pa so 
bile Igre v Tokiu prav posebne tudi 
zaradi specifi čnih ukrepov izven 
tekmovanja. Olimpijski duh je bil 
seveda močno prisoten, hkrati pa 
je manjkal zelo pomemben del – 
gledalci v živo. Iz tega vidika je bilo 

težje na Japonskem. Sicer pa nama 
soditi ni nikoli težko, ker preprosto 
v tem uživava.“

Kakšni so bili občutki na žen-
skem fi nalu OI? Glede OI vama zdaj 
preostane le še moški fi nale na OI?

D. Sok: „Občutki so bili feno-
menalni, predvsem ponos in zado-
voljstvo, da sva z dobrim sojenjem 
tudi potrdila zaupanje. Ogromno 
čestitk sva dobila ne samo od dru-
žine, prijateljev in znancev, ampak 
tudi iz celotnega sveta in vesela 
sva, da sva postala del družine sod-
nikov, ki so imeli čast soditi fi nale 
olimpijade. V Parizu vsekakor 'na-
padava' moški fi nale.“

Komu je težje soditi – ženskam 
ali moškim. Kakšna je razlika? 

D. Sok: „Pravila so enaka in iz 
tega vidika seveda razlike ni. Enako 
velja za najino pripravo in pristop, 
ki je ne glede na tekmo enak. Bi pa 
lagala, če bi rekla, da se v praksi ne 
kažejo razlike. Na minulih OI sva bila 
eden izmed samo štirih parov, ki so 
sodili v obeh konkurencah. Glavne 
razlike se kažejo v dinamiki giba-
nja, intenziteti prekrškov, taktič-
nem pristopu ter nepredvidljivosti. 
Dejstvo je, da ima veliko vrhunskih 
sodnikov ogromne izzive na turnir-
jih, kot so OI, kjer se na dnevni ravni 
izmenjajo tekme v moški in ženski 
kategoriji. Nama to ne predstavlja 
posebnih težav in sva na to širino 
veščin ponosna.“

V pretekli sezoni sedem 
tekem Lige Prvakov in 
dve Lige EHF

Letos sta sodila tudi na moškem 
polfi nalu Final 4. Tudi tukaj vama 
manjka le še pika na i - fi nale. 

B. Lah: „Drži. V zaključku minule 
sezone sva sodila na svojem dru-
gem F4. Tekma za 3. mesto in pa 
polfi nale je pod streho, naslednji 
cilj je fi nale. Res sva ponosna, da so 
nama odgovorni pri EHF zaupali to 
nominacijo. Na neki način za naju ni 

bilo presenečenje, ampak je to bila 
potrditev in nagrada za odlično se-
zono, ki sva jo imela. Vsega skupaj 
sva v evropskih klubskih tekmova-
njih v pretekli sezoni sodila devet 
tekem, od tega sedem Lige Prvakov 
in dve tekmi Lige EHF.“

V čem se razlikujejo tekme na OI, 
SP, EP, državnem prvenstvu?

D. Sok: „Našteta tekmovanja se 
med seboj najbolj razlikujejo zara-
di različnih protokolov pred in po 
tekmah. Na večjih turnirjih je po-
membno, da se zaradi dogovorje-
nih pravil med medijskimi partnerji 
in organizatorji tekmovanj držimo 
časovnih okvirov, postavitev pri 
predstavitvah ... Takrat imamo 
sprotne organizirane skupinske in 
individualne analize tekem, na voljo 
t. i. 'video proof' (VAR) tehnologijo, 
video materiali situacij so na voljo 
iz več zornih kotov ter po navadi v 
boljši kakovosti, strokovnjaki nam 
pripravijo analize ekip z vidika tre-
nerja ... Dodaten element so tudi 
potovanja na prizorišče ali pa med 
različnimi kraji med tekmovanjem. 

Izven tega je tekma, ne glede na 
vrsto ali pa kategorijo tekmovanja, 
še zmeraj tekma. Vsaka se začne pri 
rezultatu in času 0 (nič). Najin pri-
stop, ki sva se ga dogovorila že ob 
začetku kariere in se ga trudiva uve-
ljaviti, je zmeraj enak – maksimalen. 
Verjameva, da je to najbolj pošteno 
do vseh deležnikov, ne glede na to, 
da se kdaj tudi kaj zalomi.“

»Izbrati bi morali 
drugačen pristop k 
privabljanju sodnikov«

Kam merita v prihodnosti? Kakšne 
so želje, cilji, pričakovanja … 

D. Sok: „Predvsem si želiva ohra-
niti kontinuiteto dobrega sojenja in 
ga prenesti tudi v bližajočo sezono 
slovenskega prvenstva in preosta-
lih tekmovanj, ki prihajajo. Na med-
narodni ravni je prvi cilj januarsko 
evropsko prvenstvo za člane, dol-
goročni cilj pa zagotovo OI v Parizu. 
To bi pomenilo, da bi postala prvi 
slovenski par v zgodovini z vsaj tre-
mi nastopi na OI.“

Problem v Sloveniji je majhno 
število sodnikov. Obstaja občutek, 
da se premalo vlaga v mlade sod-
nike tako s strani RZS kot sodniške 
organizacije. Kako privabiti ljudi v 
sodniške vode?

D. Sok: „Od leta 2017 naprej, ko 
je prišlo do reorganizacije tako v 
Zvezi društev rokometnih sodnikov 
Slovenije in pa pristopu RZS do vo-
denja stroke in je bila formirana t. i. 
Komisija za sojenje, je število roko-
metnih sodnikov začelo rasti. Prej 
se je med letoma 2009 in 2017 šte-
vilo sodnikov zmanjšalo za slabih 
40 %. V zadnjih štirih letih smo ve-
liko truda posvetili dvema ključni-
ma ciljema: dvigu kakovosti dela s 
sodniki in pa zaustavitvi omenjene-
ga negativnega trenda. Slovenski 
rokometni sodniki imajo takojšen 
dostop do vseh smernic in moder-
nih pristopov k sojenju … Kmalu 
bomo – poleg naju ter Mirka Palač-
kovića in Ozrena Backovića – dobili 
še vsaj dva ali tri nove mednarodne 
sodniške pare. Pred štirimi leti sva 
bila to samo midva. Kljub temu pa 
pri tem ne želimo ostati, ker imamo 
prostora za napredek še ogromno, 
predvsem bi morali izbrati druga-
čen pristop k privabljanju sodnikov. 
Močno verjamem, da bi se morali 
veliko bolj vključiti sami klubi in pre-
usmerjati svoje člane že v zgodnejši 
fazi razvoja tudi k sojenju. Dodaten 
prostor za napredek je zagotovo 
tudi pri boljšem lokalnem delova-
nju društev sodnikov. Dokler bo 
energija, ne bomo popustili pri teh 
prizadevanjih.“

Kdaj bosta spet sodila kakšno iz-
med tekem Ormoža?

D. Sok: „Ormož je najverjetneje 
klub, ki sva mu z Bojanom, poleg 
Velike Nedelje, najinega matičnega 
kluba, sodila največ tekem v najini 
karieri. Preden sva odšla študirat, 
sva namreč glavnino prijateljskih 
tekem in tudi prvenstvenih sodila 
prav Ormožu v vseh kategorijah. 
Vedno se rada vračava v Ormož 
in najin dom Prlekijo, ki je poleg 
ostalih klubov na našem področju 
odličen promotor regije ter našega 
športa.“

Uroš Krstič

Rokomet � David Sok in Bojan Lah

Sok in Lah v Tokiu sodila ženski finale

»Očitno znava dobro izbirati darila, ko se 
vračava s sodniških potovanj«

Kako uskladita sojenje in službo?
B. Lah: „14 let sem zaposlen v podjetju Studio Moderna, kjer tre-

nutno vodim oddelek za izboljšanje izkušnje kupcev (Customer expe-
rience operations director) na ravni skupine. V skupini je zaposlenih 
približno 7.000 ljudi v 21 državah od Rusije, preko Baltika in ostalih 
vzhodno-, srednje- in južnoevropskih držav. Seveda je usklajevanje na-
porno, ker je veliko potovanj, pri meni tudi zaradi službenih obvezno-
sti. Me pa v podjetju od vsega začetka podpirajo pri mojem rokome-
tnem udejstvovanju in res sem zadovoljen glede tega. Zmeraj pravim, 
da je najpomembnejši odnos, in če smo v odnosu pošteni do sebe in 
drugih, se to tudi vrača.“

D. Sok: „Delam kot fi zioterapevt na ortopedski kliniki v Ljubljani, 
zraven imam tudi svojo fi zioterapevtsko prakso. Seveda ob vseh teh 
odsotnostih, ki se jih v olimpijskem letu – kot je ta –, nabere kar precej 
(okrog 60 delovnih dni), ni lahko usklajevati vseh obveznosti, vendar 
se moram zahvaliti svojim delodajalcem za omogočanje neplačane 
odsotnosti kakor svojim pacientom, da me zmeraj počakajo.“

Brez posluha družine ne bi bilo tudi uspehov. Kako uskladita soje-
nje in družino oz. odsotnost od družine?

D. Sok: „Projekt sodniškega para Lah-Sok je že od začetka družin-
sko prepleten. Bojanov oče, moj stric, je namreč odgovoren za to, da 
sva sploh stopila na to pot. On je bil najin prvi mentor in človek, ki je 
položil temelje najini sodniški karieri. Zraven njega je tukaj tudi moj 
oče, ki je najin velik podpornik in kritik hkrati, ampak brez tega ne 
gre. Mami sta seveda tisti, ki nosita sodniške drese kot navijačici. Tudi 
preostala ožja in širša družina naju je zmeraj podpirala in prav vesela 
sva, ko vidiva, da so res ponosni na naju. Ko sva že bila sodnika, sta v 
sestavljanko prišli še punci, ki sta zdaj že ženi in mami najinih otrok. 
Obe prihajata iz rokometnega mesta in njuna podpora nama ogrom-
no pomeni. Seveda so se z leti odsotnosti od doma večale, tudi na 
račun skupnih dopustov, izostankov z raznih praznovanj in preostalih 
družinskih dogodkov, ampak po vsem tem času smo še zmeraj skupaj. 
Očitno smo se našli pravi skupaj ali pa samo znava dobro izbirati dari-
la, ko se vračava s sodniških potovanj (smeh).“

B. Lah: „Zmeraj praviva, da imava sveti trikotnik – družina ter pri-
jatelji, služba in rokomet. Pri nama eno brez drugega ne gre, zato se 
v popolnosti posvetiva vsakemu delu takrat, ko je čas zato. Družina 
je zmeraj prioriteta in hierarhijo med vsemi stranmi nama je nekako 
uspelo vzpostaviti, tudi če fi zično nisva prisotna. To je ta formula.“

»Čim manj stvari naj bo prepuščenih prosti 
sodniški presoji«

Katera pravila bi spremenila v rokometu? Kje vidita največjo teža-
vo pri sojenju?

D. Sok: „Ključnega pomena pri vseh spremembah, ki bodo v pri-
hodnosti prišle v naš šport, je objektivacija kriterijev. Torej, da je čim 
manj stvari prepuščenih prosti sodniški presoji. Dober primer tega je 
šest podaj pri pasivni igri. Sam sem sicer mnenja, da je podaj preveč, 
ampak je vsaj objektivni kriterij. Izzivov v sojenju je veliko, igra je čeda-
lje hitrejša, bolj fi zična in verjetno bomo morali v prihodnosti razmisliti 
o dodatnem sodniku, da bomo lahko pokrili vsa dogajanja. Verjamem 
pa, da bo to takrat, ko bosta Sok in Lah že v penziji (smeh).“

B. Lah: „Prihodnje leto, 1. julija 2022, bo prišlo do vnovičnih spre-
memb pravil. Res sem ponosen, da smo pri tem izdatno pomagali tudi 
Slovenci. Na pobudo Zveze društev rokometnih sodnikov Slovenije 
in v sodelovanju Zveze rokometnih trenerjev Slovenije, selektorjev 
reprezentanc ter pisarne RZS ter tudi zainteresirane rokometne jav-
nosti, smo pripravili dokument s predlogi. Seznam sprememb je tre-
nutno v procesu potrjevanja pri IHF in še ni dokončen. Ena vidnejših 
sprememb pa je zagotovo izvajanje začetnega meta (po novem bo 
dovoljeno izvajati mete tudi v teku, znotraj začrtanega kroga), pasiv-
na igra (število dovoljenih podaj se bo zmanjšalo na 4) ... Ključno je, 
da so znani kriteriji, na podlagi katerih se sprejema odločitev. Osebno 
verjamem, da moramo veliko več truda namesto v spremembe pravil, 
vložiti v izobraževanje ključnih deležnikov o teh kriterijih. Kot ključne 
deležnike imam v mislih v prvi vrsti trenerje, ki odločilno vplivajo na iz-
obraževanje igralcev, sodnike, da se izboljša interpretacija odločitev, 
in pa tudi oblikovalce javnega mnenja, npr. novinarje in komentatorje. 
Vsem možnim izboljšavam navkljub rokometna pravila že od leta 2010 
niso tako nedorečena, kot se to preveč pogosto in rado omenja v jav-
nosti. Veliko več bi morali narediti za to, da se to pojasni zainteresirani 
javnosti, na enostaven način.“David Sok in Bojan Lah
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21. in 22. avgust 2021, sobota ob 21.0, nedelja ob 10 .00: 
Skrite podobe preteklosti, dokumentarni fi lm. Bogastvo tradicije 
nas ohranja in piše povest o naši lepi deželi Sloveniji. Med skrivnostnimi tolmuni se skriva 
reka Soča. Soška postrv je znamenitost deroče Soče. Triglavski narodni park vabi, da ga 
obiščete. Na Dominkovi domačiji v Gorišnici obujeni način pridelave in pletenje vencev 
čebule. V spomin na preteklost fi lm – Tri leta do lüka. Z ladjico Čigro potep po Ptujskem 
jezeru. Babičev mlin je še edini delujoči mlin na reki Muri. Zanj skrbita Vlado Babič 
in hči Karmen. Zgodba mlina v fi lmu, Ne utihni stari mlin. Poti v neznano s svetovnim 
popotnikom Zvonetom Šerugo. Spoznajmo daljne dežele Afrike in Azije. Odkrivamo poti 
in ljudstva Vietnama. Prvi tujci med plemeni Etiopije. Na Gorci v Halozah zaigrali ljudski 
godci iz Lancove vasi. Skupina godcev ohranja ljudsko glasbo na starih ročno izdelanih 
glasbilih. V sobotno noč in nedeljski dopoldan z narodno-zabavnim ansambli. 
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Za nas si je vzel čas za krajši 
pogovor v restavraciji DiVino v lju-
bljanski Kristalni palači.

Ralf, slišim da je za vami 
vznemirljiv dan na poti. Kolikor 
razumem, ste tukaj z motorji?

Ja, tako je. S prijatelji sem na 
poti iz Avstrije, čez Slovenijo, na-
poteni pa smo v St. Tropez. Enkrat 
na leto se tako dobimo s kolegi in 
gremo za en teden na dopust.

Torej je Slovenija vaša 
vsakoletna postojanka na tej poti?

Ne, to je prvič, ker spreminjamo 
trase. Gremo pa letos še na Bled, 
ker še nikoli nisem bil tam.

Zanimivo, saj ste vendarle ne 
druge načine vezani na Slovenijo, 
kajne?

Ja, seveda. Z vinom.
Kako je prišlo do te vaše 

povezave s Slovenijo?
Pravzaprav sem enkrat poskusil 

rebulo v restavraciji v Salzburgu in 
mi je bila zelo všeč. Tako da sem se 
pozanimal, od kod je, saj sem rav-
no takrat iskal hišno vino za mojo 
restavracijo v Nemčiji. In potem, 
ko smo našli pravi naslov, je steklo 
sodelovanje.

Če prav razumem, v 
vaši restavraciji ponujate 
mediteransko hrano.

Ja, ribe, meso, testenine … 
dokaj mediteransko. Je zelo lepa 
restavracija, ne pa ravno pretira-
no sofi sticirana, ker tudi ni pravo 
območje za kaj takega. Je lepo, ne 
pa ravno na tem nivoju kot tukaj 
danes. Ampak blizu. Danes je bilo 
vse odlično.

Schumacher selekcija vin je 
v celoti pridobljena iz briških 
vinogradov? Kako ste sklenili to 
sodelovanje in kaj specifi čno v 
Brdih vam je bilo tako všeč?

Najprej smo se dogovorili samo 
za dve beli vini, potem pa smo se 
bolje spoznali in povezali ter smo 
se odlično ujeli. Ta vinograd ima 
toliko različnih grozdov, različnih 
vin – belih, rdečih, penečih – to je 
izjemno. Darinko Ribolica (glavni 
enolog v Kleti Brda, op. p.) je izje-
men pridelovalec vin.

Kdaj je vino za vas postalo 
strast?

Zelo zgodaj. V srednjih 20. letih 
sem začel uživati v tem.

Torej še kot aktivni voznik 
Formule 1.

Tako je. Vino me je vedno nav-
duševalo. Zdaj v njem sicer uži-
vamo kot prej (smeh), je pa to 
naravni proizvod in me zelo fasci-
nira, tudi v smislu, kako pridobiti 
stranke. Stvar je takšna: ko enkrat 
poskusiš rebulo in ti je odlična, že-
liš naslednjič enako, ampak to je 
za pridelovalca težko, ker gre za 
naravni proizvod. V to gre veliko 
trdega dela. Verjamem v to, da si 
slovenska vina zaslužijo veliko več 
pozornosti po svetu. Vsi moji kole-
gi, ki radi pijejo odlična svetovna 
vina, se sprašujejo, kako je možno, 
da so slovenska vina tako poceni.

Kot Slovenec seveda celo življe-
nje poslušam o izjemnosti sloven-

skih vin, ampak to je iz moje per-
spektive seveda težko oceniti. Ne 
dvomim, da Hrvati, Albanci, Gruzij-
ci ali Francozi ne mislijo enako za 
svoja vina.

Slovenija � Ralf Schumacher, nekdanji voznik Formule 1, navdušen nad našimi vini

»Verjamem, da si slovenska vina 
zaslužijo veliko več pozornosti«
Ralf Schumacher v spominu Slovencev živi kot šestkratni zmagovalec Formule 1 za veliko nagrado in pa 
kot mlajši brat sedemkratnega osvajalca svetovnega prvenstva Michaela Schumacherja. 46-letni Nemec že 
skoraj deset let uživa v dirkaški penziji, novo strast pa je našel v lastni restavraciji Schumachers v Berghei-
mu v bližini Kölna. 

Ja, ampak kakovost tukaj je dru-
gačna. 

Lahko govorim samo o naših vi-
nogradih v Brdih, ampak trdim, da 
gre za izjemno vino.

Ste bili še v času, ko ste vozili 
Formulo 1, edini navdušenec nad 
vinom med vozniki? 
Ste lahko s kom delili ta svoj 
entuziazem?

Samo z mojim bratom Michae-
lom, če sem iskren. In pa z Jarnom 
Trullijem. On imam svoj vinograd, 
s katerim je začel zgodaj, okoli 
2004, 2005.

Torej ko sta bila moštvena 
kolega pri Toyoti, ste imeli 
priložnost pokušati njegovo vino?

Ja. V belih vinih sem posebej 
užival.

Ostajate sicer v stiku z 
moštvenimi kolegi?

Ne zares, ker tudi kot voznik ni-
sem imel preveč stikov. Moštveni 
kolega ti je namreč prvi tekmec, ki 
ga moraš premagati, tako da ti ni 
ravno prijatelj. Edini moštveni ko-
lega, s katerim sem šel na večerjo, 
je bil Jenson Button. Z Jarnom ni-
koli, s Juan Pablom Montoyo pa 
sva lahko zdaj v boljših odnosih 
kot včasih, saj oba najina sinova 
dirkata. Veste, Juan Pablo ni maral 
dobre hrane, raje ima McDonalds, 
jaz pa McDonalds sovražim.

Kako pa drugače še ostajate v 
stiku z motošportom? Kot rečeno, 
vaš sin David vozi Formulo 3, 
nečak Mick pa Formulo 1.

V Davidovo kariero sem seveda 
vpleten, Mick pa ima svoje okolje, 
občasno pa debatiramo zadeve. 
Mick je opravil odlično delo v For-
muli 3, Formuli 2, kot tudi zdaj v 
Formuli 1. David je nedavno zma-
gal svojo prvo dirko v Formuli 3, 
tako da bomo videli, kako bo šlo 
dalje.

Se sami še kdaj usedete v kak 
dirkalnik?

Ne. Nazadnje sem to storil leta 
2012, torej pred skoraj desetimi 
leti.

Foto: Sašo Švigelj

»Juan Pablo Montoya ni maral dobre hrane, raje ima McDonalds, jaz pa McDonalds sovražim.« 

Starše � Svečane prireditve GZ ne bo

Gasilcem uspelo ostati skupaj
Štiri prostovoljna gasilska društva občine Starše (Zlatolič-
je, Starše, Marjeta na Dravskem polju in Prepolje) so vse 
od leta 2001 pod okriljem Gasilske zveze Starše (GZ Starše). 
Slednja se je razvila iz občinskega gasilskega poveljstva, ki 
je spadalo pod Gasilsko zvezo Maribor. »Pred dvajsetimi leti 
smo se odločili za svojo pot, zaradi česar smo posledično bi-
stveno zmanjšali stroške, ki smo jih plačevali mariborskim 
gasilcem. Naše glavne naloge so povezovanje društev, or-
ganizacija izobraževanja in tekmovanj, v bistvu smo neke 
vrste servis za gasilska društva in jim nudimo vso pomoč, 
ki jo potrebujejo,« je pojasnil Branko Vogrin, predsednik GZ 
Starše. 

Zaradi epidemioloških razmer praznovanja ob letošnji 20-letnici 
ne nameravajo organizirati, kljub temu pa so ponosni na prehojeno 
pot. Ob jubileju je Vogrin izpostavil, da imajo dobra vodstva, ki 
skrbijo za razvoj društev po vaseh. Hkrati pa ga zelo veseli, da je 
vsem štirim društvom uspelo ostati skupaj, saj so nekatera leta 2007 
razmišljala o izstopu: »Takrat je umrl bivši predsednik GZ Starše in 
prišlo je do manjših nesoglasij. Kljub temu smo stali enotni, saj je na 
srečo večina članov ugotovila, da nima smisla drobiti tako majhne 
gasilske zveze.«

Foto: EK

Predsednika Branka Vogrina najbolj veseli, da se je GZ Starše uspelo ob-
držati 20 let.

»Moštveni kolega ti 
je prvi tekmec, ki ga moraš 
premagati, tako da ti ni ravno 
prijatelj.«

Foto: Sašo Švigelj

Ralf Schumacher: »Ta vinograd ima toliko različnih grozdov, različnih vin 
– belih, rdečih, penečih – to je izjemno.« 

V GZ Starše je trenutno okoli 450 članov, od tega imajo v vsakem 
izmed štirih društev več kot 20 operativcev, kar je zelo zadovoljivo 
število. Še posebej so ponosni na svoje mlade operativce, stare okoli 
30 let, ki so zagnani in predani gasilstvu. V zadnjih letih je večina 
intervencij povezanih z naravnimi nesrečami (poplave reke Dave, 
neurja), nekih večjih požarov pa na srečo ni bilo.

Za nemoteno delovanje nekaj manj kot 100.000 
evrov na leto

Na letni ravni GZ Starše razpolaga z okoli 90.000 evri – ta denar 
je v večji meri namenjen za delovanje društev. Gre za sredstva, ki jih 
v celoti prejmejo od občine Starše, s katero zelo dobro sodelujejo. 
GZ Starše samo za svoje delovanje iz občinskega proračuna prejme 
6.000 evrov, še enkrat toliko dobijo od vseh štirih društev. Ves ta 
denar se nato vrne društvom preko organizacije izobraževanj in 
tekmovanj ter ostalih dogodkov.

V GZ Starše so pred leti ustanovili posebna sklada za nabavo večjih 
vozil ter izgradnjo in obnovo gasilskih domov. V teh dvajsetih letih 
je vsako gasilsko društvo v občini že dobilo novo vozilo. Lani so ga 
dobavili za Prostovoljno gasilsko društvo Starše, v naslednjih letih 
pa nameravajo na vsake štiri do pet let posodabljati vozni park po 
posameznih društvih.

Prav tako skrbijo za redno vzdrževanje in obnovo vseh štirih 
gasilskih domov. Trenutno je v najslabšem stanju gasilski dom v 
Prepoljah, ki bo kmalu dobil novo podobo. Stari objekt bo porušen, 
na istem mestu pa bodo zgradili nov, sodobnejši gasilski dom. Dela 
se bodo predvidoma začela še letos oz. v začetku prihodnjega leta. 
Okvirna vrednost investicije pa je okoli 450.000 evrov.

Vogrin pa je zadovoljen tudi s trenutnim stanjem osebne zaščitne 
opreme gasilca (obleka, čelada, škornji), ki so jo načrtno zamenjali že 
ob ustanovitvi.

Popravek
V članku z naslovom Slovesno ob 27. občinskem prazniku, 

objavljenem v petek, 13. avgusta, smo pri naštevanju 
letošnjih nagrajencev v občini Juršinci plaketo za prispevek 
na področju kmetijstva namesto kmetiji Tuš iz Sakušaka 
pomotoma pripisali kmetiji Čuš iz Gabrnika. Prizadetim se 
za napako opravičujemo.

Foto: Sašo Švigelj

»V pridelavo vina gre veliko trdega dela,« pravi nekdanji dirkač Ralf Schu-
macher.
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FASADE – IZOLACIJSKE iz stiropo-
ra – volne. V prednaročilu popusti. 
Barvanje fasad, zaključni ometi, 
pomoč pri subvencijah, vsa not-
ranja slikopleskarska dela. Jože 
Voglar, s. p., Zabovci 98, telefon 
041 226 204.

ŽAGA PTUJ odkupuje vse vrste 
hlodovine, tudi embalažno – topol, 
lipo, jelšo, brezo, lahko na panju. 
Nudi žagan les, letve, morale, dr-
va za kurjavo, izdelavo in prodajo 
peletov plus in sekancev. Tel. 041 
403 713.

OKNA, rolete, žaluzije, komarniki, 
ugodne cene. Janez Belec, s. p., 
Trnovska vas 50, tel. 041 884 841; 
janez.belec@gmail.com.

UGODNO: vse iz inoxa, ograje – 
deli, okovja za kabine, cevi, vijaki, 
dimniki, litoželezni kamini, gorilni-
ki na pelete. Ramainoks, d. o. o., 
Kopališka 3, Kidričevo, tel. 02 780 
99 26, www.ramainox.si.

Mali oglasi

STORITVE

PRODAJAMO razcepljena bukova drva 
vseh dimenzij in bukovo hlodovino ter zelo 
kakovostne smrekove pelete, brezplačna 
dostava, ugodna cena. Danilo Horvat, 
s. p., Moškanjci 1d. Tel. 051 667 170.

BUKOVA drva prodam. Razrezana na 25, 
33 ali 50 cm. Tel. 041 893 305, e-mail: 
info@lesgrad.si, Lesgrad, d. o. o., Mla-
če 3, Loče.

02 / 780 04 240

INFO@VRATA-TUNING.SI
OSOJNIKOVA 12, PTUJ

NOTRANJA VRATA

OKNA
SENČILA

Ž

www.re-max.si/Poetovio

PRODAMO -  STANOVANJSKO HIŠO V BUKOV-
CIH, letnik 1968, v  izmeri 158 m2 in pripadajoče 
zemljišče v izmeri 880 m2. PRIPOROČAMO! 
Cena: 145.000 EUR.
Kontakt: 041 684 075 
ali 02/6208 816

IZPOSOJA in prodaja medicinskih 
pripomočkov na naročilnico ZZZS 
(postelje, vozički, toaletni stol ...). 
NOVA REHA, Mlinska c. 1a, Ptuj, 
tel. 02 782 01 06.

www.novareha.si

KUPIMO traktor, traktorsko prikolico, cis-
terno za gnojevko, krožne brane, cepilnik 
za drva in drugo kmetijsko mehanizacijo. 
Telefon 041 923 197.

NESNICE, mlade, rjave, hisex, cepljene, 
v začetku nesnosti, prodajamo vsak dan 
od 8.30 do 17. ure. Naročila zbiramo na 
tel. 041 694 124. Soršak, Podlože 1, Ptu-
jska Gora.

PRODAM enoredni silos kombajn SIP, 
malo rabljen, dobro ohranjen. Tel. 031 
801 823.

MLADE kokoši nesnice – rjave in leghorn, 
bele, prodamo, pripeljemo. Kmetija Šraj, 
Čadramska vas 19, Poljčane, tel. 031 
751 675.

PRODAM kovinsko stiskalnico za grozdje 
in mlin. Tel. 070 614 012.

PRODAM telico, simentalko, brejo v 9. 
mesecu, A-kontrole. Tel. 070 859 043.

PRODM bikca in teličko, oba simental-
ca 150 kg, stara 3 mesece. Tel. 041 442 
135.

NESNICE, rjave, 20-tedenske, že v začet-
ku nesnosti, prodajamo, in peteline šta-
jerce. Kmetija Rešek, Starše 23. Tel. 040 
531 246.

PRODAM kozo, staro dve leti. Tel. 070 
896 081.

NEPREMIČNINE

KMETIJSTVO

in številni
drugi kraji

PTUJ

24.–28. 
avgust

2021

Številka: 3505-4/2020
Datum:  6. 8. 2021  

ZA PRIPRAVO OBČINSKEGA 
PODROBNEGA PROSTORSKEGA 

NAČRTA ZA ENOTO UREJANJA 
PROSTORA RO05 - NOVA ŽABJA VAS

-

-

-

-

 

www.tednik.si

NA LEPI lokaciji, 10 km iz Ptuja, prodam 
parcelo, okrog 9 ar, s 100 trsi rumenega 
muškata. Tel. 041 957 027.

RAZNO

UGODNO prodamo 5 kosov hrasto-
vih oken, 150 x 130 cm, razne mize, 2 
enojni postelji z vzmetnicami, starinsko 
litoželezno kopalno kad, strešni potoval-
ni kovček, vse lepo ohranjeno. Tel. 070 
270 130.

MOTORNA VOZILA

PRODAM audi A6 TDI, srebrni, letnik 
2005, 8 x aluplatišča + pnevmatike, zelo 
lepo ohranjen. Tel. 070 270 130.
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Glej, zemlja si je vzela, kar je njeno.
A kar ni njeno, nam ne more vzeti.
In to, kar je neskončno dragoceno,
je večno in nikdar ne more umreti.

ZAHVALA
Ob boleči izgubi našega dragega moža, 
očeta, dedka in pradedka

Janeza Laha
(11. 10. 1937–2. 8. 2021)

IZ NOVE VASI PRI MARKOVCIH 5
se iskreno zahvaljujemo vsem sorodnikom, prijateljem, sose-
dom in znancem, ki ste ga pospremili na njegovi zadnji poti. 
Zahvaljujemo se za vsa izrečena ustna in pisna sožalja, daro-
vano cvetje, sveče in denarne prispevke.
Hvala pogrebnemu podjetju Mir, govorniku Matjažu, gospe 
Mariji za molitve, župniku Janezu Maučecu za opravljeno pog-
rebno slovesnost in cerkvenemu pevskemu zboru Markovci za 
odpete pesmi.
Hvala tudi vsem, ki se ga boste z lepo mislijo spominjali še 
naprej.

Vsi njegovi

Iz vedrega neba
naenkrat tema.
Spet bo sonce!

ZAHVALA
Zapustil nas je naš dragi mož, oče, dedek, 
brat, boter, vujec 

Franc Florjanič
IZ MOŠKANJCEV 64

Hvala vsem sosedom, prijateljem in znancem, ki ste sočustvo-
vali z nami ter ga s cvetjem, svečami, venci, darovi za maše in 
cerkev pospremili na njegovi zadnji zemeljski poti.
Hvala gospodoma župnikoma – gospodu Ivanu Holobarju in 
gospodu Andreju Firbasu – za opravljen mašni obred. Hvala 
govornikoma gospodu Frančku Antoliču in gospodu Gregorju 
Soku.
Hvala gasilcem PGD Moškanjci, PGD Žamenci in drugim dru-
štvom, ki so ga pospremili na zadnji poti.
Hvala Društvu upokojencev Gorišnica ter sodelavcem podjetij 
Sava in PP farma Trnovec. Še posebej hvala pa podjetju Mir.
Vsakemu, ki bo pomislil nanj, zmolil ali prižgal svečko, hvala.

Žalujoči: vsi njegovi

Nekje daleč na nebu med zvezdami spiš,
v srcih pa naših za zmeraj živiš.
Ko jutro se rodi v dan, 
zazremo se s solznimi očmi.
Srce močno zaboli, ko tebe, dragi
mož, ati, dedi, tast, brat, med nami več ni.

SPOMIN

21. avgusta mineva eno leto žalosti, odkar smo se morali pos-
loviti od tebe

Anton Habjanič
IZ NJIVERC 4

Čas mineva, a spomin nate ostaja v naših srcih.
Za vsak poklon ob njegovem grobu in prižgano svečko prisrčna 
hvala.

Tvoji najdražji

Poletje 2021 na morju v družbi Radia-Tednika Ptuj 
in skupine ATP

POSTATI NAROČNIK 
ŠTAJERSKEGA TEDNIKA 
SE RESNIČNO SPLAČA!Do nagrade ste upravičeni novi naročniki, ki pred tem vsaj 6 mesecev niste bili naročeni na Štajerski 

tednik in se zavežete, da boste naročnik ostali vsaj eno leto.

Vsi, ki želite v letošnjem poletju preživeti dan v pravi družbi, bodite naši prijatelji in 
obljubljamo vam čudovite trenutke v Simonovem zalivu pri Izoli.
Vsako soboto od 26. 6. do 21. 8. 2021 vas bomo peljali na nepozaben kopalni dan na 
slovensko morje.
Za vas smo skupaj s skupino ATP pripravili posebna doživetja.
Enodnevna sprostitev na morju bo stala 24,00 EUR, za naročnike Štajerskega tednika 
pa velja nižja cena, 18,00 EUR.

Vabljeni – uživajte poletje z nami!
VVabblljjenii – užžiivajjte polletjje z nami!

Simonov zaliv

NOVI NAROČNIKI POZOR!
Posebno ponudbo smo pripravili za tiste, ki se boste 

naročili na Štajerski tednik.

Brezplačno boste na morju lahko uživali 

vse poletne sobote do 21. 8. 2021.

Zato čim prej naročite Štajerski tednik in se odpravite na morje 
skupaj z nami. Prej se naročite, več sobot brezplačnega in 
brezskrbnega uživanja na morju vas čaka.

Vsem tistim, ki boste z nami čez poletje potovali najmanj petkrat, bomo 
v soboto, 28. 8. 2021, podarili dodatni brezplačni kopalni dan v Simon-
ovem zalivu s pogostitvijo, dobro glasbo in druženjem z voditelji in novi-
narji Radia-Tednika Ptuj.

Informacije in rezervacije: 
Skupina ATP, Domino center Ptuj, tel.: 070 244 150.

Cena vključuje: avtobusni prevoz in kopanje.
Odhodi: vsako soboto ob 5.30 iz Ormoža in ob 6.00 iz Ptuja.

Ni te več na vrtu, ne v hiši,
nič več glas se tvoj ne sliši.
Če lučko na grobu upihnil bo vihar,
v naših srcih je ne bo nikdar.

SPOMIN

18. avgusta je minilo deset let, odkar je odšel od nas

IZ DORNAVE 59

Hvala vsem, ki se ga spominjate, postojite ob grobu in mu prižgete svečo.

Žalujoči: vsi njegovi

www.tednik.si
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cij. Katjuša je pesnica in ljubitelji-
ca življenja, ki se lahko pohvali z 
že šesto izdano knjigo. Tudi njena 
hčerka Nina je povedala, da že od 
zgodnjega otroštva prihaja na Kog 
k nonu. 

»Mama mi govori, da sem v bi-
stvu prej pela kot govorila. V meni 
so cel čas vzgajali glasbo. Pred 

šestimi leti sem začela obisko-
vati pouk solopetja in se našla v 
zvrsteh, kot so jazz, blues, soul,« je 
povedala Nina, ki se letošnjo jesen 
namerava predstaviti tudi na šovu 
Slovenija ima talent in v prihodno-
sti graditi glasbeno kariero – izdati 
svojo prvo pesem, lastni album …

petek � 20. avgusta 2021Križem kražem24

Nekateri politiki so take pokvarjene pizde, da bi se morali 24/7 od 

glave do pet mazati s canestenom.

* * *

Razočarane podeželanke (pri)tožba: „Maček ne lovi več miši, mobitel 

signala, pa še dedec se nič več na zapodi za mano.“

* * *

Ko sem jo zagledal, mi je vzela dih Ko sem jo poročil, mi je vzela 

besedo.

* * *

Na vsake toliko se Matildi še lastna kost zatakne v grlu.

* * *

Zadnje čase je tako vroče, da še Trobec ne bi zakuril v krušni peči.

* * *

Priporočilo iz vinorodnih krajev: „Vsak naj najprej pred svojim kletnim 

pragom bruhanje pomete!“

AFORIZMI BY FREDI

Ormoško � Na Kogu pripravili koncert na prostem

»Dušo je težko prepričati, naj ne joče!«
Minuli konec tedna se je dvorišče Apartmaja Kog v sklopu prireditev Poletje na Kogu spre-
menilo v brezmejno dvorano na prostem. 

Foto: DZH

(z leve) Larisa Štrukelj, Nina Kosovel, Katjuša Kosovel in Alice Stojko Saliu

Podlehnik � Priznanja za najlepše urejene domove

Hiši daje piko na i urejena okolica
Turistično društvo Podlehnik je že pred več kot 22. leti leti prepoznalo, da je turistični 
razvoj odvisen tudi od urejenosti posameznega kraja. Zato so začeli občane in občanke 
spodbujati k urejanju okolice svojih domov. Leta 1999 so izvedli prvo ocenjevanje domov in 
poslovnih objektov. 

Letos so že v juniju začeli ustvar-
jati sezname in oglede s fotografi -
ranjem pod budnim očesom foto-
grafa Sandija Špraha ter komisije v 
sestavi Zdenke Golub, Marice Re-
pinc in Marinke Vinko Lilek. Komi-
sija tudi letos ni imela lahkega dela, 
saj Podlehničani iz leta v leto bolj 
vzorno skrbijo za urejeno okolico 
svojih domov. »Vsi, ki živijo na tem 
območju, se vsak po svoje trudijo, 

da bi bilo njihovo okolje čim lepše, 
da bi živeli v zdravem in lepo ureje-
nem kraju. Prav pa je, da opazimo 
tiste, ki izstopajo, in se jim zahva-
limo za njihovo delo, predanost in 
trud,« je povedala Zdenka Golub, 
članica komisije.

Akcija je namenjena predvsem 
temu, da nagradijo tiste, ki se naj-
bolj potrudijo, po drugi strani pa 
želijo z njo vzpodbuditi tudi druge, 
da bi se zgledovali po njih. Skupno 
so letos izbrali devet nagrajencev, 
ki si prizadevajo za urejenost do-
mačega dvorišča oz. poslovnega 
objekta. 

Podelitev priznanj je že tradici-
onalno potekala pri etnološkem 
muzeju ob postavitvi klopotca. 
Sicer pa v TD Podlehnik pripravlja-
jo tudi izbor haloškega klopotca, 
iščejo naj zidanice in arhitekturno 

dediščino domačega kraja, pa tudi 
stare instrumente ter eksponate, 
ki pričajo o življenju v Halozah.

Letos so priznanja za najlepše 
urejene domove s cvetjem, zele-
njem, vrtovi, urejenim dvoriščem 
prejeli družina Kores - Pernek iz 
Strajne, Nada in Kristina Vogrinec 
iz Zakla ter Miha in Veronika Hojski 
iz Jablovca. Priznanje za najlepše 
urejeno hišo, okolico in ohranjanje 
arhitekturne dediščine je šlo v roke 
Branka Špraha in Ljubice Kojzek iz 
Podlehnika, za najlepšo kmetijo pa 
je bila razglašena kmetija družine 
Pernek-Dolenc iz Zgornjega Gru-
škovja. Najlepše urejen poslovni 
objektje stavba Meso izdelki Že-
rak, najbolj urejena izletniška kme-
tija pa je dom družine Cestnik - Va-
upotič iz Sedlaška

Foto: Sandi Šprah

Dobitniki priznanj, ki veliko truda vlagajo v lepo urejene domove.

Tudi ta konec tedna bodo na Ptuju potekali številni zanimivi dogodki. 
V četrtek so v Rimskem taboru na Štukih odprli rimski teater, jutri pa 
se bodo po ptujskih ulicah in trgih sprehodili gladiatorji, legionarji, se-
natorji, vestalke in drugi Rimljani. Več sto jih bo iz šestih držav pripove-
dovalo rimske zgodbe. Na Panorami pa bo jutri potekal premierni prvi 
festival urbane kulture Panorama. 

Z več dogodki pa danes, jutri in v nedeljo, vabi tudi tretji festivalski 
vikend Art Stays. Že nocoj bo 21.30 uri na Slovenskem trgu, na odru Art 
Stays, nastopila stara znanka festivala Sara Korošec – Muzikačaka, ki 
svoje glasbene zgodbe pripoveduje skozi kombinacijo klavirja, vokala, 
looperja, elektronike, terenskih posnetkov in poezije. V Galeriji mes-
ta Ptuj bo jutri, ob 10. uri, svoje delo predstavil akademski slikar, kipar 
in grafi k Tomaž Plavec, ki se zadnja leta posveča predvsem kiparstvu, 
kjer največkrat uporablja aluminij in les. Ljubiteljem umetnosti je prav 
posebej znan njegov kiparski projekt Šumari, ki je nastal v sodelovanju 
s tovarno Talum iz Kidričevega. Njegova dela so v sklopu 19. festivala 
sodobne umetnosti Art Stays na ogled v dominikanskem samostanu. V 
nedeljo pa festival Art Stays vabi na vodena ogleda osrednje razstave 
letošnje edicije festivala Structure 01 v Galeriji mesta Ptuj, ki je nastala v 
sodelovanju z mednarodnimi galerijami: Studio La Citta, Riccardo Crespi, 
Montoro12 in Galerija Fotografi ja ter razstave kustosinje Afra Canali iz 
galerije Kanalidarte, ki je v Miheličevi galeriji odprla razstavo, posvečeno 
začetkom italijanske konstruirane umetnosti, ob tem pa izpostavlja tudi 
pomembnost arhivov.

Med 6. in 8. avgustom so zgodovinska mesta Slovenije obiskali novi-
narji nekaterih avstrijskih časopisov. Njihovo študijsko potovanje je po-
tekalo v okviru teme Mesta in kultura ter gastronomije v luči Slovenije 
kot nosilke naziva Evropska gastronomska regija 2021. Obiskali so Rado-
vljico, Ljubljano, Žužemberk, Dvor, Novo mesto, Celje in Ptuj. Gastrono-
mija postaja vedno bolj prepoznaven del slovenskega turizma, ki skupaj 

NAGRADNO TURISTIČNO VPRAŠANJE
Koliko arhivskih steklenic hrani v svojem vinskem arhivu 
Ptujska klet?

…..............................................................................................

Ime in priimek:.........................................................................

Naslov: ….................................................................................

Davčna številka:.......................................................................

Kupon pošljite ali prinesite na naslov: Radio-Tednik Ptuj, Osojnikova 3, 2250 Ptuj.

Foto: Črtomir Goznik

Ptujske ulice in trge bodo preplavili gladiatorji, legionarji, senatorji in drugi 
Rimljani.

Nagradno turistično vprašanje

sanju, dolina Soče je bila inspiracija za Ernesta Hemigwayja, Slovenija je 
pritegnila tudi Paula Coelha ter še nekatere druge. 

Aktivnosti ob letošnjem svetovnem dnevu turizma, 27. septembru, 
bodo potekale na temo: Turizem za vključujočo rast. Svetovna turistična 
organizacija je ob tej priložnosti povabila k sodelovanju s fotografi jami 
in video prispevki, ki izpostavljajo potenciale turizma za ustvarjanje de-
lovnih mest za vse in združevanje skupnosti. Sodelujoči lahko pošljejo 
fotografi je in video posnetke, ki najbolje prikazujejo celotno vrednost 
turistične verige, od izdelovalcev spominkov do upraviteljev hostlov, 
turističnih vodnikov .., in izražajo moč turizma za ustvarjanje rasti ter po-
zitivne potenciale, ki jih turizem prinaša.

Nagrado za pravilen odgovor na nagradno turistično vprašanje o tem, 
kdaj so gro� e Celjski mestu Celje podelili mestne pravice, da je to bilo 
leta 1451, bo prejela Sonja Erlač (Zabovci). Danes sprašujemo, koliko ar-
hivskih steklenic hrani v svojem vinskem arhivu Ptujska klet. Nagrada za 
pravilen odgovor je vstopnica za kopanje v Termah Ptuj. 

Odgovore pričakujemo v uredništvu Štajerskega tednika, Osojnikova 
3, do 27. avgusta.                                                                                       

z lokalnimi ponudniki hrane nudi unikatne zgodbe in doživetja. Lokalna 
hrana s kratkimi dobavnimi roki – izziv in priložnost za slovenski turizem 
pa bo tudi tema strokovnega posveta, ki bo prihodnji teden na Bledu.

V avgustovski številki evropske revije VisiEurope, ki vključuje zgodbe 
18 različnih evropskih držav, so bile izpostavljene destinacije, ki so bile 
inspiracija slavnim in najbolj prodajanih knjigam. Na 18. strani te revije 
so predstavljene slovenske destinacije, ki so bile povod za nastanek pri-
znanih knjižnih uspešnic. Agatha Christie je večkrat obiskala Bohinjsko 
jezero, tudi slovenske alpske doline so bile vir njenega navdiha pri pi-

Rimske zgodbe, sodobna umetnost in prvi festival urbane kulture

»Srečni smo, da smo lahko tukaj 
med vami,« je ob prebiranju poezi-
je povedala avtorica pravkar izda-
ne knjige Misli z lepe ulice, Katjuša 
Kosovel. 

S hčerko Nino sta v rojstnem 
kraju njenega pradedka ob družbi 
prijateljic s Krasa pripravili večer, 
poln glasbe in nepozabnih emo-
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